
صفحه 02

 رسوایی در سازمان 

محیط زیست تا کجا؟!

آقای رئیس جمهور!
 تحلیل جمــلـه از ادامه سوءتدبیر »علی سلاجقه« در سازمان حفاظت محیط زیست 

و ضرورت تجدیدنظر مقام عالی دولت درخصوص ادامه ریاست و فعالیت وی؛

خبــر ویــژه

آخــرین خبـــر

وزارت اطلاعات:

 شبکه  گسترده  خانواده  بهاییِ اخلالگر در موضوع دارو 

کشف و اعضای آن بازداشت شدند

حادثه تروریستی دوباره در حرم حضرت شاهچراغ )ع( شیراز

وزارت اطلاعــات بــا صــدور اطلاعیــه ای اعلام 
بهایــیِ  خانــواده ی  گســترده ی  شــبکه ی  کــرد: 
اخلالگــر در موضــوع دارو کشــف و اعضــای آن 

بازداشت شدند.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی وزارت 

اطلاعات، در این اطلاعیه آمده است:
»باسمه تعالی

به دنبــال وصــول گزارش هایــی پیرامــون بــروز 
اختلالات مرموزی در عرضه ی برخی داروهای 
حیاتیِ بیماران و تشــدید ناموجه این اختلالات 
در مقاطــع خــاص )همچــون دوره ی فراگیــری 
وزارت خانــه  ایــن  کشــور(،  در  کرونــا  ویــروس 
بررسی و ریشه یابی مسئله را در دستور کار خود 

قرار داد.
گرچــه در مراحــل اولیّه ی تحقیقــات، حضور و 
تأثیرگــذاری منفــی باندهــای قاچــاق و احتکار 
دارو کشــف و مورد پی گیری قــرار گرفت، اما به 
مــوازات گســترش و عمــق یافتــن جســتارهای 
باندهــای  بــر  عــلاوه  امنیتــی،   - اطلاعاتــی 
خلاف کار و انگیزه های سودجویانه، سرنخ هایی 
از ارتباطــات خارجی و قرائنی از دخالت برخی 
فــرق ضالـّـه نیــز در ایــن عرصــه کشــف گردید. 
تنهــا در یک نمونه، یکــی از خانواده های بهایی 
در شــهر تهــران بــا تملــک آشــکار و پنهــانِ ۲۰ 

داروخانه و ۳ شــرکت لوازم آرایشی و بهداشتی 
و انبارهــای متعــددِ غیرمجــاز به ارتــکاب انواع 
تخلفــات و جرایــم از قبیــل قاچــاق و احتــکار 
دارو، تقلــب در داروهای مســافرتی، پولشــویی 
با شــیوه های بســیار پیچیــده و چند لایــه و فرار 
مالیاتــی پرداختــه بــود. تبانــی بــا معــدودی از 
پزشــکانِ متخلــف، برای تجویــز داروهای مورد 
نظــرِ بانــد یــا داروی بیش از حــد نیــاز بیماران 
یــا الــزام بیمــار بــه تهیــه دارو از داروخانه های 
خــاص، از انــواع دیگــر تخلفاتــی بود که کشــف 
شــد و در مصادیقِ یافــت شــده، ماهیانه ارقام 

نجومی به پزشکانِ متخلف می پرداختند.
در ادامــه ی تحقیقــات، عــلاوه بر مــوارد مزبور، 
تعــداد ۲۰ انبار مخفی متعلق بــه این خانواده 
حــاوی داروهــای قاچاق و احتکار شــده و ســایر 

اقلام بهداشتی و آرایشی نیز شناسایی گردید.
در ضربــه ی وارده بــه بانــد فاســد مورد اشــاره، 
تعــداد ۹ نفــر از عوامــل اصلی با حکــم مرجع 
محتــرم قضایی بازداشــت و ۴۰ بــاب داروخانه 
و انبــار توقیــف شــد. یقیناً ایــن اقــدام گامی در 
مســیر سالم سازی فرآیند تأمین و توزیع داروی 
کشــور و حمایــت از وجهه ی جامعه ی شــریف 
و فــداکار پزشــکی کشــور اســت کــه همیشــه و 
من جملــه در مقطع همه گیــری ویروس کرونا، 
مراتــب وفــاداری و جان فشــانی خود را نســبت 
بــه ملّت عزیــز ایران اثبات کــرده و از بذل جان 
خود نیز دریغ نورزیده اند. ســربازان گمنام امام 
زمان )عج( ضمن ســپاس بی پایان از همراهی 
مردمی و همــکاری جامعه ی متعهد پزشــکی 
در مراحل شناسایی و برخورد با این باند فاسد، 
از همــه ی هموطنــان گرامــی اســتدعا دارند که 
هرگونــه اطلاعــات پیرامون شــبکه های مشــابه 
احتمالــی را بــه ســتاد خبــری وزارت اطلاعات 

)شماره ۱۱۳( گزارش نمایند.
روابط عمومی وزارت اطلاعات«

غروب روز گذشــته حادثه تروریســتی دیگری 
پیوســت.به  وقــوع  بــه  شــیراز  شــاهچراغ  در 
گــزارش خبرگــزاری تســنیم از شــیراز، گفتــه 
می شــود که تا لحظــه تنظیم ایــن خبر دوتن 
از خادمــان این حرم به شــهادت رســیده اند. 
بــا این حــال چند تن دیگــر از هموطنــان نیز 
ایــن حادثــه مجــروح شــده اند. احتمــال  در 
افزایــش تعــداد شــهدا  وجــود دارد ولــی تــا 
این لحظه تعداد شــهدای بالاتر تایید نشــده 
است. تروریســت ها از باب المهدی در تلاش 
بودنــد که وارد حرم شــوند.چند ماه پیش نیز 
عملیات تروریستی دیگری در حرم شاه چراغ 
باعث شــهادت ۱۳ نفر از هم وطنانمان شده 
شــاهچراغ  در  تروریســتی  عملیــات  بــود.در 
شــیراز تعداد تروریســت ها دو نفر بوده اند که 
تــلاش کرده انــد از بــاب المهــدی وارد حــرم 

شــوند.این تروریســت ها در ادامــه به ســمت 
افــراد حاضــر در ورودی تیرانــدازی می کنند.
یکی از تروریســت ها تاکنون دســتگیر  شــده و 
فرد دیگر فعلًا متواری است.تاکنون از ملیّت 
تروریســت دستگیر شــده در جنایت امروز در 

حرم شــاهچراغ )ع( شــیراز اطلاعاتی منتشر 
نشده است.

حادثــه  شــهدای  تعــداد  افزایــش  احتمــال 
تروریســتی شــاهچراغفرمانده ســپاه اســتان 
تروریســتِ  کــه  گفتــه  بــاره  ایــن  در  فــارس 
دستگیرشــده یک اســلحه و 8 خشاب همراه 
داشــته است.حجت الاســلام موســوی رئیس 
کل دادگســتری فــارس هم گفــت:  بازجویی 
مقدماتی از تروریســت دستگیر شده در حال 

انجام است.
وی افــزود: هفــت نفر تــا الان زخمی و تحت 
مــداوا هســتند. اوضــاع کامــلًا تحــت کنتــرل 
اســت و نیروهــای امنیتــی در منطقــه حاضر 
هســتند.به گــزارش روزنامه جملــه به نقل از 
خبرگــزاری صدا و ســیما، داعش مســئولیت 

این حمله تروریستی را برعهده گرفت.

 یکــی از آفــات مدیریت در کشــور ما این اســت که برخــی از مدیران، نه دانش و نه ســابقه کار در حــوزه ای که منصوب 
می شوند را ندارند و برخی که تحصیلات تخصصی مرتبط و سابقه کار را در مجموعه جدید دارند، دغدغه لازم برای 
حل مشــکلات و توجه به ظرفیت ها و اساســاً توســعه آن حوزه را ندارند و با کمال تأسف باید بگوییم »علی سلاجقه« 
جزء گروه دوم است که آسیب های فراوانی از عزل و نصب های سوال برانگیز تا سکوت در برابر بی عملی و فساد در مجموعه مهم 
محیط زیست کشور به ارمغان آورده است.   اگر بگوییم علی سلاجقه تحصیلات مرتبط با حوزه محیط زیست ندارد یا بگوییم وی 
در این حوزه سابقه کار و فعالیت نداشته است، سخن به خطا گفتیم اما مشکل بزرگ رییس سازمان محیط زیست این است که 
دغدغه ای ندارد و به تَبَع آن طرحی برای اصلاح و اعتلای پهنه های زیستی کشور ندارد و در مدیریت می گویند هر کس برای حوزه 

تحت مدیریت خود، طرحِ توسعه نداشته باشد در حقیقت، بهترین طرح را برای نابودی دارد....

 گزارش جمــلـه از تاثیر بازارهای مختلف 

از خبر توافق موضوعی میان ایران و آمریکا؛ 
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و اخم بورس  

ـاد
صـ

اقت

03

ت
س

سیا

02

JOMLEH

JOMLEH

JOMLEH

از صمیــم قلــب درگذشــت پــدر بزرگــوار همســر 
گرامیتــان  مرحــوم حــاج جــان محمــد ایــزدی را 
تسلیت  عرض نموده، از درگاه خداوند متعال برای 
آن مرحوم رحمت و مغفرت واسعه و برای خانواده 

محترم صبوری و شکیبایی مسئلت می نماییم. 
خداوند متعال روح پاکش را با مولایش علی ) ع ( 

محشور  نماید.

وغ  پدر همچون چراغی پرفر
بخش خانه است  گرمابخش و نور

غم کمی نیست چراغ خانه خاموش گردد

جناب آقای دکتر جواد بخشی  
معاونت محترم پشتیبانی بانک ملی ایران 

  ] دکتر علی خطیر [
 مدیر عامل باشگاه 

فرهنگی ، ورزشی استقلال ایران

  ] مهدی روحی [
 مدیر عامل موسسه

  فرهنگی ، مطبوعاتی کلبه امید
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وریستی دوباره 23051402  حادثه تر

در حرم حضرت شاهچراغ )ع( 

 جمــلـه نامه اخیر وزارت صمت مبنی بر حذف گوشت قرمز 

از تالار اول نیمایی را زیر ذره بین می برد؛

 خطر  بدل شدن کالای اساسی 

به کالای لاکچری

 شش گل بخور  

و  پادشاهی کن!
JOMLEH

  سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و ورزشی

غروب روز گذشته حادثه تروریستی دیگری در شاهچراغ شیراز به وقوع پیوست.
 گفته می شود که تا لحظه تنظیم این خبر دوتن از خادمان این حرم به شهادت رسیده اند. 

با این حال چند تن دیگر از هموطنان نیز در این حادثه مجروح شده اند...

 نگاهی به واردات فوری خودروی فوتبالیست ها 

در بحبوحه ی مشکلات ترخیص خودرو



 تحلیل »جمله« از ادامه سوءتدبیر »علی سلاجقه« در سازمان حفاظت محیط زیست 

و ضرورت تجدیدنظر مقام عالی دولت درخصوص ادامه ریاست و فعالیت وی؛
رییس جمهور در جلسه رصد و ارزیابی شرایط 

اقتصادی کشور؛
نظارت و کنترل بازار از 

اولویت های اساسی دولت است
      بیســتمین جلســه رصــد و ارزیابــی شــرایط اقتصادی 
کشور به ریاســت رئیس جمهور برگزار شد.به گزارش 
ایسنا، در این جلسه که به ریاست سید ابراهیم رئیسی 
برگزار شد، وزرای اقتصاد، نفت، نیرو، جهادکشاورزی 
و رئیــس کل بانــک مرکــزی گزارش هایــی از شــاخص های مهــم 
اقتصادی در تولید و مصرف، صادرات و واردات و همچنین فرآیند 
آزادسازی منابع بلوکه شده ایران در کشورهای خارجی ارائه کردند.
رونــد تامیــن کالاهــای اساســی، روند کاهــش ۲.۲ درصــدی قیمت 
مســکن در تیرماه، روند کاهش قیمت گوشــت قرمز، گوشت مرغ و 
تخم مرغ در هفته گذشــته و کاهش بیش از ۲ درصدی نرخ ارز، طلا 
 و ســکه از جملــه مهمترین محورهــای گزارش های ارائه شــده بود.
رئیــس جمهــور نظــارت و کنترل بــازار، به ویــژه در زمینه معیشــت 
عمومی را از اولویت های اساسی دولت خواند و با اشاره به ضرورت 
توجه و مراقبت های لازم برای تقویت روند تولید در راســتای شــعار 

سال، بر عزم دولت در استیفای حقوق ملت تاکید کرد.

 مدیر نمایندگی ستاد دیه استان تهران 

اعلام کرد؛
آزادی پنج زندانی جرایم غیرعمد

      مدیر نمایندگی ستاد دیه استان تهران گفت: برادرزاده 
های شــخصی کــه به همــراه خانــواده اش در ســانحه 
تصــادف فوت کرده بودند، مخارج مراســم ختم را به 
حســاب ایــن ســتاد واریــز کردنــد تــا در آزادی 5 نفر از 
زندانیان نیازمند جرایم غیرعمد ســهمی داشــته باشــند.به گزارش 
ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی اداره کل زندان های استان تهران، 
منوچهــر رحمانی در این باره گفت: شــش نفــر که همگی عضو یک 
خانواده بودند، در ســانحه تصادف از دنیا رفتند و برادرزاده های پدر 
آن خانــواده، بــا اهدای پنجــاه میلیون تومان به حســاب ســتاد دیه، 
زمینــه آزادی پنج نفر از زندانیان نیازمنــد جرایم غیرعمد را فراهم 
کردنــد.وی افــزود: طی ســانحه دردناک رانندگی همــه اعضای یک 
خانــواده که شــامل پــدر، مــادر و چهــار فرزند بودنــد، از دنیــا رفته و 
برادرزاده هــای پــدر خانواده، با مراجعه به ســتاد دیه اســتان تهران، 
مخارج مراســم ســوگواری و ختم را به حساب ستاد واریز کردند تا در 
پرداخــت بدهــی 5 نفر از زندانیــان نیازمند جرایم غیرعمد ســهیم 
شوند.وی با تأکید بر اینکه آزادی یک زندانی جرایم غیرعمد موجب 
نجات یک خانواده اســت؛ افزود: کمک به آزادی یک زندانی جرایم 
غیرعمــد اتفــاق بــزرگ و حســن اریه اســت، قبــل از آنکــه زندانی و 
خانواده اش از آن بهره مند شود فرد انفاق کننده از ثمره آن کار خیر 
بهره مند می شود.مدیر نمایندگی ستاد دیه استان تهران با دعوت از 
نیکــوکاران بــرای پیوســتن به جمع خیرین این ســتاد بــرای معرفی 
زندانیان نیازمند آن، اعلام آمادگی کرد و گفت: مددکاران ستاد دیه 
بــه صورت روزانه، پرونده ایــن افراد را از زندان ها دریافت و تا فراهم 

شدن زمینه آزادی افراد واجد شرایط پیگیری می کنند.

سفیر ایران با وزیر دارایی امارات 
دیدار کرد

      سفیر کشورمان در ابوظبی با وزیر دارایی امارات دیدار 
و رایزنــی کرد.بــه گزارش ایســنا بــه نقــل از خبرگزاری 
رســمی امــارات)وام(، رضــا عامری، ســفیر جمهوری 
اسلامی ایران در امارات با محمد بن هادی الحسینی، 
وزیر دارایی این کشور دیدار و گفت وگو کرد.دو طرف در این دیدار که 
در مقــر وزارت دارایــی در دبــی برگــزار شــد درخصــوص تقویــت 
همکاری هــا میان دو کشــور رایزنی و در مورد مســائل مــورد اهتمام 
مشــترک تبادل  نظر کردند.محمد الحسینی در این دیدار به مسائل 
مربــوط بــه بخــش دارایی که مــی توانــد در تقویت ثبــات اقتصادی 
منطقه و تحقق توسعه و پیشرفت و رفاه سهیم باشد، پرداخت.رضا 
عامــری اخیــرا به عنوان ســفیر ایران در امارات تعیین شــده اســت.
عامــری پیش از این در ســمت هــای مدیرکل امور ایرانیــان خارج از 
کشــور، مدیــرکل خاورمیانــه وزارت امورخارجــه و  ســفیر جمهــوری 

اسلامی ایران در سودان، اریتره و الجزایر خدمت کرده است.

 واکنش آذری جهرمی 

 به یادداشت شریعتمداری 

درباره تصاحب پلتفرم ها
      محمدجــواد آذری جهرمــی، وزیر پیشــین ارتباطات در 
واکنــش بــه یادداشــت مدیرمســئول کیهــان نوشــت: 
مالکیت بخش قابل توجه سهام برخی از سکوهایی که 
ایشان نامبرده اند، با نهادهای انقلابی است!به گزارش 
انتخاب، شریعتمداری مدیرمسئول کیهان در یادداشتی نوشته بود: در 
کشــور مــا نزدیــک بــه ۴۰۰ ســکوی مجــازی در بخش ها و شــاخه های 
متفــاوت بــه فعالیت مشــغولند. پلتفرم هایی نظیر اســنپ، تبســی، 
دیجــی کالا، طاقچــه، دیــوار، فیلیمو، روبیــکا، آپــارات و... از جمله این 
ســکوهای مجازی فعال با درآمدهای کلان و فوق نجومی هســتنداگر 
وجــود پلتفرم های خدمت رســان ضروری اســت، که هســت، چــرا از 
سکوهای قانون گریز سلب صلاحیت نمی شود و مدیریت آنها به افراد 
صاحــب صلاحیــت و تحت نظــارت مســتقیم مراکز ذی ربــط واگذار 
نمی شود؟! مگر امکانات و ظرفیت های مورد استفاده آنها متعلق به 
نظام نیســت؟! بنابراین چرا مالکیت و مدیریت آنها در اختیار نظام 
نباشــد؟! می فرمایند بــه نیروی کارآزموده نیاز اســت. بســم الله! مگر 
مدیران کنونی این پلتفرم ها شــق القمر می کنند؟! توان و هوشمندی 

نیروهای متعهد و پا به رکاب ایران اسلامی را دست کم نگیرید.

 اعتراض اعضای شورای شهر 

به دخالت های مکرر داماد زاکانی 
در تصمیم گیری ها

      علی اصغر قائمی عضو شورای شهر تهران در تذکر خود 
در یکصد و شــصت و نهمین جلسه  دوره ششم شورای 
اسلامی شهر تهران گفت: موضوع این تذکر مدت هاست 
که آماده شده، اما فرصتی پیش نیامد که در صحن شورا 
مطرح شــود. البتــه امروز این تذکــر را با اکراه عرض می کنم و دوســت 
نداشــتم شــرایطی پیش بیاید که کار به چنین تذکراتی کشیده شود.به 
گزارش ایلنــا، وی افزود: موضوع تذکر من مداخلات مکرر داماد آقای 
زاکانــی در برخــی از ســازمان ها و شــرکت های تابعه شــهرداری تهران 
است، به گونه ای که حتی اختیار برخی تصمیمات ساده نیز از مدیران 
این سازمان ها سلب شده است.عضو شورای اسلامی شهر تهران تاکید 
کــرد: لغو حکم مشــاوره برای دامــاد آقای زاکانی، قابــل تقدیر بود، اما 
انتظــار می رفــت که این موضوع در عمل اجرا شــود، نه این که شــاهد 
اتفاقات دیگری باشیم که امروز می بینیم.قائمی ادامه داد: در دو سال 
اخیــر هیچ دســتاورد چشــمگیر در مقیاس ملــی با اهمیتــی در حوزه 
هوشمندســازی در شــهرداری تهران نداشــتیم، بلکه متاسفانه بعضا 
شــاهد پس رفــت در برخی اقدامات بودیم که به نظر می رســد ریشــه 
بعضی از این مسائل به همین مداخلات بازمی گردد.قائمی در پایان 
گفت: متن این تذکر به امضای ۹ نفر از اعضای شــورای شــهر رســیده 
است که تقدیم هیات رئیسه شورا خواهد شد و امیدوارم شهردار محترم 

تهران، این معضل را با تدبیری خوب حل کنند.
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Politics

خبــــــرگزارش ویژه

انتقاد دوباره پمپئو از آزادسازی 
پول های بلوکه شده ایران

وزیــر امورخارجــه پیشــین آمریکا توافــق دولت بایدن با ایــران برای 
آزادی جاسوســان آمریکایی در ازای آزادسازی پول بلوکه شده ایران 

را خطرناک توصیف کرد.
به گزارش ایســنا، مایک پمپئو، وزیر امورخارجه پیشین آمریکا در گفت وگو 
بــا یک شــبکه رادیویــی باز هم از توافق تهران و واشــنگتن برای آزاد شــدن 
وجوه مســدود شــده ایران در کره جنوبی به علاوه آزادی شهروندان ایرانی 
زندانی در آمریکا در ازای آزادی جاسوسان آمریکایی به شدت انتقاد کرد.

بنابر گزارش پایگاه خبری هیل، پمپئو توافق دولت بایدن با ایران را بسیار 
خطرنــاک توصیــف کــرد و گفت که ایــن پول بــه اقتصاد این کشــور کمک 

خواهد کرد.
در حالی که شــش میلیارد دلار پول آزاد شــده ایران وجوهی بوده است که 
در طول ســال های اخیر به دلیل تحریم های آمریکا در حســاب های بانکی 
کره جنوبی مسدود شده بود، وزیر امورخارجه پیشین آمریکا مدعی شد که 
قیمت این مبادله تنها موجب تشویق گروگان گیری های بیشتر خواهد شد.

وی افزود: شما اکنون در وضعیتی قرار دارید که به ایرانی ها گفته اید، دولت 
بایدن در ازای هر آمریکایی که می گیرید یک میلیارد دلار به شما می دهد.
وزیر امورخارجه پیشین آمریکا همچنین روز گذشته در گفت وگو با روزنامه 
جروزالــم پســت از جــو بایدن، رئیــس جمهور کشــورش به دلیــل حصول 
توافقــی میــان تهــران و واشــنگتن بــرای آزادی جاسوســان آمریکایــی بــه 
شــدت انتقاد کرد و مدعی شــد که این توافق به طور ناخواسته انگیزه برای 
گروگان گیــری را بیشــتر می کند و به طــور بالقوه فعالیت های تروریســتی را 

افزایش می دهد.
پمپئو این اقدام را »غم انگیز و خطرناک« خواند و مدعی شــد: این شــش 
میلیارد دلار اســت که اکنون در اختیار رئیســی ]رئیس جمهــور ایران[ قرار 

دارد و خطر بیشتری برای همه خواهد داشت.
 نوشته نیویورک تایمز، در اولین قدم این توافق که پس از دو سال »مذاکره 
پنهانی ایران و آمریکا« به دســت آمده اســت، ایران پنج ایرانی-آمریکایی 

را از زندان آزاد و آن ها را در هتلی نگه  می دارد.
ســپس نمایندگی ایران در ســازمان ملل در رابطه با این اخبار منتشر شده 
به شبکه سی بی اس گفت: به عنوان بخشی از توافق همکاری بشردوستانه 
کــه بــا میانجی گری یــک دولت ثالث حاصل شــده اســت، ایــران و آمریکا 
پذیرفته انــد که متقابلا پنج زندانــی را آزاد و آن ها را عفو کنند. جا به جایی 

آن ها گام ابتدایی حائز اهمیتی در جهت اجرای توافق است.
ســیامک نمــازی در ســال ۱۳۹۵ بــه جــرم جاسوســی و همکاری بــا دولت 
آمریــکا، عمــاد شــرقی در ســال ۱۳۹۹ بــه جــرم جاسوســی و جمــع آوری 
اطلاعات نظامی و مراد طاهباز در ســال ۱۳۹۶ به جرم جاسوســی از مراکز 
حســاس نظامــی در پوشــش محیــط زیســتی، هر کــدام به ۱۰ ســال حبس 
محکــوم شــده بودنــد. از دو تــن دیگر که گفته می شــود یک نفــر از آنها زن 

بوده، نامی آورده نشده است.
همچنیــن وزارت امورخارجه ایران در مورد آزادســازی منابع توقیف شــده 
ایرانــی و آزادی تعــدادی از زندانیانــی که به طور غیرقانونی توســط آمریکا 
بازداشــت شــده اند، بیانیه ای صادر و در آن تصریح کرد: فرآیند آزادسازی 
چنــد میلیــارد دلار از دارایی هــای جمهــوری اســلامی ایران که بــرای چند 
ســال به طــور غیرقانونــی در کــره جنوبی توســط آمریــکا توقیف شــده بود، 
آغــاز شــد. ایران تضمیــن  لازم برای پایبنــدی آمریکا به تعهــدات خود در 
 این خصوص را دریافت کرده  اســت اما جاسوســان مدنظر آمریکا کماکان 

در ایران حضور دارند.
بــه گزارش ایســنا، محمدرضــا فرزین، رئیــس کل بانک مرکزی کشــور روز 
شــنبه طی پیام هایی در شــبکه اجتماعــی ایکس از آزادســازی همه منابع 
ارزی ایــران در کره جنوبی خبــر داد و گفت که این منابع بصورت پرداخت 

بانکی جهت خرید کالاهای غیرتحریمی استفاده می شود.
وی در ادامه خاطر نشــان کرد: تمام منابع ارزی توقیف شــده ایران در کره 
جنوبی آزاد و هزینه های تبدیل ارز آن از وون به یورو نیز توسط کشور ثالت 

پذیرفته شد.
فرزیــن همچنین تصریح کرد: بر همین اســاس، بزودی تمامی این منابع 
یورویی به حساب های شش بانک ایرانی در قطر واریز و بصورت پرداخت 
بانکــی جهت خریــد کالاهــای غیرتحریمی اســتفاده می شــود. مابقی این 

منابع هم در صورت سپرده، مشمول دریافت سود بانکی خواهد شد.

اخبــار

 آقای رئیس جمهور!
رسوایی در سازمان محیط زیست تا کجا؟!

امروز در تقویم: اعلام استقلال بحرین از ایران )1350 ش( l عملیات كوچک عاشورای 1 در منطقه تكاب در شمال كردستان توسط سپاه پاسداران)1364ش( l ارسال نامه "صدام حسین" حاكم عراق به حجت الاسلام "هاشمی رفسنجانی" رئیس جمهور ایران )1369ش( l شهادت شهید ابراهیم كرد )1367ش(

جمله نامه اخیر وزارت صمت مبنی بر حذف گوشت قرمز از تالار اول نیمایی را 
زیر ذره بین می برد؛

خطر بدل شدن کالای اساسی به کالای لاکچری

سرلشــکر ســیدیحیی صفــوی در بازدیــد از 
آسایشــگاه کهریــزک بــا بیــان اینکــه بــرای 
پذیرفتن دعــوت بازدید مردّد بودم، اظهار 
کرد: بعد از دعوت مدیریت این آسایشــگاه 
در ذهــن خــودم گفتــم چــه فایــده ای دارد 
برای بازدید به اینجا بیایم؟ همیشــه هدف 
و محصول هر بازدید را می سنجم و دعوت 
بازدیــد مراکزی را می پذیرم که حضورم در 

آنجا فایده ای برای مردم داشته باشد.
بــه گزارش ایســنا، وی افــزود: اولیــن فایده 
انعقــاد  می توانــد  بازدیــد  ایــن  نتیجــه  و 
تفاهم نامــه همــکاری مشــترک میــان این 
مجموعه و مؤسســه های خیریه ای باشد که 
به عنــوان رئیس هیئت امنا در آن ها حضور 
دارم. مــا می توانیم با همکاری و هم افزایی 
میــان مجموعه های خیریه، کارهای بزرگی 
در خدمــت به مــردم نیازمنــد به خصوص 

سالمندان و معلولان انجام دهیم.

صفــوی با بیــان اینکه نام خیریــه کهریزک 
بــا عشــق پیوند خــورده اســت، اظهــار کرد: 
امیدواریــم ایــن خیریــه در هر اســتانی یک 
شعبه راه اندازی کند و سالمندان، معلولان 
و بیماران ام.اس در ســایر استان های کشور 
نیــز از خدمات این خیریه بهره مند شــوند. 

این آسایشــگاه یک مجموعه شناخته شــده 
در مقیــاس جهانــی اســت، اینجــا را حتــی 
ایرانیان خارج از کشــور هم می شناسند و به 

آن کمک می کنند.
رئیــس پژوهشــگاه علــوم و معــارف دفــاع 
مقــدس شــهید ســلیمانی، تصریــح کــرد: 
من سال هاســت دنبال رمز عاقبت بخیری 
می گــردم، اینکه چــه کنیم تــا عاقبت بخیر 
شــویم. تصور کنیــد از قبل انقــلاب تا امروز 
چــه آدم هایــی در ایــران بودنــد، بعضی از 
آنان عاقبت بخیر شدند و برخی از آنان نه.

صفوی با تأکید بر اینکه خوب زندگی کردن 
و خــوب مــردن یک هنر اســت، گفــت: هنر 
زنــان و مردان بزرگ، خــوب زندگی کردن و 
خوب مردن است و من رمز عاقبت بخیری 
را در بندگی خدا و خدمت به خلق می دانم. 
و  هــم مســتضعفان  بهتریــن خلــق خــدا 

نیازمندان هستند.

خبــــر

سرلشکر صفوی:

سال هاست دنبال رمز عاقبت بخیری می گردم
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وزارت صمت در نامه  ای اعلام کرد که انواع گوشت تازه یا سردکرده 
بــه گروه کالایــی ۲۲ )ارز از محل تــالار دوم( منتقل شــدند. تالار اول 
نیما شــامل کالاهای اساسی، دارو و مواد غذایی و غیره هستند که بر 
اســاس نــرخ ۲8,۵۰۰ تومان ارز به آنها تعلــق می گیرد. در تالار دوم 
کالاهای غیر اساسی و در واقع مورد نیاز تولید کنندگان صنایع و غیره 

است که تأمین ارز آنها بر اساس فروش حاصل از صادرات است.
این نامه البته برای طبقه متوسط که شاهد کاهش چشمگیر گوشت 
در ســبد غذایی خود بوده خبر خوشــی نیســت و با توجه به اتفاقات 
مشابه در گذشته، بیم آن می رود که با این اقدام شاهد افزایش تورم 

فعلی در گوشت قرمز باشیم.
از اواســط زمســتان ســال گذشــته بــود که قیمت گوشــت با ســرعت 
افزایــش یافــت و در کمتر از ۵ ماه بخش عمــده ای از مردم با ناچار 
یا گوشــت را کاملا از ســفره حذف کردند یا ناچــار به کاهش معنادار 

مصرف این ماده غذایی شدند.
این تورم درحالی ادامه دارد که پرورش دهندگان دام گلایه دارند که 
وام ها بر روی دستشان مانده و به دلیل کاهش قیمت دام نسبت به 
اواخر ســال گذشته و انباشــت دام در واحدهای دامداری، در آستانه 

ورشکستگی هستند.
در ایــن معادلــه چندمجهولی که نه دولت راضی اســت، نه خریدار 
و فروشــنده، تنها دلالان هســتند که از ضعف مفرط و تاریخی شبکه 

توزیع سواستفاده کرده و از آب گل آلود ماهی می گیرند.
بنابــر آمــار اعلامی ســالانه 8۵۰ تا ۹۰۰ هزار تن گوشــت قرمز اعم از 
دام ســبک و ســنگین در کشــور تولید می شــود که رقم تولید گوشت 
دام  سبک وابسته به شرایط اقلیمی و جوی است و همین امر منجر 
 بــه نوســانات بازار می شــود، امــا گوشــت گوســاله در تمامی فصول 

موجود است.

عــلاوه بر نامه جدیــد وزارت صمت، چندی پیــش هیئت وزیران به 
پیشــنهاد ســازمان برنامه و بودجه کشــور و به اســتناد بند ب تبصره 
۷ مــاده واحــده قانون بودجه ســال ۱۴۰۲ دو ردیف تعرفه مربوط به 
قیمت گوشــت قرمز گوســاله و گوســفند کشــتاری را مشمول کاهش 

نرخ حقوق ورودی کرد .
 اعــلام مصوبه جدیــد دولت با واکنش شــدید تولیدکننــدگان روبرو 
شــد چراکــه کاهــش تعرفــه واردات اقدامــی ضــد تولیــد و برخلاف 
شــعار ســال است که بســیاری از فعالان این حوزه اعلام کردند که با 
انباشت دام روی دست دامدار انتظار می رود دولت اقدام به خرید 

تضمینی و تامین ذخایر از محل تولید داخل کند.
با این همه، واردات گوشــت منجمد هم نتوانســته تاثیر چشمگیری 
بر تورم داشــته باشد و همچنان با معضل گرانی این ماده پروتئینی 
مواجــه هســتیم. از دولــت و نهادهای تنظیــم گر انتظار مــی رود که 
اجــازه ندهند گوشــت از کالایی اساســی و مهم به کالایــی لاکچری و 
لوکــس بدل گردد. نتایج این ضعف در کنتــرل تورم مواد غذایی به 
مراتــب برای کشــور هزینه بیشــتری از پس انــداز ارزی دارد که دیگر 

قرار نیست شامل تامین ارز ۲8 هزار و 5۰۰ تومانی شود. 

 
حــدود دو ســال از صــدور حکــم انتصاب »ســید 
ابراهیم رییســی« برای »علی سلاجقه« به عنوان 
معاون رییس جمهور و رییس ســازمان حفاظت 
محیط زیســت کشور گذشــته اســت، انتصابی که 
موجب خرسندی بســیارانی شد مشخصاً به این 
دلیــل که ســلاجقه هم دانش و هم ســابقه کار در 

این حوزه را با خود داشت.
 یکــی از آفــات مدیریــت در کشــور مــا این اســت 
کــه برخــی از مدیران، نه دانش و نه ســابقه کار در 
حــوزه ای که منصوب می شــوند را ندارند و برخی 
کــه تحصیــلات تخصصی مرتبــط و ســابقه کار را 
در مجموعــه جدید دارند، دغدغه لازم برای حل 
مشکلات و توجه به ظرفیت ها و اساساً توسعه آن 
حوزه را ندارند و با کمال تأسف باید بگوییم »علی 
ســلاجقه« جــزء گــروه دوم اســت که آســیب های 
فراوانــی از عــزل و نصب هــای ســوال برانگیز تــا 
ســکوت در برابــر بی عملــی و فســاد در مجموعه 
مهم محیط زیست کشور به ارمغان آورده است.  

 اگــر بگوییم علی ســلاجقه تحصیــلات مرتبط با 
حوزه محیط زیســت نــدارد یا بگوییــم وی در این 
حوزه ســابقه کار و فعالیت نداشــته است، سخن 
به خطا گفتیم اما مشــکل بزرگ رییس ســازمان 

محیط زیســت این اســت کــه دغدغه ای نــدارد و 
به تَبَع آن طرحی برای اصلاح و اعتلای پهنه های 
زیستی کشور ندارد و در مدیریت می گویند هر کس 
بــرای حــوزه تحت مدیریــت خود، طرحِ توســعه 
نداشــته باشــد در حقیقت، بهترین طرح را برای 

نابودی دارد.
 نگاهــی کوتــاه بــر نتیجــه ســبک مدیریتــی علی 
ســلاجقه بر محیط زیســت کشــور بهتــر می تواند 
ذهن ها را روشــن  کند ازین که وی هیچ دغدغه ای 

برای محیط زیســت نــدارد و اساســاً اگــر در جایی 
چــون مخالفت بــا »پتروشــیمی گهر مازنــدران« 
وانمود می کند در پوشــش دفــاع از میانکاله کوتاه 
نمی آیــد و یقه می دَرانــد، به دنبال منافع پنهانی 

است که به آن دست نیافته است.
 

 امــروز شــاهد هســتیم پــس از دو ســال ریاســت 
سلاجقه، زیستگاه های بسیاری نابود شدند، حیات  
برخی گونه هــای نادر مانند یوز ایرانی در معرض 
نابــودی کامل قــرار دارد، تالاب گاوخونی خشــک 
شــد و دریاچه ارومیه درمعرض خواب ابدی قرار 
دارد و بدتــر از همــه بــا برخی عــزل و نصب های 
علــی ســلاجقه، دزدی و اختــلاس بی ســابقه در 
سازمان، شــکل گرفت و شاهد هستیم بازرس در 
این مجموعه، رشوه می گیرد و حراست اختلاس 
می کند، پست ها و  کرسی ها خرید و فروش شدند 
و اخیــراً نیز خبر  فســاد اخلاقی و  روابط نامشــروع 
یکــی از مدیــران منصــوب ســلاجقه، توجه همه 
را بــه خــود جلــب کــرد و در یــک جملــه تعهد و 
صداقــت، تعصــب و ازجــان گذشــتگی، غیــرت 
و فــداکاری در ســایه مدیریــت علــی ســلاجقه بر 
ســازمان محیط زیســت کشــور، جــای خــود را بــه 
اختــلاس، ترک فعل و مناســبات غیراخلاقی داد 
آن هم در ســازمانی که زمانی نماد رشادت و آبرو 
بود و  پرسنلش جان برای جاندار بی زبان خدا نثار 

می کردند.
 نکته تأسف برانگیز داستان اینجاست که با وجود 
ایــن اتفاقات تلخ که برای پهنه های زیســتی رقم 
خورد، »علی ســلاجقه« هیــچ گزینه و هیچ اقدام 
و ابتکاری در دســت نــدارد و مانند برخی فعالان 
رسانه که مسئولیت و اختیار قانونی ندارند، تبدیل 
به »سخنگوی محیط زیست« کشور شده است که 
هر روز یک خبر بد از قطع حق آبه محیط زیســتی 
رودخانه ولگا توســط روســیه و بی توجهی طالبان 
به ســهم اهالی سیســتان و دریاچه هامــون از رود 
هیرمنــد و احتمــال خشــک شــدن کامــل فــلان 
دریاچــه و بهمان تالاب را می دهــد گویا که مردم 

باید اقدام به جبران این سوءمدیریت ها کنند.  
 بــا وجود چنیــن روش مدیریتی اگــر بگوییم گویا 
علی ســلاجقه نفوذی دشمن و آتشی است که به 
جان محیط زیست کشور افتاده و مانند یک آفت 
و یا حریق مشغول سوزاندن و ویران کردن است، 
سخنی بی راه نگفتیم و لازم است رییس جمهوری 
درخصوص ادامه مأموریت وی تجدید نظر کند.  

طی چند روز گذشته یکی از مدیران سابق سازمان 
خبــر از فســاد اخلاقــی مدیرعامل صنــدوق ملی 
محیط زیست داد و وی را مانند »مدیرکل فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی گیلان« به دوگانگــی در عمل و 
حرف و ریــاکاری متهم کرد، مدیری که از مدیران 
منصــوب و مــورد علاقــه علــی ســلاجقه اســت. 

درخصوص این افشــاگری کــه در صفحه مجازی 
شــخصی »وحید پورمردان« طرح شــد ما نظری 
نداریــم اما لازم اســت دســتگاه های نظارتی این 
اتهام را بررسی کنند تا بیش از این اعتماد عمومی 
در آتــش ســوءتدبیر رییــس ســازمان حفاظــت 

محیط زیست کشور خاک و خاکستر نشود.
  بــاور افکار عمومی این اســت که اســتانداردهای 
ســلاجقه«  »علــی  زیســت محیطی  دوگانــه 
درخصــوص برخی طرح ها  ازجملــه این که برای 
»پتروشــیمی گهر مازنــدران«، بــه بهانه دفــاع از 
میانکالــه به همراه ارتش مجــازی خود مخالفت 
جــدی می کند امــا همزمان درخصــوص احداث 
سد فینسک که به باور کارشناسان، می تواند شرق 
مازندران ازجمله پناهگاه حیات وحش میانکاله را 
به مرگ و خاموشی کامل بکشاند، سکوت توأم با 
رضایت دارد، به خوبی حکایت از این دارد که وی 

شایسته کرسی مدیریتی که اشغال کرده، نیست.
 امــروز و ســکوت وی در مواجهــه بــا مشــکلات 
اخلاقــی مدیــری که خــود منصــوب کــرد و دفاع 
از چنیــن مدیــری به خوبی نشــان می دهد »علی 
ســلاجقه« نه نسبت به محیط زیســت طبیعی و 
نه محیط زیســت عُرفی و اخلاقــی هیچ تعهدی 
نــدارد و نگــه داشــتن چنیــن مدیــری، خســارت 
 اســت و چه بســا موجــب بدنامی دولــت مردمی 

سیزدهم بشود.

جمله 
سرویس سیاسی

جمله 
سرویس سیاسی

رئیس مجلس شــورای اسلامی در نامه ای به 
رئیس جمهــور مصوبه هیــات وزیــران درباره 
تعیین نرخ خوراک گاز پتروشیمی ها را مغایر 

با قانون دانست.
به گزارش ایســنا، محمدباقــر قالیباف رئیس 
مجلس شــورای اسلامی در نامه ای به حجت 
الاســلام و المســلمین ســید ابراهیم رئیســی 
رئیــس جمهور مصوبــه هیات وزیــران درباره 
درباره تعیین نرخ خوراک گاز پتروشــیمی ها 

را مغایر قانون دانست.

در نامه قالیباف به رئیسی آمده است:  
»حضرت حجت الاسلام و المسلمین جناب 

آقای دکتر رئیسی
ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران

سلام علیکم؛
بازگشــت بــه رونوشــت تصویب نامــه هیــات 
محترم وزیران به شماره ۱۶8۵۰/م/ت/۶۱۱۶۹ 
ه مــورخ ۱۴۰۲.۰۳.۲۹، موضــوع »تبییــن نرخ 
خــوراک گاز پتروشــیمی ها و ســایر صنایــع در 
ســال ۱۴۰۲«، متعاقب بررسی ها و اعلام نظر 

مقدماتی »هیات بررســی و تطبیق مصوبات 
دولــت بــا قوانیــن« و مســتندا بــه صــدر ماده 
واحــده و تبصره )۴( الحاقی بــه »قانون نحوه 
اجــرا اصــول هشــتاد و پنــج  )8۵( و یکصــد و 
سی و هشــتم )۱۳8( قانون اساسی جمهوری 
اســلامی ایــران و اصلاحــات بعــدی« و ماده 
)۱۰( آیین نامــه اجرایــی آن، مراتب متضمن 
در  لازم  اقــدام  جهــت  قطعــی  نظــر  اعــلام 
مهلــت مقــرر قانونــی و اعــلام نتیجه بــه این 
جانــب ابــلاغ می گــردد. بدیهی اســت پس از 

انقضــای یــک هفته مهلــت مقــرر در قانون، 
آن بخش از مصوبــه که مورد ایراد قرار گرفته 

است، ملغی الاثر خواهد بود.
قانــون   )۱( مــاده  مطابــق  این کــه  بــه  »نظــر 
الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشــی از 
مقــررات مالی دولت، قیمــت گذاری خوراک 
»رقابــت  بــر  تحویلــی  مایــع  خــوراک  و  گاز 
پذیــر بــودن« محصــولات تولیــدی صنایــع و 
پتروشــیمی های مربوطــه تاکید نموده اســت 
و همچنیــن مــاده )۲( قانــون بهبــود مســتمر 

محیط کســب و کار به کســب نظر از تشکل ها 
و انجمن هــای تخصصــی بــا هــدف قیمــت 
گذاری با »محوریت مزیت نســبی قیمت ها« 
نســبت بــه محصــولات مشــابه بین المللــی 
بنــد  مطابــق  موکــدا  و  اســت  نمــوده  اشــاره 
»الــف« تبصره )۱۴( قانون بودجه ســال ۱۴۰۲ 
کل کشــور پرتعدیــل، نــرخ پیشــنهادی لایحه 
مربوطه دولت اصرار شــده اســت که بنابراین 
 بند )۱( مصوبه خارج از این ضوابط می باشد، 

مغایر قانون است.«

در نامه ای از رئیس مجلس شورای اسلامی به رئیس جمهور مطرح شد؛

مصوبه تعیین نرخ خوراک پتروشیمی ها مغایر قانون است
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اقتصادی

همگام با سیاست های دولت و بانک مرکزی؛
بانک سینا بیش از 50 درصد منابع 
سپرده ای هر استان را به مصارف 

همان استان اختصاص داد

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار:

شفافیت، بهترین مسیر 
برای افزایش کارایی و 

جلوگیری از تخلفات است

صفحه 0٤

صفحه  0٤

سرمایه

0404

دکتر حسینی خبر داد:
پرداخت نزدیک به ۸۰۰ هزار 
میلیارد ریال تسهیلات برای 

اجرای طرح نهضت ملی مسکن

سید ضیاء ایمانی خبر داد:
 پرداخت تسهیلات خرد

 در بانک صادرات ایران 
تسهیل شد

اخبـــار /

صفحه 0٤

 نگاهی به واردات فوری خودروی فوتبالیست ها

 در بحبوحه ی مشکلات ترخیص خودرو؛

شش گل بخور و پادشاهی کن!

رییس گمرک خبر داد:
 چشم پوشی دولت از درآمد

  ۶۰ هزار میلیارد تومانی با هدف حمایت

 از سفره مردم

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران پیشنهاد در اختیار گرفتن ارز صادراتی برای واردات خودرو را 
مطرح کرد و از کاهش تجارت با افغانستان به دلیل شرایط سیاسی جدید این کشور خبر داد. 
محمد لاهوتی در نشست خبری به دولت پیشنهاد کرد که ارز حاصل از صادرات کالاهایی که 
از مواد اولیه ارزان استفاده نمی کنند، به واردات خودرو اختصاص یابد. وی با بیان اینکه باید 
از نظر تشــکل ها و اتاق بازرگانی در حوزه روش های بازگشــت ارز صادراتی نظرخواهی شــود، 

گفت: تراز تجاری منفی چیز بدی در شــرایط کنونی نیســت چرا که رونق واردات به 
معنای افزایش واردات مواد اولیه مورد نیاز کارخانجات و گردش چرخ تولید است. 
به گفته رئیس کنفدراسیون صادرات ایران، طی چهار ماهه امسال مجموع تجارت 
خارجی کشــور به ۳۵.۵ میلیارد دلار رســیده که ســهم صادرات ۱۵.۹ میلیارد دلار 

و ســهم واردات ۱۹.۵ میلیــارد دلار ثبت شــده، بنابراین تــراز تجاری منفی ۳.۶ 
میلیارد دلار است.

رئیس کنفدراسیون صادرات 
مطرح کرد؛
پیشنهاد استفاده 
از ارز صادراتی برای 
واردات خودرو

کاهش نرخ 
مالیات بر ارزش 

افزوده برخی اقلام 
کالاهای اساسی به 

یک درصد

رئیس کل ســازمان امور مالیاتی     
بخشــنامه ای،  صــدور  بــا  کشــور 
قانــون الحــاق یــک بنــد بــه تبصــره )۶( 
کشــور  کل   ۱۴۰۲ ســال  بودجــه  قانــون 
پیرامــون کاهش نــرخ مالیات بــر ارزش 
افــزوده برخی اقــلام کالاهای اساســی را 
جهت به ادارات کل امور مالیاتی سراسر 

کشور اعلام کرد.
به گــزارش روابط عمومی ســازمان امور 
ابلاغــی  بخشــنامه  در  کشــور،  مالیاتــی 
»ســید محمدهادی  ســبحانیان« رئیس 
کل ســازمان امــور مالیاتی کشــور خطاب 
به ادارات کل امور مالیاتی سراســر کشور 
بخشــنامه  پیــرو  اســت:  شــده  تصریــح 
شــماره ۲۰۰/۱۴۰۲/۲ مــورخ ۱۴۰۲/۰۱/۱۰ 
بــا موضوع ارســال احکام قانــون بودجه 
سال ۱۴۰۲ کل کشــور، به پیوست »قانون 
الحــاق یــک بنــد به عنــوان بنــد »ظ« به 
قانــون بودجــه ســال ۱۴۰۲  تبصــره )۶( 
کل کشــور«، بــرای اطــلاع و اجرا ارســال 

می شود.
بــر اســاس بنــد »ظ« تبصــره )۶( قانون 
بودجــه ســال ۱۴۰۲ کل کشــور، در ســال 
و  ضــروری  داروهــای  وردات   ۱۴۰۲
کــه فاقــد  تجهیــزات مصرفــی پزشــکی 
مشــابه تولیــد داخل باشــند، از پرداخت 
مالیــات بــر ارزش افــزوده معــاف بــوده 
و نــرخ مالیــات بــر ارزش افــزوده بــرای 
واردات گنــدم، برنج، دانه هــای روغنی، 
)شــامل،  حبوبــات  خــام،  روغــن  انــواع 
قنــد،  مــاش(،  و  لوبیــا  نخــود،  عــدس، 
شــکر، گوشت مرغ، گوشت قرمز، چای و 
همچنین قند و شــکر تولید داخل به یک 

درصد تقلیل می یابد.

 

 وزیر صمت:

 پروژه شیرین سازی 
آب دریای عمان 

 پیشرفتی

  ۱۲ درصدی

 داشته است
      وزیــر صنعت، معدن و تجارت 
گفــت: پــروژه شــیرین ســازی و 
نمک زدایــی آب دریای عمــان و انتقال 
و  سیســتان  شــهرهای  تمــام  بــه  آن 
بلوچســتان و اســتان های شــرقی کشــور، 
پیشــرفت ۱۲درصدی داشــته و بــا اعتبار 
۱۶۰ هــزار میلیــارد تومانــی که بــرای آن 
تخصیص یافته، باعث خوشحالی است 
که بــه زودی کام مردم این دیار شــیرین 

شود.
عبــاس علی آبــادی اظهار داشــت: برای 
بازدیــد پــروژه فــوق اســتراتژیک انتقــال 
آب دریای عمان به شهرها و استان های 
فشــرده ای  برنامه هــای  کشــور  شــرقی 
داشــتیم و ایــن آب شــیرین و بــه تمــام 
روســتاها و شــهرهای اســتان سیســتان و 

بلوچستان منتقل می شود.
وی بــا بیان آنکه انتقال آب به شــهرها و 
روســتاها موجب توسعه اشتغال و تولید 
مــی شــود و می توانــد رونق خوبــی را به 
دنبال داشــته باشــد، افزود: از قشــرهای 
مختلــف مردم و مســوولان درخواســت 
همــکاری و همراهــی داریــم تا پــروژه به 

موقع اجرا شود.
وی با اشــاره بــه آغاز طــرح انتقال آب از 
دریای عمان به اســتان های شرقی کشور 
از ســمت زاهدان و پیشرفت ۱۲درصدی 
پروژه طی یک ســال و نیم، خاطرنشــان 
کــرد: در ابتــدا مشــکل آب شــهر چابهار 
کــه سالهاســت آب آن جیره بندی شــده 
است، رفع و از آب شبانه روزی بهره مند 
می شــود و در ادامه انتقــال آب به دیگر 

شهرها و روستاها انجام خواهد شد.
وزیــر صنعت، معــدن و تجــارت، گفت: 
از دریــای  انتقــال آب  لوله گــذاری خــط 
در  بلوچســتان  و  سیســتان  بــه  عمــان 
مســیری قرار گرفته اســت کــه از مناطق 
نیــاز  تــا  کنــد  عبــور  جمعیــت  تجمــع 
مــا  هــدف  و  شــود  تأمیــن  اســتان  آب 

سرعت بخشیدن به این پروژه است.
علــی آبــادی افــزود: ایــن پــروژه بســیار 
بزرگ و مهم اســت و هدف ما اتمام آن 
تا پایان سال آینده خواهد بود که این امر 
نیازمند یــک همکاری ویژه بــرای انجام 

آن است.
وی بــا تاکیــد بــر اینکــه توســعه صنعتی 
در سیســتان و بلوچســتان اولویت دولت 
اســت، گفت: بــرای تحقق ایــن امر همه 
شــده اند  بســیج  صنعتــی  دســتگاه های 
و ســرمایه گذاری گســترده ای بــرای ایــن 

پروژه تخصیص  داده  شده است.
علــی آبادی با ابراز امیــدواری از اینکه تا 
ســال آینده بســیاری از مشکلات بی آبی 
برطرف شــود، افــزود: چابهار بــه عنوان 
بزرگترین بندر اقیانوسی کشور است می 
بایســت در ابتــدا آب آن تامیــن شــود تا 

مردم دغدغه ای نداشته باشند.
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رییس کل گمرک جمهوری اســلامی بــا اعلام اینکه 
زمان تشــریفات گمرکــی کاهش یافته اســت، گفت: 
دولت سیزدهم با کاهش تعرفه های گمرکی واردات 
اولیــه، دارو و تجهیــزات و  کالاهــای اساســی، مــواد 
ماشــین آلات خطــوط از دریافــت ۶۰ هــزار میلیــارد 

تومان چشم پوشی کرده است.
»محمد رضوانی فر« اظهار داشــت: دولت سیزدهم 
در راســتای کنتــرل قیمــت و کاهــش تــورم در ســال 
جــاری مجموعــه ای از سیاســت ها را در حوزه حقوق 
ورودی گمرکــی، کاهــش ســود بازرگانــی و مالیات بر 
ارزش افــزوده بر کالاهای اساســی، مــواد اولیه، دارو و 
تجهیزات و ماشــین آلات خطوط تولیــد اعمال کرده 
اســت، به عنوان مثال در بند ب تبصره هفت بودجه 
امسال حقوق ورودی مواد اولیه و دارو از چهار به یک 

کاهش داده شد.
ی افــزود: همچنیــن براســاس لایحــه دو فوریتــی که 
دولــت تقدیــم مجلــس کــرد و مــورد تصویــب قــرار 
گرفت، مالیات بر ارزش افزوده کالاهای اساسی که ۹ 
درصد بود به یک درصد کاهش پیدا کرد و در مصوبه 
هیــات دولــت در مورخه ۲۱ خردادماه بیــش از ۳۵۰ 
کالا شاهد کاهش حداکثری سود بازرگانی بودند یا به 

کمترین مقدار رسیدند یا عدد صفر را تجربه کردند.
رییــس کل گمرک با بیان اینکــه دولت با کاهش این 
تعرفه از دریافت ۶۰ هزار میلیارد تومان به نفع مردم 
چشم پوشــی کرده اســت، خاطرنشــان کرد: مجموع 
آمار حقوق ورودی در مورد کالاهای نام برده شــده با 
اعــداد قبلی و روند کاهش نیافته با احتســاب حقوق 
ورودی ۲8 هــزار و ۵۰۰ تومانی به عدد بزرگی دســت 

می یابیم.
وی تاکیــد کرد: این در حالی اســت کــه جمع واریزی 
گمرک شــامل حقــوق ورودی خــودرو، تلفن همراه، 

مالیات بر ارزش افزوده و ۲۰ درصد درآمدی گمرک 
در عــوارض صادراتــی به خزانــه تــا ۲۰ مردادماه ۵۹ 
هــزار میلیــارد تومــان می رســد که نســبت بــه مدت 
مشــابه ســال گذشــته ۹۰ درصد رشــد را تجربه کرده 
اســت. رضوانــی فــر بــا بیــان اینکــه مجموعــه ای از 
تخفیفــات و معافیت  هــای گمرکی نیــز از مصوبات 
بــوده اســت، تصریح کــرد: این عدد براســاس بند ن 
تبصره ۶ قانون بودجه در همین مدت برای حمایت 
دولت از تجارت به هفــت هزار و 8۰۰ میلیارد تومان 

رسیده است.
رضوانــی فــر در خصــوص واردات خــودرو در ســال 
جاری گفــت: قانون خودروهای کارکــرده در مجلس 
شــورای اســلامی مصوب و ابلاغ شــده، اما آیین نامه 
اجرایی آن با همکاری وزارت صمت، گمرک، محیط 
زیســت و سازمان اســتاندارد در حال تدوین است که 

اجرای آن بر عهده وزارت صمت است.
وی افــزود: از دیگر مباحث در زمینــه واردات خودرو 
مربوط به مناطق آزاد و ویژه اقتصادی اســت که ۱۰8 
هزار دستگاه خودرو با پلاک مناطق وجود داشت که 
بتواننــد به ســرزمین اصلی وارد شــوند، اما در همان 
بهمن ماه سال گذشته مغایر قانون خودرو تشخیص 

داده شد و از دستور کار خارج شده است.
رییــس کل گمــرک بــا بیــان اینکــه یــک هــزار و ۶۲۱ 
دســتگاه خودرو تا ۲۰ مردادماه سال جاری خودروی 
نو به کشــور وارد شــده اســت، تاکید کرد: از این میزان 
۶۹۳ دســتگاه بــا انجــام کامــل تشــریفات از گمــرک 
ترخیــص شــده و ۹۲8 دســتگاه نیــز در حــال انجــام 
تشــریفات گمرکی اســت، هنوز اظهاری بیــش از این 

تعداد به گمرک انجام نشده است.
وی بــا بیــان اینکــه خودروهــا از مبــدأ چیــن، امارات 
متحــده عربی و کشــورهای اروپایی وارد کشــور شــده 

است، تاکید کرد: چانگان، فیات، کیا و هیوندا از جمله 
خودروهایی است که وارد شده است.

رضوانــی فر بــا بیان اینکه یکی از شــاخص های مهم 
عملکــردی در ســازمان جهانی گمــرک، مدت زمان 
تشــریفات گمرکی در رویه های مختلف است، اظهار 
داشــت: در واردات قطعــی، ورود موقــت، صــادرات 
قطعــی، صادرات موقــت، ترانزیت و امانات پســتی 
متوســط زمــان انجــام تشــریفات بایــد کاهــش پیدا 
کند؛ بخشــی از ایــن زمان مربوط به گمرک می شــود 
و بخش دیگر زمانی اســت که ارائه مجوزها و پاســخ 

استعلام در نهادهای دیگر به طول می انجامد.
وی افــزود: کاهــش زمان تشــریفات گمرکــی که طور 
قطع کاهش یافته اســت و هر دســتگاه تلاش کرده تا 
زمان رسیدگی به مسائل مربوط به رویه های مختلف 
گمرکی دو تا ســه روز کمتر از گذشــته باشــد و مطابق 

قانون نباید بیشتر از هفت روز به طول انجامد؛
رییــس کل گمرک با بیــان اینکه برخی از این مراحل 
در چند ســاعت قابل انجام است، تصریح کرد: البته 
برخــی از آزمایشــات در خصــوص کنتــرل محصول 
زمان بر اســت و نمی توانیم از ســازمان غــذا و دارو یا 
اســتاندارد درخواست داشــته باشیم برخی کالاها که 
نیــاز بــه زمان کشــت در آزمایشــگاه نیاز بــه مطالعه 

میکروبی دارند به سرعت به گمرک پاسخ دهند.
رضوانــی فر تاکیــد کرد: در این میــزان حجم وارداتی 
۲۰۰ تن شرایط خاصی پیدا می کند که اگر نسبت کل 
را در نظر بگیریم، در این شرایط سخت کالای اساسی 
وارد می شــود مقیــاس عــدد را باید مــورد توجه قرار 
بگیرد که چهار هزار و ۵۰۰ اظهارنامه به سازمان های 
مربوطه در این بخش ارائه شــده است. نواقص باید 
رفع شــود؛ اما عملیات کلان انجام شده سازمان ها را 

برای انجام عملیات های بزرگ نباید نادیده گرفت.

بورس

توافق مقطعی و موضوعی میان ایران و آمریکا بر 
ســر آزادی زندانیان و آزادسازی دلارهای توقیفی 
ایــران در کره به بازارهای مختلف ســرایت کرده و 
برخی از آنها را تحت تاثیر قرار داده است. در میان 
بازارهای مختلف سکه و ارز کاهشی شدند، امری 
قابل پیش بینی که قاعدتا باید اتفاق می افتاد. زیرا 
منابــع ارزی ایران از همینک خود را آماده جهش 
برای خرید کالاهای اساسی می کنند و این سیگنال 
مثبــت بعد از ماه ها بالاخــره دلار را به زیر چهل و 

هشت هزار تومان کشاند.
ســکه نیز در مسیر کاهش همگام با ســایر بازارها 
عمــل کــرد و حباب ســکه در محــدوده ۲۱ درصد 
قــرار گرفت. بــا توجه به اینکــه فعلا انتظــارات از 
بــازار ارز صعــودی نیســت حباب ســکه فعلا می 
تواند در مسیر نزولی قدم بردارد و کاهش قیمت 
سکه فعلا ادامه دار باشد به همین خاطر اگر سکه 
مانند دور قبل اصلاح بازار عمل کند بازار سکه می 
تواند با کاهش بیشتری مواجه شود. سکه حمایت 
محــدوده ۲۷ میلیون و پانصد هــزار تومان و پس 
از آن حمایــت روانــی ۲۷ میلیون تومــان را پیش 
رو دارد. مهمترین حمایت سکه محدوده ابتدای 

کانال ۲۶ میلیون تومان است.
در ایــن میان اما درهم امارات که از جمله ارزهای 
معتبر تجاری در ایران اســت نسبت به این توافق 
بی تفاوت بود و تغییر چندانی نداشت. پوند و دلار 
کانادا نیز وضعیت مشابهی داشتند و لیر ترکیه نیز 

تغییر نکرد.
خبــر ایــن توافــق امــا کوچکتریــن تاثیری بــر بازار 
مسکن و ملک نداشت. بازار زمین همچنان راکد 
اســت امــا از خط تورمی خــود عبور کرده اســت و 
قیمت خانه نیز توجهی به این تبادل پول و زندانی 

نکرده و همچنان با رشد تورمی مواجه است.
یکــی دیگر از بازارهایی کــه انتظار می رفت با خبر 
توافق ســبزپوش شــود، بــازار ســرمایه بــود اما در 
نهایــت تعجب ایــن بازار نــه تنها تاثیــر مثبتی از 
توافق نگرفت، بلکه سرخپوش شد. شاخص کل 
منفی شد و افزایش عرضه ها موجب منفی شدن 
شــاخص کل شــد. از آنجایــی که توافقــات انجام 
شده منابع مالی آزاد شده را به سمت تامین مالی 
و ســرمایه گذاری در کشــور هدایت نمی کند بازار 
سرمایه در اولین مواجهه با خبر آزادسازی نزولی 
شــد و شاخص کل حمایت محدوده یک میلیون 
و ۹۹۰ هــزار واحــدی را از دســت داد، در چنیــن 

شرایطی نزدیک ترین حمایت های شاخص کل 
در محدوده یک میلیون و ۹۷۰ هزار واحدی و پس 
از آن در محدوده یک میلیون و ۹۵۰ هزار واحدی 
قرار دارد. در دورقبلی توافق گروه خودرو و بانک با 
افزایش استقبال مواجه شدند حال باید در ادامه 
برسی کرد که این توافق هم می تواند این دو گروه 
را بــا افزایــش اســتقبال مواجه کنــد، روز قبل خبر 
افزایش سرمایه بانک ملت منتشر شد حال اینکه 
این خبر بتواند از فشار نزولی بازار سرمایه کم کند 

یا خیر به میزان هیجان سهامداران بستگی دارد.
به نظر می رسد باید تا نهایی شدن این توافق صبر 
کرد و آثار آن را مشــاهده نمود. اما درحال حاضر 
بــه نظر نمی رســد آثار مثبــت این تفاهم نســبی 
بــه اندازه ای که دولت معتقد اســت بــر اقتصاد و 

تجارت ایران تاثیر بگذارد.

گزارش »جمله« از تاثیر بازارهای مختلف از خبر توافق موضوعی میان ایران و آمریکا؛ 

لبخند سکه و اخم بورس  

   دوشنبه
    23 مرداد 1402 
 سال هفتم 
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پرداخت 40 هزار فقره 
 تسهیلات قرض الحسنه 

به بازنشستگان از سوی 
بانک رفاه کارگران

رئیــس ســازمان بــورس و اوراق بهــادار با بیان 
اینکــه شــفافیت بهترین مســیر بــرای افزایش 
کارایــی و جلوگیــری از تخلفــات اســت، گفت: 
بــه  نیــز  تخلفاتــی  ســوابق  انتشــار  بحــث  در 
دنبــال مباحثی همچــون بازدارندگی و کاهش 
تخلفــات هســتیم زیرا بازار ســرمایه همواره به 

عنوان یک بازار شفاف مطرح بوده است.
بــه گــزارش روابــط عمومــی ســازمان بــورس، 
»مجیــد عشــقی« در نشســت فصلــی کانــون 
کارگزاران که در این ســازمان برگزار شد، اظهار 
داشــت: در دوره جدید کانــون انتظار داریم که 
اعضا هیئت مدیــره کانون به ویژه دبیرکل این 
کانون، کمــک کنند تا بتوانیم کانــون کارگزاران 
را بــه ماهیت اصلــی خود برســانیم و ما نیز به 
عنــوان ســازمان بــورس از هیچ کمکــی در این 

زمینه دریغ نخواهیم کرد.
وی گفت: در خصــوص بند چ ماده ۳۶ احکام 
دائمــی بحث هــای جــدی انجــام دادیــم و به 
دنبــال ایــن نیســتیم که مدیــران بازار ســرمایه 
کــه زحمــات بســیاری می کشــند را بــه دلایلــی 
کــه گاهــا ممکن اســت تخلفــی صــورت بگیرد 
بــه صور کامــل از چرخه خدمت کنــار بگذاریم 
امــا باتوجــه بــه اینکــه قانــون مذکور بایــد اجرا 
می شــد، بــا بررســی هایی کــه در شــورای عالی 
بورس اتخاذ شــد توانستیم به جمع بندی های 

مناسبی در این خصوص دست  یابیم.
عشــقی بــا بیــان اینکــه هــدف از قانــون بند چ 
مــاده ۳۶ احکام دائمــی افزایــش بازدارندگی 
آرا صــادره بــه منظــور کاهش تخلفات اســت، 
افــزود: همزمان با اجــرای قانــون مذکور، لازم 
اســت چنــد قــدم دیگــر برداریــم؛ نخســت در 
کمیته تخلفات قرار شــد یکی از اعضای کانون 

به منظور شــفافیت در بحث بررسی پرونده ها 
حضور یابد.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: یک 
لایحــه نظارتی جدید هــم در کانــون کارگزارن 
تصویب شــود تا خیلی از مــواردی که در ادامه 
مســیر ممکن اســت در کمیته تخلفات مطرح 
شــود در همــان کانــون برطــرف شــود و در این 
راستا هر اقدامی لازم باشد انجام خواهیم داد.
وی بیــان کرد: در کنار اجرای قانون بند چ ماده 
۳۶ احــکام دائمــی بــه دنبــال ایــن هســتیم تا 
ورودی پرونده هــای تخلفات کاهــش یابد و به 
تبع آن نیز بحث انتشار اسناد به قدری کاهش 

یابد تا بتواند به بازدارندگی لازم دست یابد.
عشــقی تصریح کــرد: کانون کارگــزاران باید به 
نحــوی نظارت بــر فعالیت اعضا را در دســتور 
کار قرار دهد تا شــاهد کاهش تخلفات باشیم، 
البتــه در برخــی مــوارد نیــز شــاید لازم باشــد 
سازمان بورس بحث تخلف زدایی را در دستور 
کار قــرار دهد و آن ها را به خود کانون بســپاریم 

تا در لایحه اول جلوی این موارد را بگیرد.
رئیــس ســازمان بــورس و اوراق بهــادار افزود: 
بــه  نیــز،  تخلفاتــی  ســوابق  انتشــار  بحــث  در 
دنبــال مباحثی همچــون بازدارندگی و کاهش 
تخلفــات هســتیم زیرا بازار ســرمایه همواره به 

عنوان یک بازار شفاف مطرح بوده است.
وی با اشــاره به اینکه شــفافیت بهترین مســیر 
بــرای افزایــش کارایــی و جلوگیــری از تخلفات 
است، گفت: نمی خواهیم به نوعی عمل کنیم 
که اکثریت بازار متخلف جلوه داده شود، از این 
رو در بحث جلوگیــری از تخلفات، بازدارندگی 
و اجــرای قانون نیازمند یاری همه فعالان و به 

ویژه کانون هستیم.

JOMLEH

جمله
گروه اقتصادی



جام جهانی فوتبال ۲۰۲۲ قطر، یکی از بدترین 
جام هــای جهانــی تاریخ فوتبال برای کشــور ما 
بود. شکســت مفتضاحه ی 6 بــر ۲ مقابل تیم 
ملــی انگلیس، بــرد تیم ضعیف ولــز و باخت 
مقابل آمریکا که به ناکامی صعود منجر شد، و 
توامان شدن این شکست ها با شرایط نابسامان 
داخلی کشور، یکی از بدترین خاطرات فوتبالی 
را در حافظــه تاریخــی مــردم ایــران ثبــت کرد. 
همــه این ها بیشــتر خشــم عمومــی جامعه را 
برانگیخت کــه پس از آب دادن این دســته گل 
بــزرگ جلوی چشــم مــردم دنیــا، جایــزه وارد 
کردن یک خودروی لوکس خارجی به بازیکنان 
فوتبال تقدیم شد و این یعنی به جای سرزنش، 
از بازیکنانمــان تقدیر هم کردیــم. این اتفاق با 
توجــه بــه مســائل و دغدغه هــای مهم تری که 
در کشــور وجود داشــت، کم کم از ذهن جامعه 
فراموش شــد تا این که با انتشــار خبر ورود چند 
دستگاه پورشه ماکان و رنجروور ولار و حتی یک 
مازراتی گریکاله ۲۰۲۳ در گمرک خرمشهر، که 
متعلق به برخی بازیکنان بود، دوباره به جنب 
و جــوش افتــاد. واردات ایــن خودروهــا زمانــی 
اتفاق افتاد که بحث واردات خودرو برای مردم، 
در حــال خاک خوردن بــود و قیمت خودرو نیز 
ســر به فلک کشــیده بود و آخرالزمانــی با ۳۰۰ 
تــا 4۰۰ میلیونی شــدن پراید، که بــه ارابه مرگ 
معروف اســت، به راه افتــاده بــود. واردات این 
خودروها کمی باعث نارضایتی شــد اما کســی 
فکر نمی کرد به این زودی ترخیص شوند و حالا 
ایــن خودروها خارج از نوبت ترخیص شــدند و 
مشخص شــد فقط ما مردم معمولی هستیم 

که قانون برایمان وضع و اعمال می شود.
بــه دنبــال انتشــار ایــن خبــر، »جلال رشــیدی 
کوچــی«، نماینــده مــردم فــارس در مجلــس 
شورای اسلامی در توئیتی نوشت: »با ترخیص 
خودروهــای فوتبالیســت ها مشــخص شــد اگر 

بخواهند، در چند روز قانون مصوب خودشان را 
دور می زنند. خودروهای بالای ۲۵۰۰cc  و بالای 
۲۰.۰۰۰$  را وارد می کنند و ماشین ۵ میلیاردی 
را بــه  قیمت هــای فضایــی ۹۰ تــا ۱۰۰ میلیــارد 
تومان معامله می کننــد. انگار در این مملکت 

فقط مردم غریبه اند!«
بــا اینکه هنــوز هم هیچ یک از یــک خودروهای 
چینــی و غیرچینــی وارد شــده به کشــور، پلاک 
ملی دریافت نکرده و درگیر استانداردهای پوچ 
و بی معنا هســتند،  نکته این جاست که مشکل 
امروز کشور فقط عدم واردات خودروی سواری 
مردم نیســت. بیــش از ۱8۰۰ کشــنده مورد نیاز 
کشور، سال هاست از گمرک ترخیص نشده اند 

و علــت این عــدم ترخیص و ســخت گیری ها، 
مشکلات ارزی و تشدید تحریم های کمرشکن 
اســت کــه از ســال ۱۳۹۷ بــه اوج رســیده و بــه 
دنبــال آن شــاهد قواعــدی ســخت گیرانه تر در 
حوزه منشــأ تأمین ارز کالاهــای وارداتی بودیم. 
کشــنده های وارداتــی کــه در گمــرکات تهــران 
رســوب کــرده و خــاک می خــورد نیــز از همین 
دسته هســتند. این کشنده ها به دلیل مشخص 
نبودن منشــأ تأمین ارز، مدت هاست که امکان 
ترخیــص پیــدا نکرده انــد. به گــزارش خبرنگار 
اقتصادی خبرگزاری تسنیم، در این راستا اخیراً 
»علی صالحی«، دادســتان عمومــی و انقلاب 
تهــران پس از بازدید از گمــرک غرب تهران در 

خصوص کشــنده های رســوبی در ایــن گمرک 
و تصمیمات گرفته شــده در جلســه با مدیران 
دســتگاه های اجرایی گفته اســت که مقرر شده 
۳۰۰ ردیــف کالا بــه ارزش مالــی ۳۷۰ میلیــارد 
ریال ظرف چند روز آینده توسط مدیریت اموال 

تملیکی استان تهران تعیین تکلیف شود.
صالحی در مورد کشنده های وارداتی که چندین 
سال است در این گمرک باقی مانده اند، گفت: 
بــا توجــه بــه این کــه یک هــزار و 8۰۳ دســتگاه 
کشنده در گمرکات استان تهران )گمرک تهران 
و گمــرک غــرب تهــران( وجــود دارد، به منظور 
تســهیل در تعییــن تکلیف و فرآینــد ترخیص 
آن ها، مهلت اعتبار تأییدیه اســتاندارد از ۳ ماه 

به 6 ماه بدون اخذ هزینه افزایش پیدا کرد.
ایــن مورد فقط به عنوان یک نمونه ذکر شــد تا 
بپرسیم آیا قانون این کشور به شکل سلیقه ای، 
هرجا که مسئولان صلاح بدانند اعمال می شود 
اعمــال نمی شــود؟  نداننــد،  و هرجــا صــلاح 
بازیکنــان تیم ملی فوتبال ایران چه تاج پرگلی 
بر ســر ورزش این ســرزمین گذاشته اند که باید 
قانون کشــور در جهت رضایت مندی شان دور 
زده شــود؟ حتی اگر بهتریــن نتیجه ها را هم در 
تیم ملی کســب کرده بودند، بــاز هم توجیهی 
نداشت که قانون وضع شــده برای همه مردم 
کشــور، برای آنان به شکل دیگری اعمال شود. 
از حاکمیت بعید است که وقتی در اهدای یک 
سکه به افتخارآفرینان سایر رشته های ورزشی، 
چــه زن و چه مرد، مدام امــروز و فردا می کند و 
دنبــال راهــی بــرای در رفتــن از پرداخت هدیه 
است، بایکنان فوتبال مردان را تبدیل به سوگلی 
کرده و برای خوشامدشــان، این چنین قانون را 

دور بزند.
حال امروز ســه خــودرو از خودروهای بازیکنان 
ترخیص شده و هیچ بعید نیست که در روزهای 
آتــی اخبار واردات ســایر خــودروی بازیکنان به 
ســمع و نظرمــان برســد. از مســئولان مربوطه 
تقاضــا می شــود حداقــل در مورد اعطــای این 
تسهیلات خارج از نوبت به بازیکنان، به جامعه 
پاســخگو باشــند. چرا که این تناقض در اجرای 
قانــون که کالاهــای مورد نیاز جامعــه را در انبار 
حبــس می کنــد و خودروی مــورد نیاز مــردم را 
وارد نمی کند، و در مقابل به ســرعت خودروی 
لوکســی را زیر پای بازیکنی که به جز دریافت 6 
گل ناقابل و تحمل شکست مفتضحانه، هیچ 
دســتاورد دیگری نداشــته، می انــدازد، به هیچ 
عنوان قابل پذیرش نیســت. اگر امروز شــرایط 
برابری برای بهره مند شدن مردم و نیاز اساسی 
جامعــه از واردات کالا فراهــم نشــود، گویــی ما 
دوباره شــش تــا گل خــورده و باخته ایــم؛ البته 
این بــار نه از تیم رقیــب، بلکــه از بازیکنان تیم 

ملی فوتبال خودمان.

نگاهی به واردات فوری خودروی فوتبالیست ها در بحبوحه ی مشکلات ترخیص خودرو:

شش گل بخور و پادشاهی کن !
یادداشت
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اخبــــار

دکتر حسینی خبر داد:
پرداخت نزدیک به ۸۰۰ هزار 
میلیارد ریال تسهیلات برای 

اجرای طرح نهضت ملی مسکن
          مدیرعامل بانک مسکن با بیان اینکه قرارداد بیش از 
۲۷۰ هزار واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن در 
این بانک منعقد شــده اســت، گفت: بانک مسکن تا 
نیمــه مردادماه ســال جاری مبلــغ ۷۹5 هــزار و ۹86 
میلیــارد ریــال تســهیلات بــرای اجــرای طــرح نهضت ملی مســکن 

پرداخت کرده است.
دکتر ســید عباس حســینی مدیرعامــل بانک مســکن در گفت وگو با 
خبرنــگار پایــگاه خبــری بانک مســکن – هیبنا بــا بیان اینکــه تا نیمه 
مردادماه ســال جاری قرارداد ۲۷۰ هزار و ۱45 واحد مســکونی در این 
بانک منعقد شــده است، گفت: اجرای طرح نهضت ملی مسکن در 
ابعاد مختلف از جمله تامین مالی، تامین زمین و رسیدگی به پرونده 
متقاضیان طرح در حال انجام اســت و ســازمان های مختلف در این 
حــوزه بــا همکاری یکدیگــر در حال تلاش هســتند تا دولــت به وعده 
شــفاف خــود در حوزه خانــه دار کردن قشــر متوســط و کمتربرخوردار 
جامعــه عمــل کند. وی افــزود: طــرح نهضت ملی مســکن در بانک 
توسعه ای و تخصصی مسکن با شتاب مناسبی در حال پیگیری است 
و عمده کار تسهیلاتی بانک نیز مربوط به همین طرح است. در همین 
راســتا، قــرارداد ۳۲ هزار و 8۲۰ پروژه ذیل طرح نهضت ملی مســکن 
منعقد شــده که بانک طی آن متعهــد به پرداخت ۹۲۰ هــزار و 48۳ 

میلیارد ریال شده است.
مدیرعامل بانک مســکن تصریح کرد: بانک مســکن تاکنون از محل 
آورده متقاضیــان و منابــع خود، مبلغ ۷۹5 هــزار و ۹86 میلیارد ریال 
تسهیلات پرداخت کرده است که با توجه به اینکه پرداخت تسهیلات 
نهضت ملی مســکن به طور مرحله ای و همراه با پیشــرفت پروژه ها 
انجــام می پذیرد با تکمیل مراحل بعدی میزان مبلغ تعهدی بانک 

نیز پرداخت خواهد شد.

»بله« همراه همیشگی زائران 
اربعین حسینی

       در ادامــه خدمت رســانی بانــک ملــی ایــران بــه زائران 
اربعین حسینی، امکان خرید ارز اربعین، سامانه رایگان 
و بــدون نیاز به اینترنت اعلام وضعیت اربعین درپیام 

رسان »بله« برای زائران فراهم شده است.
بــه گــزارش روابط عمومی بانــک ملی ایران، پیام رســان بله بــا ارائه 
ســامانه ارتباطــی اربعیــن، ارتبــاط زائــران حســینی بــا هم ســفران و 
عزیزانشان را به صورت کاملًا رایگان، با سیم کارت ایرانی، بدون نیاز به 

اینترنت و یا خرید سیم کارت عراقی برقرار می کند.
ســامانه اعــلام وضعیــت اربعین در این پیام رســان بــه زائران کمک 
می کند تا در طول سفر بدون هیچ نگرانی با خانواده  یا دوستانشان در 
ارتباط باشند  .  برای استفاده از این سامانه، بعد از نصب یا به روز رسانی 
بله، باید وارد »بخش جریان« این اپلیکیشن شده و با استفاده از گزینه 
»اعلام وضعیت« و ثبت آخرین وضعیت خود، دیگران را در جریان 
قرار داد و یا از طریق گزینه »مشــاهده وضعیت« و وارد کردن شــماره 

همسفران، آخرین وضعیت آنها را مشاهده کرد.
با اســتفاده از پیام رسان بله امکان برقراری تماس صوتی و تصویری 
نیز فراهم اســت و زائران گرامی می توانند در صورتی که دسترسی به 
اینترنت داشته باشند، با مراجعه به صفحه گفت و گو و انتخاب گزینه 

»تماس« از این امکان کاربردی استفاده کنند.
امــکان خریــد ارز اربعیــن نیز در این اپلیکیشــن بــه زودی فراهم می 
گردد و زائران می توانند با مراجعه به صفحه »خدمات« بله، انتخاب 
شعبه،  انتخاب زمان مورد نظر برای تحویل ارز و پرداخت ریالی هزینه 

دینار عراقی خریداری شده، در وقت و زمان خود صرفه جویی کنند.

 بازدید وزیر صمت از 

طرح های تامین مالی شده 
توسط بانك صنعت و معدن در 

استان سمنان
         وزیر صنعت، معدن و تجارت که به اتفاق هیات همراه 
روز پنجشــنبه نوزدهم مردادماه به استان سمنان سفر 
کــرده بــود، از چندین طرح صنعتــی در این اســتان که 
توســط بانک صنعت و معدن تامین مالی شده است، 

بازدید کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک صنعت و معدن، عباس علی آبادی 
وزیر صمت از شرکت های رویان دارو، تولیدی صنعتی عقاب افشان، 
صنایــع اتومبیل ســازی فردا و ســنگ کاران نوین ســمنان که از ســوی 
بانک صنعت و معدن تامین اعتبار شده اند، بازدید به عمل آورد و از 

نزدیک در جریان فعالیت شرکت های مزبور قرار گرفت.
همچنین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید با حضور وزیر صمت 
و جمعی از فعالان بخش اقتصادی و کارآفرینان استان در محل اتاق 
بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزی استان سمنان تشکیل و هاشمی 
استاندار سمنان از عملکرد بانک صنعت و معدن در استان یادشده 

قدردانی نمود.
در این نشست، که با حضور مسؤلان استانی برگزار شد، مدیر استانی 
ایــن بانــک طی گزارشــی به تشــریح عملکرد ایــن بانــک پرداخت و 
درخواســت هایی شــامل تامین منابــع مالی بانک از طریــق افزایش 
سرمایه، تمرکز حسابهای شرکت های زیرمجموعه وزارت صمت نزد 
بانک، تامین منابع ارزی از محل ارزهای صادراتی شرکت های تحت 
مدیریــت وزارت صمت و مســایل مربــوط به بدهی غیرجــاری ارزی 
مشتریان از محل منابع تسهیلات صندوق توسعه ملی که با عاملیت 

این بانک پرداخت شده را مطرح نمود.
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قرض الحسنه

در آســتانه 6۳ ســالگرد تاســیس بانــک رفــاه کارگــران در 
روز شــنبه ۲۱ مــرداد مــاه، مهنــدس علی اصغــر بیــات و 
دکتــر محمد اســدی دبیــر و رئیس کانــون عالــی کارگران 
بازنشســته و مســتمری بگیران ســازمان تامین اجتماعی 
در راس هیئتــی از مدیــران ایــن کانــون با حضــور در دفتر 
مدیرعامــل بانک رفاه کارگران ضمن تبریک پیشــاپیش 
ســالروز تاســیس این بانک، از خدمات و حمایت های آن 
از بازنشســتگان و مستمری بگیران تحت پوشش سازمان 

تامین اجتماعی قدردانی کردند.
بــه گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، مدیرعامل 
بانــک رفــاه کارگران طی ســخنانی در نشســت مشــترک 
و  بازنشســته  کارگــران  عالــی  کانــون  رئیــس  و  دبیــر  بــا 
مســتمری بگیران ســازمان تامیــن اجتماعــی و هیئــت 
همــراه گفــت: بازنشســتگان و مســتمری بگیران تحــت 
پوشــش ســازمان تامین اجتماعی صاحبان اصلی بانک 
رفاه کارگران هســتند و موظف هســتیم خدمات مناسبی 
را در اختیار آنان قرار دهیم.  دکتر اســماعیل للـــه گانی به 
مرحله اول پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ۲۰ میلیون 
تومانی به بازنشستگان )مستمری بگیران( تحت پوشش 
ســازمان تامیــن اجتماعی در ســال جاری اشــاره کــرد و از 
پرداخت 4۰ هزار فقره تســهیلات در این مرحله خبر داد 
و گفت: ثبت نام بازنشستگان )مستمری بگیران( متقاضی 

دریافت تســهیلات از طریق سهمیه های اعلامی از سوی 
ســازمان تامیــن اجتماعــی بــه مبــادی ذیربــط از جملــه 
کانون هــای بازنشســتگی اســتانی و عالــی انجام شــد و با 
معرفــی متقاضیان واجد شــرایط به بانک رفــاه کارگران، 
فرایند پرداخت این تســهیلات در خرداد ماه ســال جاری 
آغــاز و طی تیرمــاه به حســاب متقاضیان واریز شــد.  وی 
افــزود: همــواره در پرداخــت تســهیلات به بازنشســتگان 

تحت پوشــش ســازمان تامین اجتماعی پیشنهاد اصلی 
ما این بوده است که این تسهیلات با محوریت کانون های 
بازنشستگی پرداخت شود.  دکتر للـه گانی به امکان اصلاح 
فرایند اتصال پذیرندگان در ســامانه بتا اشاره کرد و گفت: 
ایــن امکان وجود دارد که اتصال فروشــگاه های متقاضی 
به این ســامانه را به تایید کانون عالی بازنشستگان منوط 
کنیــم. در حــال حاضر آمادگــی داریم هر فروشــگاهی که 

بازنشستگان از عملکرد آن رضایت ندارند را از این سامانه 
حذف و به جای آن فروشگاه های مورد تایید آنان را اضافه 

کنیم.   
وی بــه طرح امید رفاه اشــاره کرد و گفــت: آمادگی داریم 
در هماهنگــی با کانون عالی بازنشســتگان فرایند اعطای 
تســهیلات از طریق این طــرح را اصلاح کنیم و در صورت 
امکان پرداخت تسهیلات را از حالت قرعه کشی به حالت 
نوبت دهــی تغییر دهیم.  مدیرعامل بانــک رفاه کارگران 
در پایان به خدمات گردشــگری شــرکت راژان گســتر رفاه 
از شــرکت های زیرمجموعه این بانک اشــاره کرد و گفت: 
خدمات این شــرکت بســیار گســترده اســت و ایــن امکان 
وجود دارد تا این خدمات را به ســمت بازنشستگان عضو 
کانــون ســوق دهیم تــا آنان نیــز بتوانند بــه نحو مقتضی 

استفاده کنند. 
شــایان ذکر اســت، مهنــدس بیــات و دکتر اســدی دبیر و 
رئیس کانون عالی کارگران بازنشســته و مستمری بگیران 
سازمان تامین اجتماعی نیز طی سخنانی در این نشست 
با اشــاره به توســعه حمایت هــای بانــک رفاه کارگــران از 
بازنشســتگان و مســتمری بگیران تحت پوشــش سازمان 
تامین اجتماعی در سال های اخیر، ضمن قدردانی از این 
حمایت ها بر ضرورت توسعه همکاری های متقابل بانک 

رفاه و این کانون تاکید کردند.  

 پرداخت 40 هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه به بازنشستگان

 از سوی بانک رفاه کارگران

معــاون بانکــداری بانک ســینا گفــت: بانک 
ســینا بیــش از 5۰ درصــد منابــع ســپرده ای 
هــر اســتان را به  صــورت بومی بــه پرداخت 
تســهیلات در همان اســتان اختصاص داده 

است.
ســینا،  بانــک  روابط عمومــی  گــزارش  بــه 
خلیل الــه مهرابــی اظهــار داشــت: گــزارش 
عملکــرد چهارماهــه نخســت ســال جــاری 
بانــک ســینا نشــان می دهــد کــه در تمامــی 
استان های کشور، بیشــتر از 5۰ درصد منابع 
ســپرده ای هر استان به اعطای تسهیلات در 

همان استان تخصیص یافته است.
وی با اشــاره به اینکه بانک ســینا همراستا با 
سیاست های دولت مردمی و بخشنامه های 
بانــک مرکزی، نظــارت دقیقی بر مصارف و 
اعطای تســهیلات دارد، ادامــه داد: همواره 
وجــود  اقتصــادی  نظــام  در  دغدغــه  ایــن 
داشــته اســت کــه منابــع اســتان ها در ســایر 
مناطــق به ویــژه در پایتخــت مورد اســتفاده 
قــرار گیــرد امــا در بانــک ســینا بــا توجــه بــه 
وجــود رویکــرد مســئولیت های اجتماعــی و 
اختصاص تســهیلات به مناطق هدف بنیاد 
مســتضعفان، از یک سو تلاش شده است با 

نظارت بر تخصیص منابع هر استان، تلاش 
شــود تا حداقــل 5۰ درصد منابع ســپرده ای 
هــر اســتان در همــان منطقه مصرف شــود 
و از ســوی دیگــر، در راســتای کمک به رشــد 
و توســعه متــوازن تمامی مناطــق، حمایت 
بیشــتری از برخی مناطق کم تربرخوردار نیز 

صورت گیرد.
معاون بانکداری بانک سینا گفت: عملکرد 
نشــان  جــاری  ســال  نخســت  چهارماهــه 
می دهــد کــه در همــه اســتان ها نســبت 5۰ 
درصــدی رعایت شــده امــا نمونه هایی هم 
وجود داشــته اســت کــه در برخی اســتان ها 
نســبت مصارف بــه منابــع در آن هــا از صد 
درصد نیز بیشتر شده است. به عنوان مثال، 
نسبت خالص مصارف به منابع بانک سینا 
در اســتان ایلام از ابتدای ســال جــاری تا روز 
۲4 تیرمــاه حــدود ۲۳۰ درصــد، در اســتان 
در  درصــد،   ۲۲۰ حــدود  شــمالی  خراســان 
هرمــزگان حــدود ۱۹۰ درصــد، در خراســان 
جنوبــی حــدود ۱۷۹ درصــد و در زنجــان نیز 

حدود ۱۷5 درصد بوده است.
وی افــزود: در ســاختار جدیــد بانــک ســینا، 
امــور  مدیریــت  عنــوان  تحــت  ســاختاری 

بررســی و نظارت اعتباری ایجادشــده است 
که یکی از وظایف این مدیریت ایجادشــده، 
کنتــرل نســبت های مصــارف بــه منابــع در 

استان هاست.
 گفتنــی اســت تیرماه ســال جــاری نیــز وزیر 
امور اقتصــادی و دارایی بر لــزوم تخصیص 
حداقل 5۰ درصد از ســپرده های هر اســتان 
بــه پروژه هــای عمرانــی یــا تســهیلات خــرد 

همان استان تأکید کرده بود.

همگام با سیاست های دولت و بانک مرکزی؛

بانک سینا بیش از 50 درصد منابع سپرده ای هر 
استان را به مصارف همان استان اختصاص داد

سید ضیاء ایمانی خبر داد:
پرداخت تسهیلات خرد در بانک 

صادرات ایران تسهیل شد

تسهیلاتبانک

بانــک صــادرات ایــران بــه منظــور تامیــن 
نیازهــای ضــروری و آسان ســازی دسترســی 
اقشــار مختلــف جامعه به تســهیلات خرد، 
شــرایط پرداخت این تســهیلات را تســهیل 

کرد. 
بــه گــزارش روابط عمومــی بانک صــادرات 
ایران، ســید ضیاء ایمانــی، مدیرعامل بانک 
صــادرات ایــران بــا اعــلام ایــن خبــر افــزود: 
بانــک صــادرات ایــران بــه عنــوان یکــی از 
پیشــروترین بانک ها در پرداخت تســهیلات 

خرد، بیش از ۷۱ سال است که با شعار »بانک صادرات ایران در خدمت مردم«، 
ســهم قابل توجهی در ارائه خدمات بانکی به مردم ایران داشــته و امروز نیز در 

زمره بانک های تسهیل گر در این زمینه شناخته می شود.
وی گفت: اســتفاده از روش های نوین اعتبارســنجی مشــتریان و بهره گرفتن از 
ســامانه های مختلف، مســیر ارائه خدمات و به ویژه تســهیلات خرد را آسان تر 
کرده و بانک صادرات ایران با ابلاغ دستورالعمل تسهیل گری وثایق تسهیلات 
خرد و همچنین اســتفاده از سایر ظرفیت های شــرکت های ابزاری خود، امکان 
پرداخت تســهیلات به تمامی مشــتریان، اعم از شــاغلان بخش هــای دولتی و 

خصوصی، بازنشستگان و مستمری بگیران را آسان کرده است.
ایمانــی تصریــح کرد: بانــک صــادرات ایران بــا عملیاتی کردن دســتورالعمل  
تســهیل گری وثایق تسهیلات خرد، امکان پرداخت تسهیلات بدون ضامن و با 
انتخاب وثایق توسط مشتری، برای متقاضیان دارای رتبه اعتباری برتر را فراهم 
کرده اســت.  وی تاکید کرد: اعتبارســنجی دقیق مشــتریان در شعب مهمترین 
عامل تســهیل کننده اســت که می تواند شــرایط را برای پرداخت تســهیلات به 

مشتریان آسان تر کند.

امروز در تقویم: حدود ساعت 12، پس از پایان مراسم روضه خوانی در مسجدالرضا در مشهد عده ای حدود 60 نفر تظاهراتی برپا کردند و شعارهایی در حمایت از امام سردادند و 13 نفر آنها به دست مأموران دستگیر شدند.)1357ش( l شهر بروجرد هم دارای آب لوله کشی شد. )1342 ش(



راه و مسکن

معاون دریایی سازمان بنادر مطرح کرد؛ 

ضرورت توجه به جایگاه اقتصاد دریا محور 
در برنامه هفتم سند تحول دولت

معاون دریایی سازمان بنادر مطرح کرد؛

ایجاد بزرگترین مرکز مقابله با آلودگی دریا در جزیره کیش

ضرورت توجه به جایگاه 
اقتصاد دریا محور در برنامه 

هفتم سند تحول دولت

با حضــور مهــرداد بذرپاش وزیــر راه و شهرســازی، 
روح الله اکبــری دســتیار ویــژه وزیر راه و شهرســازی، 
معاونــان وزیــر راه و شهرســازی در بخش مســکن، 
بازآفرینی شــهری، شــهرهای جدید، ســازمان ملی 
زمین و مسکن، نشســت هم اندیشی اعضای کانون 

انبوه سازان مسکن و ساختمان برگزار شد.
بــه گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، در 
این نشســت مسایل و مشــکلات انبوه سازان بررسی 
و بــرای مشــارکت بیشــتر انبوه ســازان بــرای تولیــد 
مســکن چاره اندیشی شــد.مهرداد بذرپاش وزیر راه 
و شهرســازی در این نشســت ضمن تاکیــد بر اینکه 
نهضــت ملــی مســکن یکــی از اولویت هــای اصلی 
وزارتخانه است، گفت: در بخش تولید مسکن برای 
تســریع و تسهیل در ساخت و ساز نیازمند مشارکت 
بیشــتر بخــش خصوصی و انبوه ســازان هســتیم که 
برنامه ریزی شــده تا بــا روش هایی مناســب حضور 
بخــش خصوصــی در تولید مســکن در کنــار دولت 
تقویت شــود.وزیر راه و شهرســازی با اشاره به اینکه 
سیاســت دولــت قبــل در بخــش مســکن مبتنی بر 
ســاخت و تولید مســکن نبوده اســت، افــزود: تولید 
مســکن قانون مجلس بوده و با شــروع به کار دولت 
به عنوان یکی از سیاســت های اصلی دولت در نظر 
گرفتــه شــد و هم زمــان برنامــه ریــزی بــرای تامین 
و تخصیــص زمیــن و دیگــر مــواردی کــه مرتبــط با 
ســاخت مســکن اســت در این بــاره آغاز شــد.عضو 
کابینه دولت سیزدهم یکی دیگر از اقدامات وزارت 
راه و شهرسازی را در کنار اجرای قانون جهش تولید 
مسکن و ساخت مسکن برای متقاضیان واقعی آن، 
ســاماندهی بازار اجاره مسکن عنوان کرد و توضیح 
داد: لایحه ســاماندهی بــازار اجاره بــا تلاش های ۵ 
تــا ۶ ماهه مراحل تصویــب خــود را می گذراند و در 
صــورت تصویــب می تواند کمک قابــل توجهی  در 
بازار اجاره و ســاماندهی آن داشــته باشــد.بذرپاش 
گفــت: ســاخت مســکن نیاز ســالانه کشــور اســت و 
چنانچه بخواهیم تقاضای مســکن را پاسخ بدهیم 
و رشــد اقتصادی مســکن و تولیــد ناخالص داخلی 
را افزایــش بدهیم نیازمند مشــارکت بیشــتر بخش 
خصوصی و مشارکت مردمی در رونق دهی به بازار 

تولید مسکن هستیم.

حــذف قیمــت زمین بــرای متقاضیان مســکن   
نهضت ملی

وی تصریــح کــرد: با نگاه توســعه اقتصــادی یکی از 
اهرم های وزارت راه و شهرسازی و اولویت های این 
وزارتخانــه تولید مســکن اســت.بذرپاش ادامه داد: 
وزارت راه و شهرســازی بــرای تولیــد مســکن تلاش 
کــرد تــا بــا ابزارهــای قانونی و وضــع مقــررات لازم 
در همــکاری بــا مجلس و ســایر ارکان دولــت تولید 
مسکن را رونق بدهد. استراتژی وزارتخانه در بخش 
مسکن تامین زمین و حذف قیمت زمین از ساخت 

مسکن و افزایش تسهیلات مسکن بود.

 کاهش نرخ سود تسهیلات بانکی   

از ۲۳ به ۱۸ درصد
وزیر راه و شهرســازی توضیح داد: تشــکیل جلسات 
منظم شــورای عالی مسکن و حضور رییس جمهور 
و ســایر دســتگاه ها و وزارتخانه هــای مرتبط امکانی 
را فراهــم کرده اســت تــا تولید مســکن در همراهی 
با ســایر ارکان دولــت تقویت شــود.وی رایزنی برای 
کاهش نرخ ســود تســهیلات بانکی مسکن از ۲۳ به 
۱8 درصــد را بخــش دیگری از این تــلاش ها عنوان 
افزایــش میــزان تســهیلات ودیعــه  و گفــت:  کــرد 
مسکن، رشد ۳۵ درصدی تسهیلات صنعتی سازی 
بخشــی از تلاش هــای مجموعــه دولت بــرای رونق 

بخشی به تولید مسکن بوده است.

 تفویض اختیار الحاق اراضی در شهرهای   

زیر ۲۰۰ هزار نفر
بذرپاش با اشاره به اینکه هم اکنون الحاق زمین در 
شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت بر عهده شورای 
مســکن اســتان اســت؛ از برنامه ریــزی بــرای دادن 
اختیارات به استان ها برای الحاق زمین به محدوده 
شــهرها برای شــهرهای زیر ۲۰۰ هــزار نفر جمعیت 

خبر داد.

از تجربه مسکن مهر در نهضت ملی مسکن   
بهره می بریم

عضــو کابینه دولت ســیزدهم بر اهمیــت مکانیابی 
مناســب بــرای احداث مســکن تاکیــد کــرد و افزود: 

همانگونــه کــه تولیــد مســکن حائــز اهمیت اســت 
اینکــه کجــا و بــا چه کیفیت بســازیم نیز بــرای ما در 
اجرای طرح نهضت ملی مســکن نیز حائز اهمیت 
اســت. بنابراین تــلاش خواهیم کرد تــا از تجربیات 
مســکن مهــر در تولیــد مســکن بهــره لازم را ببریم.
وزیر راه و شهرســازی گفت: مســکن از ســخت ترین 
و پیچیده تریــن موضوعــات کشــور اســت کــه در آن 
مشــارکت مــردم دارای اهمیــت اســت. هــم اکنون 
از  یکــی  مســکن  متقاضیــان  توســط  آورده  تامیــن 
مشــکلات پیش روســت کــه تــلاش خواهیم کــرد تا 
مشــارکت مــردم را در این خصــوص تقویت کنیم.
بذرپــاش تعــدد مراکــز تصمیــم گیــری در تولیــد 
مســکن را بخش دیگری از مشکلات عنوان کرد و از 
انبوه ســازان خواست تا بخشی از بار تولید مسکن را 
برعهــده بگیرند و در ایــن میان نفع مردم را در نظر 

داشته باشند.

بیش از یک میلیون و ۵۵۰ هزار واحد   
مسکونی نهضت ملی در حال ساخت است

وی توضیــح داد: هــم اینــک بیــش از یــک میلیــون و 
۵۵۰هزار واحد مسکونی نهضت ملی در حال ساخت 
اســت که در مراحل مختلــف قرار دارنــد. بنابراین در 
کنار برنامه ریزی و سیاســتگذار کار ساخت و نظارت بر 
ســاخت و ســاز نیز دنبال شــده و دولت در این بخش 

تمامی اهتمام خویش را به کار بسته است.

زمین برای ساخت مسکن در اختیار   
انبوه سازان قرار می گیرد

وزیر راه و شهرســازی از موافقت خود برای تشــکیل 
کارگروه تولید مسکن با انبوه سازان خبر داد و افزود: 
در برنامه اســت تا زمین در اختیار انبوه سازان برای 
تولیــد مســکن قرار بگیــرد و انبوه ســازان بخشــی از 

تولید مسکن را برای نهضت ملی عهده دار شوند.
بذرپــاش بــا اشــاره بــه اینکــه تولیــد یــک میلیــون 
خصوصــی  بخــش  مشــارکت  در  مســکونی  واحــد 
و انبــوه ســازان انتظــاری اســت کــه دولــت و وزارت 
راه و شهرســازی از بخــش خصوصــی دارد، گفــت: 
در برنامــه اســت تــا تولیــد مســکن در شــهرک ها و 

شهرهای جدید در مشارکت با انبوه سازان باشد.  

 معاون دریایی ســازمان بنــادر و دریانوردی، 
برجســته کردن نقــش اقتصــاد دریامحور به 
عنوان یکــی از تاکیدات جدی مقــام معظم رهبری 
در برنامــه هفتم ســند تحــول  دولت ســیزدهم را از 

اولویت های این سازمان عنوان کرد. 
 به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمــزگان، "مجیــد علی نــازی"  در حاشــیه نشســت 
تخصصی مدیران دریایی کشــور که در جزیره کیش 
برگزار شــد در جمع خبرنگاران اظهار کرد: برجسته 
کردن اقتصاد دریا پایــه در تصمیم گیری های درون 
راهبــردی  و  اجــرای طــرح مطالعاتــی  و  ســازمانی 
بــا کمــک فناوری هــای روز دنیــا از جملــه اقدامــات 
سازمان بنادر برای توسعه اقتصاد دریا محور است.

 معــاون دریایی ســازمان بنــادر و دریانوردی ضمن 
تشریح  اقدامات و همکاری های مشترک فی مابین  
ســازمان بنــادر و منطقــه آزادکیــش اظهار داشــت : 
ماحصل نشســت های مشــترک بــا معاون توســعه 
زیر ســاخت های منطقه آزاد کیش منتج به آن شده 
کــه بر اســاس تفاهم نامه هــا منعقده بــرای احداث 
یکــی از بزرگتریــن ســاختمان های مرجــع دریایــی 
بمنظــور کنتــرل و پوشــش راداری منطقــه واگذاری 
زمین از ســوی منطقه آزاد کیش به ســازمان بنادر و 

دریانوردی صورت پذیرد.
وی افزود : همچنین ایجاد بزرگترین مرکز مقابله با 
آلودگی دریا در جزیره کیش جهت مقابله با آلودگی 
نفتی شناورهای متردد در منطقه که می تواند  علاوه 
بر ایجاد خطرات زیســت محیطی و تهدید اکولوژی 
دریایی منطقه به صنعت گردشــگری دریایی کیش 
نیز آســیب جدی وارد نماید موضوع دیگری بود که 

با مسئول منطقه آزاد کیش مطرح شد  . 
 وی ادامــه داد: بــه زودی یک تفاهم نامه ســه جانبه  
و  بنــادر  ســازمان  تهــران،  دانشــگاه  پردیــس  بیــن 
دریانــوردی و منطقه آزاد کیش  در راســتای پذیرش 
و تربیــت در رشــته های دریانوردی)علــوم دریایــی( 
در شــعبه کیــش بین دســتگاههای مذکور بــه  امضا 

خواهــد رســید  کــه براســاس آن  از امکانــات ایــن 
دانشگاه در راســتای توسعه آموزش دوره های کوتاه 
مدت و میان مدت دریانوردی و کمک به موسسات 
آمــوزش دریانــوردی اســتان هرمــزگان بهره برداری 

لازم انجام خواهد شد.
 معــاون امــور دریایــی ســازمان بنــادر در خصــوص 
حــوزه  مباحــث  بــرای  ســازمان  ایــن  برنامه هــای 
گردشــگری دریایــی  نیــز گفــت: بحــث گردشــگری 
جــدی  مباحــث  از  یکــی  دریایــی  مســافرت های  و 
معاونــت دریایــی اســت کــه در این زمینه بــه دنبال 
تولید، نوآوری و توســعه تجهیــزات دریایی از جمله 
محصــولات  از  حمایــت  بــا  مســافری  شــناورهای 

دانش بنیان هستیم.
 علی نــازی بــا اشــاره به اهمیــت توســعه تجهیزات 
دریایــی و تولید محصولات دانش بنیان در ســازمان 
بنــادر بیــان کــرد: در همیــن راســتا تفاهم نامه هایی 
با کمــک مراکز دانش بنیــان در حال طراحی اســت 
مســافری(  )بــاری-  رورو-پســنجر  شــناور های  کــه 
منطقه ای که بتوانند نســبت به لندینگ کرافت های 
موجود از اســتانداردهای بیشــتری برخوردار باشند، 

تولید شود. 
 وی بــا بیان اینکه تســهیلات وجوه اداره شــده برای 
راه انــدازی این نوع شــناورها از ســوی ســازمان بنادر 
و مالــکان  و دریانــوردی در اختیــار ســرمایه گذاران 
قرار می گیرد، خاطرنشــان کرد: تــلاش خواهیم کرد 
بحث دریانوردی و خدمات رسانی به جزایر را ایمن 
تر کنیم. معاون امور دریایی ســازمان بنادر در پایان 
تقویــت همــکاری بین ســازمان بنــادر و منطقه آزاد 
کیش برای بهــره وری بهینه در فعالیت های تجاری 
در منطقــه آزاد کیــش را از دیگــر دســتاوردهای این 

نشست عنوان کرد.  
 گفتنــی اســت؛ نشســت تخصصــی دریایــی  کشــور 
بــا هــدف بررســی موضوعــات، احصــا مشــکلات و 
تبیین دســتور العمل هــا ابلاغی به مدت یک روز به 

میزبانی جزیره کیش برگزار شد.
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اخبــار

 سرپرست فرودگاه ایلام 

اعلام کرد؛
تکمیل و ساخت 

ترمینال جدید فرودگاه 
ایلام تا پایان مهرماه

وحید فروغی زاد سرپرســت فرودگاه 
ایــلام در گفت وگو بــا خبرنگار پایگاه 
خبــری وزارت راه و شهرســازی در خصوص 
سفر مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی به 
استان ایلام و بازدید از فرودگاه شهدای ایلام 
گفت: با توجه به اشراف مقام عالی وزارت بر 
این حوزه و طی تماس تلفنی ایشان پیش از 
مرتبــط  موضوعــات  فــرودگاه،  در  حضــور 
مطرح شد.فروغی زاد افزود:  نظر به شرایط 
جوی منطقه و گرمای هوا، پروازها با ظرفیت 
کامل انجام نمی شــود و برقراری مسیرهای 
جدید پروازی از این فرودگاه ضرورت دارد که 
امیــد اســت این مهــم با عنایــت وزیــر راه و 
شهرسازی محقق شود.سرپرســت فرودگاه 
ایــلام بــه برقــراری پروازهای اربعیــن از این 
فــرودگاه، تکمیــل و ســاخت ترمینال جدید 
فرودگاه تا مهرماه امسال و همچنین محوطه 
جلــوی فــرودگاه ایــلام نیــز اشــاره کــرد.وی 
تشریح کرد: حسن بهرام نیا استاندار ایلام و 
معاونیــن وی بــه همــراه همــه نماینــدگان 
مــردم ایــلام در مجلــس شــورای اســلامی،  
و  راه  اســتقبال و خیرمقــدم، وزیــر  ضمــن 
شهرســازی و هیئــت همــراه را در بازدیــد از 
بخش های مختلف فرودگاه ایلام همراهی 
خصــوص  در  بازدیــد  ایــن  کردنــد.در 
پروازهــای  افزایــش  قبیــل  از  موضوعاتــی 
فــرودگاه ایــلام و موارد مرتبــط با هندلینگ 
فرودگاه بحث و تبادل نظر شد.گفتنی است 
ســاخت ترمینــال جدیــد فــرودگاه ایــلام با 
مســاحتی بالغ بر ۶ هزار متر در دست اقدام 
اســت کــه ظرفیــت پذیرش مســافر و پــرواز 
را همزمــان ۳ برابر می کنــد.در حال حاضر 
 ،ATR۷۲ هواپیماهــای بــا  ایــلام  فــرودگاه 
فوکر۱۰۰ آســمان و RJ8۵ ماهان، ۱۴ سورتی 

پرواز در هفته به مقصد تهران دارد.

با حضور مدیرعامل سازمان 
بنادر و مدیرعامل شرکت عمران 

شهرهای جدید بررسی شد؛
برنامه ریزی برای 

تدوین سند جامع 
اقتصاد دریا

نشست کارگروه اقتصاد دریا با حضور 
و  بنــادر  ســازمان  مدیرعامــل 
عمــران  شــرکت  مدیرعامــل  دریانــوردی، 
ســایر  نماینــدگان  و  جدیــد  شــهرهای 
بررســی  هــدف  بــا  مرتبــط  دســتگاه های 
راهکارهــای لازم برای تحقــق کامل اقتصاد 
دریاپایه به میزبانی سازمان بنادر برگزار شد.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرســازی از ســازمان بنــادر و دریانــوردی، 
نشســت کارگــروه اقتصــاد دریــا بــا حضــور 
علی اکبر صفایی مدیرعامل ســازمان بنادر و 
دریانــوردی، علی رضا جعفــری مدیرعامل 
شرکت عمران شهرهای جدید و نمایندگان 
ســایر دســتگاه های مرتبــط با هدف بررســی 
راهکارهــای لازم برای تحقــق کامل اقتصاد 
دریاپایــه در راســتای فرمایشــات اخیر مقام 
معظــم رهبری بــه میزبانــی ســازمان بنادر 
برگــزار شــد. در این نشســت مقرر شــد کلیه 
وزارتخانه های مرتبــط با بحث اقتصاد دریا، 
اقدامــات انجام شــده خود در حوزه توســعه 
دریامحور را به دبیرخانه کارگروه اقتصاد دریا 
در سازمان بنادر و دریانوردی اعلام کنند تا در 
قالــب یک گزارش کار، به دفتر مقام معظم 
رهبــری ارائه شود.نهایی ســازی ملاحظات و 
الزامات مربوط به شهرهای مولد کشاورزی، 
پارک های پتروشیمی و شهرهای مولدسازی 
از جمله دستورکار این نشست بود.بر اساس 
ایــن گــزارش، در ایــن نشســت، الزامــات و 
نیازمندی هــای مــورد نیــاز و نحــوه همکاری 
دستگاه های ذی ربط در شناسایی قطب های 
اقتصادی در سواحل جنوب کشور نیز بررسی 
وزیــر  معــاون  صفایــی،  شــد.علی اکبر 
راه وشهرســازی در این نشســت بر تهیه سند 
جامــع اقتصــاد دریــا، با هــدف دســتیابی به 
تعریف و فهم مشــترک از موضــوع اقتصاد 
گفتــه  کرد.بــه  تاکیــد  کشــور  در  دریاپایــه 
مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی، سند 
جامــع اقتصــاد دریاپایــه بــا مشــارکت مرکز 
همکاری ریاست  جمهوری در دست تدوین 
است که بلافاصله در کارگروه اقتصاد دریاپایه 
نهایی و مصوب خواهد شد که نقشه راه کشور 

در حوزه توسعه دریامحور خواهد بود.

جذب ۳ برابری 
سهمیه قیر رایگان 

محلات هدف 
بازآفرینی شهری 
آذربایجان غربی

رییــس اداره برنامــه ریزی مســکن و 
و  راه  کل  اداره  شــهری  بازآفرینــی 
در  گفــت:  غربــی  آذربایجــان  شهرســازی 
راستای آسفالت معابر خاکی محدوده های 
بازآفرینی شــهری مصوب، این اســتان طی 
یک سال گذشته ۳ برابر سهمیه تعیین شده 

جذب قیر داشته است. 
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی 
)آذربایجان غربی(، »مهرداد حبیب نژاد« در 
ایــن رابطه گفت: با این آمار ســهمیه اســتان 
جذب ۷۴۰ تن قیر به ارزش ۷۰ میلیارد ریال 
بوده است که توانسته ۲ هزار و ۲۰۰ تن قیر به 
ارزش ۲۰۵ میلیارد ریال را جذب کند.وی بیان 
کــرد: رویکردهای بازآفرینی شــهری با هدف 
توزیع عادلانه و توســعه استاندارد خدمات و 
سرانه های شهری و به منظور آسفالت معابر 
خاکی و مضمحل محلات هــدف بازآفرینی 
شــهری استان تعیین شده است.رییس اداره 
برنامــه ریــزی مســکن و بازآفرینــی شــهری 
اداره کل راه و شهرســازی آذربایجــان غربــی 
گفت: این میزان قیر تخصیصی در شهرهای 
سردشــت، اشــنویه، نقده، بوکان، میاندوآب، 
ســیه  ســلماس،  بــاروق،  نالــوس،  تــکاب، 
 چشــمه، شــاهین دژ، شــوط و قره ضیاالدین 

توزیع شده است.

صفحه05

صفحه06

0606

 رئیس سازمان هواشناسی:

 مقابله با پیامدهای 

 تغییر اقلیم نیازمند 

برنامه ملی و عملیاتی است

 مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران 

تاکید کرد؛

 فرهنگ سازی برای تسریع 

در نوسازی بافت های فرسوده

»غلامرضا صالحی« 
رئیس بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی شد

بــا حکم حجت الاســلام والمســلمین روحانی نــژاد نماینده ولی فقیه در بنیاد مســکن انقلاب اســلامی،  
»غلامرضا صالحی« رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شد.به گزارش خبرگزاری تسنیم، مراسم تودیع 
و معارفــه روســای ســابق و جدیــد بنیاد مســکن انقلاب اســلامی، صبح امــروز با حضور  حجت الاســلام 
والمسلمین روحانی نژاد نماینده، ولی فقیه در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و جمعی از مسئولان کشوری 

برگزار شد.در این مراسم، غلامرضا صالحی که پیش از این معاون عمران روستایی و امور مجلس 
بنیــاد مســکن بــود از امروز جایگزیــن اکبر نیکــزاد شــد.غلامرضا صالحی مدیریت بنیاد مســکن 

انقلاب اســلامی استان قم و استان تهران را در کارنامه مســئولیت های خود دارد.در این مراسم 
از تلاش های اکبر نیکزاد، که دو ســال مســئولیت بنیاد مسکن را بر عهده داشت، تقدیر شد.به 

گزارش تسنیم صبح امروز طی مراسمی با حضور حجت الاسلام والمسلمین روحانی نژاد 
نماینده، ولی فقیه در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی صالحی به عنوان رئیس جدید این بنیاد 

معارفه شد.

با حضور رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای؛ 

 پروژه رفع گره ترافیکی 

 پل فردیس تا پل کلاک 

به بهره برداری رسید

صفحه 06

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن خبر داد؛ 

  واگذاری زمین به ۲۴ هزار خانواده
در طرح جوانی جمعیت

وزیر راه و شهرسازی در نشست هم اندیشی با اعضای کانون انبوه سازان تاکید کرد؛ 

تسهیل گری در واگذاری زمین به انبوه سازان 
برای ساخت مسکن

 معاون فنی و راه های روستایی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مازندران 

خبر داد؛

عملیات آسفالت ۲۹کیلومتر از راه های روستایی مازندران

راهداری

معاون فنی و راه های روستایی اداره کل راهداری 
و حمــل و نقل جاده ای اســتان مازندران عنوان 
کــرد: در چهــار ماهــه اول ســال جــاری عملیات 
زیرســازی  عملیــات  و  کیلومتــر   ۲۹ آســفالت 
۲۴کیلومتــر از راه هــای روســتایی مازنــدران بــا 
ریــال  میلیــارد   ۷۲۰ بــر  بالــغ  اعتبــاری   صــرف 

به اجرا در آمد.
بــه گزارش پایــگاه خبری وزارت راه وشهرســازی 
مازندران، »یاســر ابراهیمی«، معــاون فنی و راه 
های روســتایی راهداری و حمــل و نقل جاده ای 
اســتان مازندران گفــت: راه روســتایی بــه عنوان 
قسمتی از توسعه روستایی، یکی از فعالیت های 
اداره کل راهــداری و حمــل و نقــل جــاده ای را 
تشــکیل می دهــد که شــامل حفــظ و نگهــداری 
راه هــای روســتایی اعــم از زیرســازی، آســفالت، 
ترمیم و لکه گیری و روکش آســفالت، خط کشــی 

راه هــای آســفالته، نصب علائم، شــانه ســازی و 
پاکسازی حریم راه های روستایی و ... است.

راه هــای روســتایی راهــداری و  و  معــاون فنــی 
نشــان  خاطــر  اســتان  ای  جــاده  نقــل  و  حمــل 
ســاخت: مازنــدران بــا توجــه بــه نــوع اقلیــم و 
شــرایط توپوگرافی وبه تبــع تنــوع فرآورده هــای 

کشــاورزی، مســئله راه های مناســب روستایی به 
منظور حمل ونقل هرچه ســریع تر، آسان تر و در 
عیــن حال ارزان ترین فرآورده ها به بازار مصرف 
یکی از اصلی ترین دغدغه های ذهنی مسئولان 

استان و این اداره کل است.
روکــش  عملیــات  اجــرای  بــه  ادامــه  در  وی 
روســتایی  محورهــای  ســطح  در  آســفالت 
توجــه  بــا   : داشــت  اظهــار  و  اشــاره  مازنــدران 
بــه کارشناســی بــه عمــل آمــده در چهــا ماهــه 
اول ســال جــاری عــلاوه بــر عملیــات اجرایــی 
مذکــور، ایــن اداره کل بــا صــرف اعتبــاری بالغ 
۳۱۵میلیــارد ریــال عملیــات روکــش آســفالت 
 بطول  ۲۰ کیلومتر از راه های روســتایی استان را 

به اجرا در آورد.
ابراهیمــی در خاتمــه ، طــول راه های روســتایی 

مازندران را ۷8۹8 کیلومتر عنوان کرد.



 رئیس سازمان هواشناسی:
 مقابله با پیامدهای تغییر اقلیم

نیازمند برنامه ملی و عملیاتی است

با حضور رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای؛

پروژه رفع گره ترافیکی پل فردیس تا پل کلاک 
به بهره برداری رسید

 فرودگاه 

خبــــر راهداری

راه و مسکن 06J O M L E H N E W S P A P E R

َّه "علی نجفی كاشانی" )1365 ش( َّه "سیدمحمود هاشمی شاهرودی" به ریاست قوه قضاییه با حكم مقام معظم رهبری )1378 ش( l شهادت شهید محمود رفیعی نجات )1367ش( l رحلت فقیه و مفسر جلیل آیت  الل امروز در تقویم: انتصاب آیت  الل

 معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی 

عنوان کرد؛
 طراحی پلتفرم حمل و نقل 

 در وزارت راه و شهرسازی 

ویژه ایام اربعین
      جلسه بررسی ظرفیت سکوهای اینترنتی حمل مسافر 
در ایــام اربعین با حضور شــهریار افنــدی زاده معاون 
حمل ونقل وزیر راه و شهرســازی و ســیدجواد سادات 
مشــاور وزیــر راه و شهرســازی، در ســاختمان شــهید 
دادمــان برگزار شــد.به گــزارش خبرنــگار پایگاه خبــری وزارت راه و 
شهرسازی، »شهریار افندی زاده« در این جلسه گفت: موضوعی که 
امسال مطرح است جابه جایی بیش از۷۰ درصد مسافران از طریق 
حمل و نقل شخصی، ۲۰ الی ۲۵ درصد ناوگان عمومی جاده ای و 
8 درصــد از طریــق قطــار و هواپیما اســت.وی افزود: ســال گذشــته 
ضریب سرنشــین ۲ تا  ۲.۲  بود که امســال اگر این عدد به ۳.5 تا ۴ 
برسد، سهم قابل توجهی در جابه جایی ها دارد.به گفته افندی زاده 
وســایل نقلیه ای که در خدمت عموم هســتند اگر با حداکثر تعداد 
سرنشــین تــردد کنــن هزینــه ها کاهــش می یابــد، بنا برایــن به یک 
پلتفرم نیاز است که افرادی که هم مقصد هستند، هماهنگ شوند؛ 
هزینه ها نیز تقسیم شود.معاون حمل ونقل راه و شهرسازی تشریح 
کرد: نوع وســایل نقلیه برون شــهری که استفاده می شوند، اهمیت 
دارد و این پلتفرم افراد را در زمان مشترک و مسیر مشترک تنظیم 
می کنــد.وی یــادآور شــد موضوعــات مربوط بــه جایگاه ســوخت و 
کارت هــای ســوخت در جایــگاه هــا نیز در دســت هماهنگی اســت.

افندی زاده تصریح کرد: قیمت ها بایســتی منطقی باشــد و اگر این 
پلتفرم با کمک راهداری، پلیس و ســایر ارگان های ذی ربط انجام 
شــود، یک حمل و نقل نیمــه همگانی صورت می گیــرد.وی ادامه 
داد: از ۲۷ مردادمــاه مصادف با اول صفر برنامه تردد اربعین آغاز 
می شــود و برگشت آن ۱۰تا ۱۲ شهریور است و باید ترددها مدیریت 

و ساماندهی شوند که زمینه این کار نیز مهیاست.

 به دلیل ارائه شفاف صورت های مالی 

و رعایت تکالیف قانونی انجام شد؛
تقدیر مدیرکل شرکت های دولتی 

 وزارت اقتصاد از آزمایشگاه 

فنی و مکانیک خاک
      مدیرکل امور شرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی 
و دارایی از شرکت آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک به 
رعایــت  و  مالــی  صورت هــای  شــفاف  ارائــه  دلیــل 

دستورالعمل ها و تکالیف قانونی تقدیر و تشکر کرد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از شرکت آزمایشگاه 
فنی و مکانیک خاک، »محمد عنبری«، مدیرکل امور شــرکت های 
دولتــی وزارت امور اقتصــادی و دارایی، در مجمع عمومی شــرکت 
آزمایشــگاه فنــی و مکانیــک خــاک گفــت: »از تلاش هــای شــرکت 
آزمایشــگاه فنــی و مکانیــک خــاک در تعالی و توســعه و همچنین 
ارائــه صورت هــای مالــی منصفانــه، شــفاف و مطلوب که بــه تایید 
ســازمان حسابرســی رســیده اســت و همچنیــن عمل بــه تکالیف و 
دستورالعمل های قانونی، تشــکر و قدردانی می کنم.«گفتنی است 
شرکت آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک موفق شده است بر اساس 
تایید سازمان حسابرسی برای سومین سال پیاپی صورت های مالی 

خود را به صورت شفاف، منصفانه و مطلوب  ارائه کند.

مدیرکل راه آهن اراک:
 بهسازی محور اراک - سمنگان 

به اتمام رسید
      مدیر کل راه آهن اراک از اتمام پروژه بهســازی محور 
اراک_ســمنگان خبــر داد.بــه گــزارش پایــگاه خبــری 
وزارت راه و شهرســازی، »ســعید ترکــی«، مدیــرکل 
راه آهــن اراک گفــت: پــروژه بهســازی محــور اراک - 
سمنگان با اعتباری بالغ بر ۵۰۰ میلیارد ریال در سال ۱۴۰۲ آغاز و در 
مرداد ماه به پایان رسید.وی افزود: بهسازی بلاک اراک – سمنگان 
به طول تقریبی ۱۰ کیلومتر با ظرفیت داخلی انجام گردیده و مبلغ 
صرفه جویی در این پروژه بالغ بر ۴۰۰ میلیارد ریال اســت.مدیر کل 
راه آهــن اراک بــا اشــاره به اینکــه تاریخ آخرین بهســازی این بلاک 
ســال 8۹-88 بود گفت: اجرای این پــروژه مزایای متعددی در پی 
خواهد داشــت به طوری که با توجه به مســکونی بودن حاشــیه این 
بــلاک، باعــث ارتقــای ایمنی ایــن محــدوده و همچنیــن به حذف 
تقلیــل ســرعت و کاهش زمان ســیر قطارها خواهد شــد.به گزارش 
شــامل  اراک  راه آهــن  حــوزه  اراک،  راه آهــن  عمومــی  روابــط 
۵88کیلومتــر خطــوط ریلــی در پنج اســتان قم، مرکزی، لرســتان، 

همدان و کرمانشاه است که ۲۱ ایستگاه را تحت پوشش دارد.

معاون اول رئیس جمهور:
برای تنظیم بازار مسکن چاره ای 
جز جهش تولید این حوزه نداریم

      در جلســه ای بــا حضــور معــاون اول رئیس جمهــور 
برنامه ریزی لازم برای تامین مالی اجرای طرح تولید 

سالانه یک میلیون واحد مسکونی صورت گرفت.
بــه گزارش بــازار، در جلســه ای با حضــور معاون اول 
رئیس جمهــور برنامــه ریــزی لازم بــرای تامیــن مالی اجــرای طرح 

تولید سالانه یک میلیون واحد مسکونی صورت گرفت.
»محمد مخبر« با اشــاره به تصویب قانون جهش تولید مســکن در 
مجلــس شــورای اســلامی و تاکیدات دولــت و رئیس جمهــور برای 
تحقق کامل ســاخت ســالانه یــک میلیــون واحد مســکونی، افزود: 
بــا توجه بــه کمبودهایی که از گذشــته باقی مانده، هــم اکنون برای 
تنظیم بازار چــاره ای جــز جهش در تولید مســکن نداریم و اگر می 
خواهیــم جمعیــت و فرزندآوری نیــز در جامعه افزایــش یابد باید 
 فکــری بــرای ســرپناه خانــواده هــا و زوج هــای جــوان کنیم چــرا که 

هزینه های مسکن سهم زیادی در سبد خانوار دارد.
مخبــر نقش بانک ها و ارائه تســهیلات بموقع را در این زمینه حائز 
اهمیــت دانســت و خاطــر نشــان ســاخت: شــبکه بانکی کشــور می 
بایســت تعهــدات خود را بــرای پشــتیبانی از این جهــش به خوبی 
انجــام دهــد امــا در کنــار آن بایــد روش هــای متنوع دیگــری را هم 
برای تامین مالی این کلان پروژه کشــور درنظر گرفت.در این جلسه 
کــه رئیس ســازمان برنامه و بودجه، وزیر اقتصــاد، رئیس کل بانک 
مرکــزی و تعــدادی از نمایندگان دســتگاه های مربوطــه نیز حضور 
داشــتند، وزیر راه و شهرســازی گزارشــی از وضعیت ســاخت و ســاز 
مســکن و همچنیــن پیشــنهادات متنوع تامیــن مالی بــرای تحقق 
ســالانه یک میلیــون واحد مســکونی ارائه داد که مورد بررســی قرار 
گرفــت و مقــرر شــد ظــرف یک هفتــه آینــده تصمیمــات نهایی در 
خصــوص آن اتخــاذ شــود.گفتنی اســت بر اســاس این گــزارش کار 
ســاخت یــک و نیم میلیــون واحد مســکونی در شــهرها، روســتاها، 
بافــت هــای فرســوده، خودمالکی و نیروهای مســلح آغاز شــده که 
برای ساخت این میزان تا به حال ۵۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات 
از طرف بانک های عامل و ۵۰هزار میلیارد تومان نیز از سوی مردم 

تامین شده است.

اخبــاریادداشت
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مدیــر روابط عمومــی شــرکت فرودگاه هــا و 
ناوبــری هوایــی ایــران با اشــاره بــه اهمیت 
فضاســازی متناســب بــا عملیــات اربعین 
در فرودگاه هــای عامــل ایــن ایــام، بر حفظ 
اصــل یکپارچگــی و ایجــاد وحــدت رویه در 
بین فرودگاه های اعزام کننده زائر به عتبات 

عالیات تاکید کرد.
شــرکت  روابط عمومــی  گــزارش  بــه 
فرودگاه هــا و ناوبــری هوایــی ایــران، »رضــا 
کارگر« در جلســه هم اندیشــی با مســئولان 
کشــور  فرودگاه هــای  روابط عمومــی 
که به صــورت ویدیوکنفرانــس برگــزار شــد، 
اظهــار کــرد: با توجه بــه اینکه ایــام اربعین 
از اهمیــت بســیار بالایــی برخوردار اســت و 
زائران پرشــماری از مســیر هوایی خود را به 
اجتماع عظیــم اربعین می رســانند، نقش 
عملیــات  ایــن  طــول  در  روابط عمومی هــا 

پررنگ بوده و مسئولان این حوزه باید سهم 
خود را در خدمت رســانی به زائران حسینی 
به نحــو شایســته ایفــا کننــد.وی با اشــاره به 
تاکید ویژه معاون وزیر و مدیرعامل شرکت 
فرودگاه هــا بــر اهمیــت توجه به مناســبات 
کشــور  فرودگاه هــای  در  مذهبــی  و  ملــی 
گفــت: ایجــاد وحــدت رویــه، رعایــت اصل 
یکپارچگــی و اجــرای ایده هــای جدیــد و در 

خور شان مســافران اربعین از سیاست های 
عملیــات  طــول  در  روابط عمومــی  مهــم 
اربعین اســت.مدیر روابط عمومی شــرکت 
فرودگاه هــا با بیــان اینکه مــردم به محض 
ورود به فــرودگاه باید خدمات و مناســبات 
مختلــف را لمــس کننــد، گفــت: مســئولان 
روابط عمومــی از هم اکنون مناســبات ملی 
و مذهبــی ماه هــای آینــده را پیش بینی و با 
اعــلام برنامه هــای خــود در این مناســبات 
در اندیشــه تدارک فضایی متناســب با ایام 

خاص با اجرای برنامه های متنوع باشند.
مطالبــات  از  حمایــت  ضمــن  کارگــر 
مســئولان روابط عمومی فرودگاه های کشور 
درخواســتی  و  نیــاز  مــورد  گفت: اعتبــارات 
مســئولان روابط عمومــی بایــد احصا شــود 
امــا انجــام امــور و برنامه هــا را نبایــد منوط 
بــه تحقق اعتبــارات مالی کرد بلکــه باید در 

مســیر اســتفاده حداکثــری از ظرفیت هــای 
کــرد:  تصریــح  برداشــت.وی  گام  موجــود 
یکــی از مطالبــات روابط عمومی هــا مربوط 
به چالش کمبود نیرو اســت، مســئولان این 
حــوزه بایــد به دنبــال اســتفاده از ظرفیــت 
علاقه مندان بــه کار روابط عمومی در داخل 
مجموعــه فــرودگاه و نیز برون ســپاری امور 
بــه متخصصــان خــارج از فــرودگاه باشــند.
مدیــر روابط عمومــی شــرکت فرودگاه ها در 
پاســخ بــه دغدغــه مســئولان این حــوزه در 
خصــوص برزمیــن مانــدن حق مســئولیت 
فرودگاه هــای  در  روابط عمومــی  نیروهــای 
کشور گفت: باجدیت به دنبال ایجاد ساختار 
ســازمانی روابط عمومی هستیم تا با تحقق 
این مهم مسئولان و نیروهای روابط عمومی 
نیز از حقــوق لازم بهره مند شــوند.کارگر در 
پایان با اشــاره به لزوم انتشــار اخبار مهم در 

پرتال شــرکت فرودگاه ها، خاطرنشــان کرد: 
به زودی سیاست های خبری روابط عمومی 
در چارچوب مشــخص به فرودگاه ها ارسال 
می شــود تا مطابق آن سیاست، اخبار تولید 
و منتشــر شــود.در ایــن جلســه کــه باحضور 
روابط عمومــی  مســئولان  ویدیوکنفرانســی 
فرودگاه هــای کشــور برگــزار شــد، هریــک از 
حاضران بــه بیــان مطالبــات و دیدگاه های 
خــود پرداختنــد و از مهم تریــن مطالبــات 
آن هــا می توان بــه موضوع حق مســئولیت 
و بودجــه روابط عمومــی اشــاره کرد.گفتنی 
است؛ در این جلسه مسئولان روابط عمومی 
فرودگاه های زاهدان، کرمان، اهواز، همدان، 
کرمانشــاه، ایلام،  مهرآباد، بیرجند، ساری، 
بوشهر، شهرکرد، ارومیه، اصفهان، شاهرود، 
اراک، زنجان، سمنان، شیراز، تبریز، اردبیل، 

مشهد و سبزوار حضور داشتند.

مدیر روابط عمومی شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران تاکید کرد؛

لزوم فضاسازی متناسب با عملیات اربعین در فرودگاه های کشور

پــروژه رفــع گــره ترافیکی پــل فردیــس تا پل 
کلاک با حضور معاون وزیر راه و شهرسازی و 

استاندار البرز به بهره برداری رسید.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی 
)البــرز(، »داریوش امانی«، معــاون وزیر راه و 
شهرســازی و رئیس سازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای کشــور در حاشیه مراسم بهره 
بــرداری از پروژه رفع گره ترافیکی پل فردیس 
تا پل کلاک که با حضور »مجتبی عبداللهی«، 
اســتاندار البــرز و »علــی زندی فــر«، مدیــرکل 
راهــداری و حمل و نقل جــاده ای البرز برگزار 
شــد، اظهار کرد: این پروژه بــا اعتباری بالغ بر 
۷۶ میلیــارد تومــان به بهره برداری رســید که 
با انجــام آن یکی از گره های ســخت ترافیکی 

آزادراه کرج- تهران مرتفع شد.
وی افــزود: فاز اول این پروژه ســال گذشــته با 
احداث کنارگذرشمالی پل فردیس با اعتباری 
بالــغ بــر۳۵ میلیــارد تومان بــه بهره بــرداری 
رســید. این مســئول بیان کرد: بخشی دیگری 
از ایــن پروژه شــامل اصــلاح رمــپ و لوپ پل 
فردیــس و اضافه کــردن یــک بانــد بــه جــاده 
خواهــد  تکمیــل  زودی  بــه  نیــز  مخصــوص 
مجمــوع  در  آن  از  بهره بــرداری  بــا  کــه  شــد 
 8۵درصــد بار ترافیکی محــدوده پل فردیس 

کاهش پیدا می کند.

امانــی در ادامــه بــه تعــداد نقــاط حادثه خیز 
در راه هــای کشــور اشــاره کــرد و گفــت: طبــق 
آخرین آمار88۷ نقطه حادثه خیز شناسایی 
شــده است که امســال رفع و ایمن سازی ۴۵۰ 
نقطه در دســتور کار قرار گرفته اســت و تعهد 
وزارت راه و شهرســازی بــر آن اســت کــه تــا 
پایــان کار دولــت ســیزدهم تمــام ایــن نقاط 

حادثه خیــز ایمــن ســازی و رفع خطر شــوند. 
نقــل  و  حمــل  و  راهــداری  ســازمان  رئیــس 
جــاده ای کشــور توضیــح داد: درحــال حاضر 
بیــش از ۲۹۰ هــزار کیلومتــر در کشــور وجــود 
دارد که ســاخت ۱۰۰ هــزار کیلومتر راه باتوجه 
 به شرایط  فعلی سرویس سطح راهای کشور 

مورد نیاز است.

رئیس سازمان هواشناسی با اشاره به ضرورت برنامه ریزی عملیاتی توسط همه 
کشــورهای دنیا به منظــور کاهش گازهای گلخانه ای گفت: ایــران برای مقابله با 
پیامدهــای تغییــر اقلیــم نیازمند یــک برنامه ملی از جملــه مدیریت منابــع منطبق با 
شــرایط جــوی و آب و هوایــی اســت.به گــزارش خبرنــگار پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرسازی، »سحر تاج بخش«، رئیس سازمان هواشناسی و معاون وزیر راه و شهرسازی 
در نشست خبری که به مناسبت گرامیداشت روز خبرنگار برگزار شد، ضمن قدردانی از 
فعالیت اصحاب رســانه بر ضرورت اطلاع رســانی دقیق، شفاف و کارشناسانه در حوزه 
مخاطــرات جوی تاکید کرد.تاج بخــش گفت: موضوع تغییر اقلیم امــروز به عنوان یک 
مســاله امنیتی در دنیا شــناخته می شــود و همگی متوجه تاثیرات و خطرات آن هستند.
معاون وزیر راه و شهرسازی خاطر نشان کرد: کشورهایی که زیرساخت های ضعیف تری 
دارند تبعات افزایش گرمایش را بیشــتر دریافــت می کنند و حوادثی مثل قطعی برق،  
خشکســالی و ... از جمله تبعات اجتماعی این بحران جهانی اســت.به گفته تاج بخش، 
کاهــش آثــار تغییــر اقلیــم و افزایــش گرمــا نیازمند یــک خــرد بین المللــی و مدیریت 
دولت هاســت. باید برنامه عملی برای کاهش تولید گازهای گلخانه ای توسط همه دنیا 
یا همه کشــورهای یک منطقه جغرافیایی تنظیم شــود و ایران هــم نیازمند یک برنامه 
ملی اســت تا در همــه حوزه ها این موضوع مدیریت شــود.رئیس ســازمان هواشناســی 
خاطر نشان کرد: باید برای مدیریت منابع آب، برنامه ای منطبق با شرایط آب و هوایی 
داشــته باشــیم و اســتفاده از انرژی های نو و تجدیدپذیر را در دســتور کار قــرار دهیم.وی 
تاکیــد کــرد: لازم اســت در دســتگاه ها و وزارتخانه هــای مختلــف برنامــه عملــی بــرای 
ســرمایه های زیستی خود داشــته باشیم تا شاهد از دســت رفتن منابع طبیعی نباشیم.
تاج بخــش با اشــاره بــه وقوع ســیلاب های متعدد بــه دنبــال بارش های رگبــاری گفت: 
زیرســاخت های ناپایــدار و تغییر کاربــری اراضی یکی از عوامل وقوع ســیل ها به شــمار 
می آید.معاون وزیر راه و شهرســازی ادامه داد: عامل بعدی مساله خشکسالی است که 
در کشور ما به دلیل تغییر اقلیم و مدیریت ناکارآمد تشدید شده است.تاج بخش یکی از 
تبعات خشکسالی را خیزش گردوخاک دانست و گفت: سرعت بادها در برخی مناطق 
به دلیل تغییرات اقلیم افزایش یافته که گردوخاک را تشــدید می کند.وی تاکید کرد: به 
همین خاطر سازمان هواشناسی جهانی بر راه اندازی سامانه های تاثیر محور تاکید دارد 
تا پیش بینی های هواشناسی به جزئیات بگوید که این پدیده جوی دقیقا در کدام مناطق 
چه پیامدهایی دارد.معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه اطلاعات داده محور باید 
تولید، جمع آوری و یکپارچه شوند، بر ضرورت افزایش تعداد رادارها و تجهیزات به روز 
هواشناسی برای پایش اطلاعات تاکید کرد.به گفته تاجبخش برنامه ریزی مدونی برای 

راه اندازی پایگاه ملی اطلاعات داده محور در حال انجام است.

Road.housing

»ارســلان مالکــی«، مدیرعامل ســازمان ملی 
زمین و مســکن در نشست خبری که در محل 
ایــن ســازمان برگزار شــد، ضمــن قدردانی از 
تلاش هــای خبرنــگاران در بازتــاب اخبار این 
حوزه اظهار کرد: سازمان ملی زمین و مسکن 
دو وظیفه عمده و مهم مدیریت زمین یعنی 
اختیــار  در  اراضــی  مدیریــت  و  بهره بــرداری 
دولــت و اجــرای طرح هــای مســکن دولــت و 

نظارت بر این طرح ها را بر عهده دارد.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرســازی، معاون وزیر راه و شهرسازی یکی 
از اولویت های دولت سیزدهم را طرح نهضت 
ملی مســکن دانســت و گفــت: در دولت های 
گذشــته بــه دلیل نبــود برنامه منســجم برای 
تامیــن مســکن، اجــرای طرح های مســکن با 
وجود انباشت تقاضاها با چالش هایی مواجه 
شــده و تامین اراضی ایــن طرح به عنوان یک 

کار جهادی در حال اجراست.
به گفتــه مالکی بالــغ بر ۴ میلیــون خانواده تا 
کنــون برای طــرح نهضت ملی مســکن ثبت 
نــام کردنــد و بررســی ها نشــان می دهــد این 
و  بــوده  فاقــد مســکن  و  متفاضیــان متاهــل 
تسهیلات مسکن نیز از دولت تا کنون دریافت 

نکرده اند.
افــزود: حــل چالــش مســکن در دولــت  وی 
ســیزدهم در اولویــت قــرار دارد و دولــت بــه 
دنبــال آن اســت کــه اجــرای ایــن طــرح را بــا 
سرعت پیش برد در همین راستا ماده ۷ تا ۱۲ 
قانون جهش مسکن، روش های تامین زمین 

را با سازوکار مشخص بیان کرده است.
مدیــر عامــل ســازمان ملــی زمیــن و مســکن 
خاطــر نشــان کرد: تــا امــروز بالغ بــر ۳۴ هزار 

هکتــار زمین برای طرح نهضت ملی مســکن 
نهایی شده است.

مالکی گفت: با توجه به ماده ۱۰ قانون جهش 
مســکن کــه اســتفاده از اراضــی مــازاد ســایر 
دســتگاه های دولتــی اســت، تاکنــون ۵ هزار و 
۳۰۰ هکتار اراضی اخذ سند شده است، علاوه 
بــر آن اراضــی در حال الحاق یــا محدوده نیز 
برای طرح نهضت  ملی مسکن در نظر گرفته 

شده است.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی خاطــر نشــان 
کــرد: تا کنــون ۵۰ نقطه برای شــهرک ســازی 
شناســایی شــده و ۲۷شــهرک در کارگروهــای 
کارشناســی و شــورای برنامه ریــزی قــرار دارد 

که و پروانه ۹ شهرک صادر شده است.
کــرد: در برخــی اســتان ها  وی خاطــر نشــان 
مثــل  دلایلــی  بــه  زمیــن  کمبــود  مشــکلات 

توپوگرافی استان و کوهستانی بودن، جلگه ای 
و جنگلی بودن و یا کاربری کشــاورزی داشتن، 
هنوز برطرف نشــده اســت کــه از جمله آن ها 
مازنــدران و گیــلان اســت. بــه همیــن دلیــل 
تعــدادی اراضــی شناســایی شــده تا بــا ایجاد 
شــهرک هایی در اســتان مازندران این مشکل 

برطرف شود.
در  گفــت:  شهرســازی  و  راه  وزیــر  معــاون 
اســتان های غربی نیز هزینه هــای زیادی برای 
آمادگــی اراضی به منظــور اســتفاده در طرح 

نهضت ملی مسکن صرف شده است.
مالکی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
تا کنــون ۳۴ هــزار هکتار از اراضــی متعلق به 
وزارت راه و شهرســازی در سراســر کشــور در 
اختیــار طرح نهضت ملی مســکن قــرار داده 
شــده اســت. علاوه بــر ایــن ۲۴ هزار هکتــار از 

اراضــی این وزارتخانــه نیز در مراحــل الحاق 
قرار دارد.

مالکی اســتفاده از ســرمایه گذاری بانک ها در 
بودجــه ۱۴۰۲ و اســتفاده از کارگزاران محتلف 
مثل ســتاد اجرایــی فرمان امــام خمینی)ره( 
و بنیــاد مســکن را از دیگــر روش هــای مــورد 
مســکونی  واحدهــای  ســاخت  در  اســتفاده 

نهضت ملی مسکن دانست.
مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن گفت: 
واگــذاری زمین عــلاوه بــر متقاضیان نهضت 
ملی مســکن به اقشــار ویــژه مثــل ایثارگران و 
مشــمولان قانون جوانی جمعیــت نیز تعلق 

می گیرد و سرعت بیشتری گرفته است.
وی افــزود: در طــرح نهضت ملی مســکن به 
مدیریــت منســجم رســیدیم و شــورای عالی 
مســکن بــه عنــوان یک شــورای بالادســتی به 
پایــش ایــن طــرح پرداختــه و ماهانــه برگــزار 
می شــود تــا موضوعــات و چالش هــا مطرح و 

حل شود.
بــه گفتــه مالکــی شــورای تامیــن مســکن در 
اســتان ها نیز فعال شــده و به صــورت منظم 
برگزار می شــود و قرارگاه مسکن در وزارت راه 
و شهرسازی به صورت هفتگی با حضور همه 
کارشناســان برگزار می شــود تا موانع برطرف 
شوند.مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن 
در پاســخ بــه ســوال خبرنــگار پایــگاه خبــری 
وزارت راه و شهرســازی در خصوص واگذاری 
اراضــی در طــرح جوانــی جمعیــت توضیــح 
داد: تــا کنون و در مرحله اول اجرای این طرح 
واگذاری زمین به حدود ۲۴ هزار خانوار دارای 
ســه فرزند و بیشــتر در اســتان ها انجام شده و 
مرحلــه دوم آن نیز در ماه ربیع الاول با تامین 

اراضی مورد نیاز اجرا خواهد شد.وی افزود: بر 
این اســاس طی قراردادهــا و تفاهم نامه های 
کنــون  تــا  بــزرگ  صنایــع  بــا  شــده  منعقــد 
 زمیــن بــرای ۱۰۰ هــزار واحد مســکونی تامین 

شده است.
معاون وزیر راه و شهرسازی خاطر نشان کرد: 
در ایــن طرح زمیــن در نزدیکی صنایع بزرگ 
و شــهرک های صنعتی شناسایی شده و برای 
ســاخت مســکن کارگران مــورد اســتفاده قرار 

گرفته است.
مدیرعامــل ســازمان ملی زمین و مســکن در 
خصوص پروژه های مسکن مهر توضیح داد: 
حدود ۴۰ هزار واحد از مسکن مهر باقی مانده 
کــه بایــد تکمیل شــود و برخــی از آن هــا فاقد 
متقاضــی اســت. بخشــی از آن نیز مشــکلات 
حقوقی یا قضایی دارند و در حال رسیدگی به 

پرونده های آن ها هستیم.
مالکی، تعهد ســازمان ملی زمین و مسکن را 
تامیــن زمین بــرای ۶۰۰ هزار واحد مســکونی 
در دو ســال دانســت و گفــت: تاکنــون بــرای 
۵۷۰هــزار نفــر تامیــن زمیــن شــده و در واقع 
بــه بخــش قابل توجهــی از تعهد خــود عمل 
کرده ایم.معاون وزیر راه و شهرســازی با تایید 
تبانــی برخــی کارمندان ســازمان ملــی زمین 
و مســکن در واگــذاری غیرقانونــی زمین های 
دولتی به غیر، گفت:جعل رخ داده شناسایی 

و حقوق دولت استیفا شده است.
وی همچنیــن دربــاره واگــذاری اراضــی برای 
ســاخت خانه های ویلایی گفت: اراضی برای 
ســاخت خانه های ویلایی به صورت انفرادی 
و گروهــی تا کنون بــه ۲۵۰ هزار خانــوار واگذار 

شده است. 

شــهری  بازآفرینــی  شــرکت  مدیرعامــل 
و  فرهنگ ســازی  نیازمنــد  گفــت:  ایــران 
گفت وگوی بیشــتر با مردم توسط خبرنگاران 
بافت هــای  نوســازی  بــه  شتاب بخشــی   در 

فرسوده هستیم.
وزارت  خبــری  پایــگاه  خبرنــگار  گــزارش  بــه 
راه و شهرســازی، »محمــد آئینــی«، معــاون 
وزیــر راه و شهرســازی و مدیرعامــل شــرکت 
بازآفرینی شهری ایران ضمن بازدید از پایگاه 

خبــری وزارتخانــه بــه مناســبت روز خبرنگار 
بر تشــکیل جلســات ماهانــه ســتاد بازآفرینی 
شهری و گفتگوی بیشتر با مردم برای کاهش 

بافت های فرسوده تاکید کرد. 
معــاون وزیــر راه و شهرســازی گفــت: وظیفه 
اصلی شــرکت بازآفرینی شهری ایران در کنار 
نوسازی، بهسازی و اجرای طرح نهضت ملی 
مســکن، ترویــج اســت. مجموعــه بازآفرینی 
و  مســکن  ســاخت  از  فراتــر  کاری  شــهری 

برعهــده  را  فرســوده  بافت هــای  نوســازی 
بنیادیــن،  و  فرهنگــی  خدمــات  ارایــه  دارد. 
ترغیب مردم به مشــارکت در نوســازی بافت 
فرســوده و کاهش ســکونتگاه های غیررسمی 
در  زندگــی  کیفیــت  ارتقــای  افزایــش  بــرای 
 شــهرها و مناطــق حاشــیه ای بخشــی از ایــن 

اقدامات است.
آیینــی توضیــح داد: بــا انجام اقــدام ترویجی 
بایــد تــلاش کنیم تا ۳۴ دســتگاه عضو ســتاد 

بازآفرینی پیگیر موضوع باشند، پای کار بیایند 
و با اقدام مشــترک کار دنبال شود.مدیرعامل 
شــرکت بازآفرینــی شــهری ایــران افــزود: هر 
خانــه ناپایــداری که نوســازی و مقاوم ســازی 
می شــود بــه ارتقــای کیفیــت زندگی شــهری 
و جامعــه منجــر خواهــد شــد بنابرایــن بایــد 
 تــلاش کنیم تا عدالــت اجتماعی در شــهرها 

شکل بگیرد.
وی بــا یــادآوری اینکــه ۲ میلیــون و ۷۰۰ هزار 

بنــای ناپایدار در کشــور وجــود دارد که باید در 
کاهش آن تمامی مجموعه ها و مردم پای کار 
باشــند گفت: کاهش زندگی یک ســوم مردم 
در بافت هــای ناکارآمــد بــه تحقــق عدالــت 

اجتماعی منجر می شود.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران تاکید کرد؛

فرهنگ سازی برای تسریع در نوسازی بافت های فرسوده

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن خبر داد؛ 

واگذاری زمین به ۲۴ هزار خانواده در طرح جوانی جمعیت
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اخبـــــاریادداشت

قــرارگاه عملیاتــی شــهید ناصــری در  فرمانــده 
خراســان جنوبــی بــا اشــاره بــه بزرگتریــن پــروژه 
آبرســانی در اســتان توســط قــرارگاه امام حســن 
مجتبــی)ع( گفــت: در فــاز نخســت۱8۴ کیلومتر 
از ایــن پــروژه یعنــی آبرســانی بــه ۵۶ روســتا بــه 
 قــرارگاه شــهید ناصری واگذار شــد کــه ۷۱ درصد

 پیشرفت دارد.
سردار غلامعلی تناکی در جمع خبرنگاران اظهار 
داشــت: تاکنــون نظام جمهــوری اســلامی ایران 
بــا وجود مشــکلات اقتصادی که شــاهد هســتیم 
اقدامــات بســیاری را در بحــث محرومیت   زدایی 

انجام داده است.
وی بــا بیــان اینکــه تاکنــون اقدامات بســیاری در 
بحــث آبرســانی در روســتاها انجام شــده اســت، 
افزود: از ســال گذشــته تاکنون در بحث آبرسانی 

۱84 کیلومتر لوله آبرسانی انجام شده است.
قــرارگاه عملیاتــی شــهید ناصــری در  فرمانــده 
خراســان جنوبــی بیــان کرد: امید اســت تــا پایان 
کــه  خانــواری   ۲۰ بــالای  روســتای   ۱4۰۳ ســال 
آبرسانی نشده باشــند در استان نداشته باشیم و 

همه این روستاها آبرسانی شوند.
تناکی با بیان اینکه خوشــبختانه تمام روستاهای 
شــده اند  برق رســانی  اســتان  خانــوار   ۲۰ بــالای 
تصریح کرد: در بحث گازرســانی نیز خوشبختانه 
در خراســان جنوبی اقدامات بســیار خوبی انجام 

شده است.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه متاســفانه با وجــود همه 
اقداماتــی که در روســتاها انجام می شــود باز هم 
شاهد مشکلاتی در روســتاها هستیم خاطرنشان 
کــرد: در برخی روســتاها مردم محروم روســتاها 
مشــکلاتی دارند که توســط رســانه بایــد به گوش 
مســئولان، خیرین و مردم برسد تا این مشکلات 

برطرف شود.
قــرارگاه عملیاتــی شــهید ناصــری در  فرمانــده 
خراسان جنوبی یادآور شد: مقام معظم رهبری 
می  فرمایند "مبارزه با اســتکبار در این زمانه رفع 
محرومیت است"، بنابراین هرکس در این زمانه 
 رفــع محرومیــت کنــد یعنــی بــا اســتکبار مبارزه

کرده است.
تناکی با اشــاره بــه اینکه در این راســتا ما نیز وارد 
ایــن ســنگر شــده ایم و علاوه بــر مســائل امنیتی، 
محرومیت زدایــی را انجــام می دهیــم، گفت: در 
این راســتا از رســانه ها نیز می خواهیــم در کنار ما 
باشند و به مسئولان نشان دهند که با وجود همه 

رســیدگی ها باز هم به دلیل خشکســالی های پی 
در پــی و وضعیــت اقتصــادی نابســامانی کــه در 
چندین ســال گذشــته بــه دلیل عــدم مدیریت و 
تحریــم به وجود آمده بســیاری از مــردم مظلوم 

روستاها در محرومیت به سر می برند.
وی خاطرنشــان کرد: همه باید بــا کمک یکدیگر 
دســت در دست هم دهیم و این محرومیت را از 
مناطق روســتایی به ویژه مردم روستاهای مرزی 

دور کنیم.
قــرارگاه عملیاتــی شــهید ناصــری در  فرمانــده 
خراســان جنوبی با اشــاره بــه اینکــه اقداماتی که 
انجــام می دهیم بســیار ســنگین و فشــره اســت، 
بنابرایــن از رســانه ها تقاضــا داریــم کــه در بحث 
انعــکاس اقدامــات مــا را یــاری کننــد تــا در بین 
مــردم امیــد آفرینی شــود و مــردم بداننــد نظام 
پشــت مردم اســت و تحریم ها را از یک راه دیگر 

جبران و به مردم رسیدگی می کند.
تناکــی گفت: قرارگاه عملیاتی شــهید ناصری در 
شهرستان های مرزی با تمام کمبودها به صورت 
شــبانه روزی پای کار اســت و هیچ وقت دست از 

فعالیت برنداشته است.
وی خاطرنشــان کــرد: در ایــن راســتا تاکنــون چه 
در بحــث آمادگی هــای امنیتــی و چــه در بحــث 
محرومیت زدایــی که یکی از محورهای چهارگانه 

فعالیت ما است بسیار خوب عمل کرده ایم.
ناصــری  شــهید  عملیاتــی  قــرارگاه  فرمانــده 
متأســفانه  کــرد:  بیــان  جنوبــی  خراســان  در 
بــر نظــام و مــردم  خشکســالی ها فشــار زیــادی 
وارد کــرده اســت و میــزان بارندگــی حــدود یــک 

ســوم میانگین ســه ساله اخیر اســت در حالی که 
جمعیت و کشاورزی بیشتر شده است.

وی بــا تاکید بــر اینکه در این راســتا بایــد راه های 
شــد:  یــادآور  شــود  گرفتــه  نظــر  در  جبرانــی 
خوشــبختانه دولــت بحــث انتقــال آب از دریای 
عمان را پیگیری می کند تا مشــکل کمبود آب در 

استان به وجود نیاید.
تناکــی تصریــح کــرد: در کنــار آن مــا نیــز بحــث 
ســدهای خاکی را در منطقه کار کردیم که بســیار 
موثــر بــود و در زمــان خــود موجــب مهاجــرت 

معکوس به روستاها شد.
قــرارگاه عملیاتــی شــهید ناصــری در  فرمانــده 
خراسان جنوبی افزود: یکی بزرگترین پروژه هایی 
کــه مدنظــر اســت و در ســفر رئیــس جمهــور بــه 
اســتان کلنگ زنــی و اجرایــی شــد، بحــث پــروژه 

آبرسانی قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( بود.
 ۱84 نخســت  فــاز  در  کــرد:  خاطرنشــان  تناکــی 
کیلومتر از این پروژه یعنی آبرســانی به 56 روستا 
به قرارگاه شهید ناصری واگذار شد که تاکنون ۷۱ 

درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
وی یادآور شد: گرچه وضعیت دریافت اعتبارات 
 ۳4 تنهــا  توانســته ایم  تاکنــون  و  نیســت  خــوب 
درصد اعتبارات را اخذ کنیم، اما امید اســت این 
مشــکلات برطــرف شــود تا ایــن پروژه به شــدت  

دنبال شود.
تناکی با بیان اینکــه در فاز دوم نیز اقدامات لازم 
آغــاز شــده و ۲۰ کیلومتــر تراشــه زنی آغــاز شــده 
اســت گفت: امید اســت بتوانیم تجهیزات لوله و 

اتصالات و دستگاه پمپاژ و مخازن را تهیه کنیم.

  پیشرفت ۷۱ درصدی آبرسانی به
۵۶ روستای خراسان جنوبی

فرزاد فوداجی 
خبرنگار جمله

روح اله عبدالعلی زاده   
خبرنگار جمله

سمانه باقرزاده همائی- 
خبرنگار جمله

هشدار رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی تبریز به 
پزشکان دانه درشت  

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تبریز گفت: اکثریت پزشکان افراد خدومی 
هستند، ولی عین همه رشته ها افرادی هستند که غیراخلاقی عمل می 
کنند و ما هم از آنها رضایت نداریم و با آنها برخورد می کنیم. احترام همه را نگه 

داشتیم ولی با کسی در این مسائل تعارف نداریم.
بهمن نقی پور رئیس دانشگاه علوم پزشکی تبریز در پاسخ به سوال خبرنگاران 
در تبریز مبنی بر اینکه بیمارستان های شهرستان های استان وضعیت مناسب 
از نظــر بهداشــتی و وجود متخصــص ندارند و این موجب ایجــاد گلایه در بین 
اهالی شــده اســت، اظهار کرد: شــما می توانیــد با مراجعه بــه معاونت درمان 
لیســت پزشــکان متخصص در زمــان قبل از این دولــت و بعد از ایــن دولت را 
بگیرید و شــاهد این باشید که تعداد متخصصان بیش از ۲ برابر افزایش یافته 
اســت. رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی تبریز ادامه داد: تعداد کمی از پزشــکان 
بودند که سرشناس بوده و دانه درشت بودند و همیشه احساس بزرگی و ریاست 
داشتند ولی با اکثریت این افراد برخورد شده و از سمت مدیریت و کمیته های 
تصمیم گیری برداشــته شــده اند و به تعزیرات نیز معرفی شده اند. وی متذکر 
شد: هر کسی با مستندات پزشک دانه درشت و زیرمیزبگیر را به ما معرفی کند، 

قطعا برخورد می شود.
نقی پور در سوال دیگر خبرنگاران در رابطه با اینکه در دوره شما امضای طلایی 
وجــود دارد، گفت: با قاطعیت می توانم بگویم که چنیــن چیزی وجود ندارد و 
نخواهد داشــت؛ بنده حتی وقتی مدیر بازرســی را برای بازرسی دانشگاه علوم 
پزشــکی آوردم، از او قول گرفتم تا حتی با منی که رئیس دانشــگاه هســتم و یا 

معاونان و هر فرد دیگری در امر بازرسی مماشت نشود.
رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی تبریز یادآور شــد: اگر نمونه ای از این امضاهای 
طلایی وجود دارد به علوم پزشکی معرفی کنید و مطمئن باشید برخوردهای 
لازم صورت خواهد گرفت. وی در بخش دیگری از صحبت های خود با اشــاره 
به پیری جمعیــت و ضرورت توجه جدی به این موضوع گفت: معضل پیری 
جمعیت موضوع  سیاســی نیســت و همه باید دســت به دســت هم دهیم تا 
سیاســت های ابلاغــی در راســتای جوانــی جمعیــت به بهترین شــکل ممکن 

عملیاتی شود.
 نقی پــور، از پیــری جمعیت بــه عنوان معضل آینده کشــور نامبــرد و گفت: بر 
اســاس آمار موجود فرزندآوری ارتباط مســتقیمی با وضعیت مالی ندارد و در 
برخــی از مــوارد تعداد فرزندان زوجینی که وضعیــت مالی خوبی دارند، کمتر 

است و در نتیجه این موضوع به اقتصاد هم ربط خاصی ندارد.

خبــــر

استاندار هرمزگان: 
تبیین اقدامات و دستاوردهای 

دولت در دستور کار مدیران 
استانی باشد 

اســتاندار هرمــزگان بــا تاکیــد بــر برنامه ریزی بــرای هفته     
دولــت گفــت: تبییــن اقدامــات و دســتاوردهای دولت در 

دستور کار مدیران استانی باشد. 
، مهدی دوســتی در جلسه ستاد گرامیداشــت هفته دولت با تاکید 
بر لزوم تشــکیل مستمر جلســات کمیته ها اظهار داشت: دولت در 
دو ســال گذشــته اقدامات بســیار خوبی در سطح اســتان داشته که 

باید این اقدامات و دستاوردها برای مردم تبیین و تشریح شود. 
و  اقدامــات  تمامــی  هســتند  موظــف  فرمانــداران  افــزود:  وی 
دســتاوردهای دولت در مدت یاد شــده را با اســتفاده از روش های 

مختلف به مردم اطلاع رسانی کنند. 
اســتاندار هرمــزگان گفــت: آن دســته از پروژه هایــی که قرار اســت 
در هفتــه دولت کلنگ زنی و یا افتتاح شــود بایســتی ابتدا از ســوی 
فرمانــداران احصا و پالایش شــوند و ســپس به دبیرخانه ســتاد در 
اســتان ارســال شــوند تا در این ســتاد برنامه ریزی در خصوص آن 

برنامه ها صورت پذیرد. 
وی تصریــح کــرد: معاونــان هماهنگی امــور اقتصــادی و عمرانی 
اســتانداری نیــز بایــد لیســت پروژه هــای شــاخص اســتان را احصا 
کرده و ســهم شهرستان ها و دستگاه ها مختلف را مشخص کنند تا 
مدیران نســبت بــه برنامه ریزی برای کلنگ زنــی یا افتتاح طرح ها 

اقدام کنند. 
دوســتی گفت: باید اســتفاده از ظرفیت صدا و ســیما و رســانه های 
اســتان بــرای اطــلاع رســانی گســترده و همــه جانبــه از مجمــوع 
اقدامات انجام شده در دستور کار همه مدیران و فرمانداران باشد 
و کمیتــه اطلاع رســانی ســتاد نیز در انتشــار و تبیین دســتاوردهای 

دولت سیزدهم اهتمام ویژه داشته باشد. 
وی بــا تاکید بر اینکه بهبود کیفیت زیســت شــهری یکی از اساســی 
تریــن اولویت هــای دولت اســت گفت: خوشــبختانه هرمــزگان در 
چندین حوزه از جمله رشــد اقتصادی کشــور، تولید مسکن و تولید 
شــغل رتبه های برتر کشــور را به خود اختصاص داده که نیاز است 
بــه لحــاظ حجم کار، اتفاقات خوب و رتبه های کســب شــده اطلاع 

رسانی مناسبی با آمارهای شفاف به مردم صورت گیرد.

عمل موفقیت آمیز هم زمان 
 آتروزی مری و آنوس 

نوزاد یک روز و نیمه
   فوق تخصــص جراحــی کــودکان گفــت: بــرای اولین بار در 
بیمارستان شریعتی اصفهان عمل موفقیت آمیز هم زمان 
آتــروزی مــری و آنــوس )مقعــد بســته( نــوزاد یــک روز و نیمــه بــا 

موفقیت انجام شد.
بــه گــزارش اداره روابط عمومی مدیریت درمــان تامین اجتماعی 
استان اصفهان به نقل از روابط عمومی بیمارستان دکتر شریعتی: 
دکتــر علــی فاضلی با بیــان اینکه وجــود آتروزی مــری هم زمان با 
آنوس بسته به صورت نادر است به ندرت این دو بیماری با یکدیگر 
دیده می شــود، اظهار کرد: نوزاد یک روز و نیمه با مشــکل آتروزی 
مــری تایــپ c کــه شــایع ترین نــوع آن اســت و هم زمان با مشــکل 
آنوس بسته نیز مواجه است جهت درمان به بیمارستان شریعتی 
آورده شــد کــه بــرای اولین بــار جراحــی ایــن نــوزاد در بیمارســتان 

شریعتی اصفهان انجام شد.
فوق تخصــص جراحــی کــودکان افــزود: الحمدلله به لطــف خدا و 
همکاری همکاران توانســتیم با موفقیت هم جراحی آتروزی مری 
بیمــار را در یــک مرحله انجام دهیم و هم مشــکل مقعد بســته را 

به خوبی درمان کنیم.
وی شرایط نوزاد را خوب و پایدار بیان کرد و گفت: منتظر هستیم تا 

چند روز آینده از دستگاه جدا شده و رژیم وی آغاز شود.
فوق تخصــص جراحی کودکان و نــوزادان اذعان کرد: آتروزی مری 
و آنوس )مقعد( بســته هر دو جزو آنومالی های جنینی هســتند که 
معمــولًا در بررســی های زمان جنینی تا حدی قابل تشــخیص ولی 

برخی موارد هم قابل تشخیص نیستند.
وی ادامــه داد: انواع و اقســام آتــروزی مری در تیپ هــای مختلف 
وجــود دارد که شــایع ترین نــوع آن نوع تایپ c اســت و علامتی که 
نوزادان آتروزی مری دارند و با آن مواجه هســتیم، ترشحات بزاق 
از داخــل دهان و عدم تحمل شــیر اســت که نوزاد نمی تواند شــیر 

بخورد.
فاضلی نحوه تشــخیص ایــن بیماری را با عکس بــرداری بیان کرد 
و افزود: بســته به نــوع آتروزی مری راه هــای مختلفی برای درمان 
وجود دارد و شــایع ترین نــوع جراحی که برای ایــن بیماران انجام 
می شــود تروکتومی یا بازکردن قفسه سینه و پیوند دو قسمت مری 

به همدیگر و بستن فیستول یا مجرای به راه هوایی است.
فوق تخصــص جراحــی کــودکان و نــوزادان اظهــار کــرد: در مــورد 
بیمارانــی که مقعد بســته دارند بســته به شــرایط و بســته به اینکه 
آیــا پیســتول یــا روزنه ای به جدار مقعد و جود داشــته باشــد یا و نه 
شــرایط متفــاوت اســت و در مــواردی که مــا اصطلاحاً بــه آن نوع 
»low« می گوییم و فاصله تا پوست کم هست می توانیم به صورت 

یک مرحله ای برای آن ها جراحی انجام دهیم؛ ولی در مواردی
 کــه فاصلــه زیــاد اســت و بــا یــک مشــکل دیگــر هم زمان اســت و 
بــا جراحــی دیگر ماننــد آتــروزی مری همراه اســت ممکن اســت 

به صورت دو یا سه مرحله جراحی را انجام دهیم.
شــایان ذکر اســت، آتروزی به معنای بســته بودن مجرای گوارشــی 

است و آتروزی مری به معنای بسته بودن مجرای مری است.

فرمانــدار شهرســتان درمیان بــا بیان اینکــه ۱۰۰ درصد 
گازرســانی  و  برق رســانی  شهرســتان  ایــن  روســتاهای 
شــدند گفت: یکی از آرزوهای دیرینه مردم شهرســتان 
دوبانده ســازی محــور بیرجنــد - درمیــان اســت که این 
خواســته در دولت سیزدهم مصوبه آن محقق شد و در 

حال اجرا است.
مهــدی فرجامی فر در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: 
کــه  اســت  شهرســتان هایی  جــزو  درمیــان  شهرســتان 
تقریبی اســت و ۷۰ درصد جمعیت را اهل ســنت و ۳۰ 
درصد را تشــیع شــامل می شــوند و این شهرســتان 54 

کیلومتر مرز مشترک با کشور افغانستان دارد.
فرمانــدار شهرســتان درمیان بــا تاکید بر اینکــه نظام و 
انقــلاب و دولت تاکنون اقدامات و خدمات زیادی را در 
این شهرستان انجام داده است، افزود: در سال گذشته 
که آمریکا و غرب و از ســویی برخــی از مزدوران داخلی 
بر آن شــدند تــا جنگ قومیتی راه انداختــه و اختلاف را 
بین اهل سنت و تشیع ایجاد کنند در شهرستان درمیان 
بــا وجود آن که زمینه بــرای تحرکات فراهم بــود، اما با 
مدیریــت خوبــی که حاکم بود و از ســویی دیگر با وجود 
علمای اهل ســنت در درمیــان، هیچ اقدامی رخ نداد و 

بار دیگر نقشه های دشمن به جایی نرسید.
بــه  خدمات رســانی  اینکــه  اینکــه  بــر  تاکیــد  بــا  وی 
مــردم وظیفــه ماســت، امــا اینکــه خدمات بــه جامعه 
اطلاع رسانی شود بر دوش شما خبرنگاران است  ادامه 

داد: امســال ســال انتخابات اســت و دشــمن هم تمام 
تلاش خود را به کار گرفته تا مردم را مایوس کند.

فرجامی فــرد بــا بیــان اینکــه القــای یــاس و ناامیــدی 
در دســتور کار دشــمن اســت افــزود: در زمینــه افزایش 
در  بارهــا  مــردم  ســفره  شــدن  کوچــک  و  قیمت هــا 
رســانه های خود مطرح می کننــد تا به جامعه نا امیدی 
تزریق شود و این در حالی است که به مردم نمی گویند 
که ریشــه همه این مشــکلات را خودشان با تحریم های 
اقتصــادی رقــم زدند، حال با توجه به این شــرایط باید 

رسانه ها خدمات دولت و نظام را منعکس کنند.

وی گفــت: در دو ســال عمر دولت ســیزدهم، کشــور به 
کارگاه اشــتغال تبدیــل شــده و جهــاد آبرســانی از یــک 
ســو و از ســوی دیگــر نهضــت مســکن در جریان اســت 
و همچنیــن کارخانه هــای زیــادی در این مــدت دوباره 

فعال شده اند.
فرمانــدار شهرســتان درمیــان بــا بیــان اینکــه یکــی از 
آرزوهــای دیرینــه مــردم شهرســتان درمیــان دوبانــده 
ســازی محور بیرجند - درمیان اســت گفــت: در دولت 
ســیزدهم این آرزوی دیرینه به وقوع پیوست و در حال 

حاضر این کار در جریان است.

درصــد   ۱۰۰ حاضــر  حــال  در  افــزود:  فرجامی فــرد 
روســتاهای شهرســتان درمیان گازرســانی و برق رسانی 

شده اند.
وی بــا بیــان اینکــه یکــی از نقــاط هــدف بنیــاد علــوی 
شهرستان درمیان اســت که تاکنون هزینه های بسیاری 
انجام شــده اســت افزود: در حوزه اشــتغال، امســال در 
شهرســتان بیــش از تعهد خود اشــتغال رقم زدیم، آن 
گونه که ۱۷۹ درصد اشــتغال رقم خورد که این اشتغال 

هم از نوع پایدار است.
فرمانــدار شهرســتان درمیــان با اشــاره به پیشــرفت ها 
در حــوزه بهداشــت و درمان در دولت ســیزدهم گفت: 
شهرســتان درمیــان در دولت ســیزدهم در بخش های 
مختلــف از جملــه بهداشــت و درمــان روزهــای خوبی 
را تاکنــون به خــود دیده به عنــوان مثال اگر در ســالیان 
داشــتیم  درمیــان  بیمارســتان  در  پزشــک  دو  گذشــته 
امســال به 8 پزشــک رســیده و علاوه بر این آزمایشــگاه 
مجهــزی هم در این شهرســتان داریم که تجهیزات آن 

به برکت دولت سیزدهم تامین شده است.
فرجامی فــرد بیــان کــرد: در حــوزه ورزشــی نیــز در این 
دولت اتفافات خوبی در شهرستان درمیان رقم خورده 
و احداث زمین چمن در ۳۱ روستا یکی از دستاوردهای 

دولت در حوزه ورزش است .
وی از اقدامات راهداری در شهرســتان درمیان خبر داد 
و افزود: ســال گذشته جشنواره زرشــک را در شهرستان 
درمیــان برگــزار کردیــم و عــلاوه بــر ایــن امــر در حــوزه 
مرمــت قنوات، آبخیزداری اقدامــات خوبی انجام و در 

دست اقدام است.

۱۰۰ درصد روستاهای شهرستان درمیان برق رسانی و گازرسانی شدند
رفاه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقدسند رسمی
برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۱۹۶۱ مــورخ  ۱۴۰۲/۰۴/۰۱ هیات اول/

دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه 
یــک تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضی آقای/خانم میثم شــریفی 
فرزند مرادعلی بشــماره شناســنامه ۳۲۴۰۰۱۶۱۱۷ صادره از کرمانشاه در 
شــش دانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۴.۱۵متر مربع ،به آدرس 
بلــوار زن بــن بســت گلایــول پ ۲۴۶،واقع در محــدوده اراضــی پلاک ۹۳ 
اصلی بخش یک حومه حوزه ثبت ملک کرمانشــاه ناحیه یک خریداری 
مع الواسطه از مالک رسمی مشاعی مولود رویانیان محرز گردیده است.

لــذا بمنظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می 
شــود در صورتی که اشــخاص نســبت بــه صدور ســند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشندمی توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید،ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض ،دادخواســت خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند،بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق  مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۵/۰۷
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۲/۰۵/۲۳

سجاد مویدی ۱۳۴۴ م/الف ۱۲
رئیس ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه

آگهی مفقودی 
کلیه مدارک ،برگ سبز  و سند مالکیت خودرو سواری جک تیپ j5 اتوماتیک ۱8۰۰ 

سی سی مدل ۹4  -  شماره پلاک 
ایران  8۶ - ۹۵۴ج ۹۹

شماره شاسی :
NAKNG۷۲4۰fb۱۲۷5۳4 

شماره موتور:
4g۹۳ddaf۰۲464۳ 
رنگ مشکی متالیک

کد ملی 46۰۹555۷۲۷ زربانو گیلوری نام پدر سیف الله صادره از گرمسار مفقود 
گردیده است و از درجه اعتبار ساقط است.

آگهی مفقودی 
 گواهینامه و کلیه مدارک خودرو ســواری  پژو ۴۰۵،ســند مالکیت ،برگ سبز  و کارت  و 

بیمه نامه ماشین ،مدل ۹۰ رنگ خاکستری متالیک 
شماره پلاک :  ۶۹۷د۶۷ ایران ۹۶

 شماره موتور:
5G۱۲4۹۰۲65446

شماره شاسی :
Naam۱۱ca۹cr4۷86d4

کد ملی ۰۰۱48۲۷۹64
صادره از تهران به نام امیر ســامان نیکونهاد نام پدر مرتضی مفقود شــده اســت و از 

درجه اعتبار ساقط است

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابــر رای شــماره  ۱۴۰۲۶۰۳۲۹۰۱۲۰۰۲۶۳۲مــورخ  ۱۴۰۲/۰۵/۰۲ هیات 
اول/دوم موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
گرمســار تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضی آقای محمد همتی به 
شناسنامه شماره ۷ کدملی ۴۶۰۹۶۶۰۵۱۲ صادره  فرزند محمد علی در 
ششدانگ یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی به مساحت ۳۰۰/۰4 
متر مربع از ۳ فرعی از ۱۲ اصلی در شهرستان گرمسار ) مبایع نامه عادی 
.خریداری از مالک رسمی محمد نیک صفت( محرز گردیده است. لذا 
بــه منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت بــه فاصله ۱۵ روز آگهی می 
شــود در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیــم نمایند. بدیهی اســت در صــورت انقضای مدت مذکــور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
 شناسه آگهی:  ۱۵۳۶۵۳۵

تاریخ انتشار نوبت اول:  ۱۴۰۲/۰۵/۰۷
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حسین چلوئی
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گرمسار

محمد قربانی  
جمله



 نمایش

 اتفاقا ما فروید را 

نقد  می کنیم!
مشــغول  روزهــا  ایــن  کــه  کورش نیــا  مهــرداد 
اســت،  »زیگمونــد«  آماده ســازی  نمایــش 
می گویــد که در این نمایــش نگاهی  منتقدانه به 
زیگمونــد فرویــد، پدرعلــم روانــکاوی  دارد.این 
نمایشــنامه نویس و کارگــردان دربــاره تازه ترین 
تماشــاخانه  اســت در  قــرار  کــه  نمایــش خــود 
ایرانشــهر روی  صحنــه بــرود، بــه ایســنا گفــت: 
ســعی  کردیــم نمایــش »زیگمونــد« اثــری  بینــا 
رشــته ای  بین تئاتر و روانشناســی  باشــد در عین 
اینکــه بــه نوعــی  معرفــی فرویــد هــم هســت.

او بــا تاکیــد براینکــه ایــن نمایــش نگاهی کامــلا 
اضافــه  دارد،  او  افــکار  و  فرویــد  بــه  منتقدانــه 
کــرد: فــرم و مضمونــی  کــه برای ایــن نمایــش 
انتخــاب کرده ایم، به مباحــث خود فروید یعنی 
 ناخــودآگاه و رویاهــا و کابوس هــا نزدیک اســت.

کورش نیــا درباره مخاطبان این اثر نمایشــی  نیز 
توضیح داد: تماشاگران ما عموم مردم هستند. 
در عیــن اینکه این نمایش به روانشناســی  توجه 
دارد ولــی  اثــری  دراماتیــک اســت کــه بــرای  آن 
ووقایعی ملمــوس  وشــخصیت ها  روان  زبانــی 
انتخاب کرده ایم ضمن اینکه داســتان به شــکل 
کاملا کلاســیک وارســطویی درآن وجــود دارد اما 
درون کار، متناســب با ســاختار رویا و ناخودآگاه، 
اکسپرسیونیســتی داریم.  و  برش هایی ســورئال 
تلاش مــان بر این بــوده کــه تحلیل های فروید را 
درداســتان وشــخصیت ها مســتترکنیم و بــرای 
همین کار، با ســه روانشناس مشاوره کردیم.او با 
اشــاره به نگاه غالب در آثار نمایشــی  شخصیت  
محــور تشــریح کــرد: عمومــا نمایش هایــی  کــه 
درباره یک شــخصیت خاص هســتند، بیشــتربه 
عنــوان تئاتــر پرتره شــناخته می شــوند و در آنها 
اغلــب، اطلاعات زندگی آن شــخص بخصوص 
تفــاوت  دو  مــا  نمایــش  ولــی  می شــود  ارایــه 
اساســی با چنین آثاری دارد؛ اول اینکه به شدت 
ســاختارمتن  کل  ودیگراینکــه  انتقــادی  اســت 
واجرا براســاس آرای فروید شــکل گرفته اســت. 
به عنــوان نمونه دو نظریه مشــهورفروید درباره 
ایــد، ایگــو و ســوپرایگو و نیــز عقده هــای ادیــپ 
والکتــرا در ایــن نمایــش وجود دارد امــا در عین 
حــال بســیاری از تفکــرات او را در قالب مواجهه 
به چالش کشــیده ایم.کورش نیا که معتقد است 
ایــن نمایش می تواند در دیگر کشــورها هم روی 
صحنه برود، افــزود: فروید جزو اقلیت یهودیان 
اســت کــه در دنیا اجــازه نقــد او را نمی دهند. به 
همیــن دلیــل در هیــچ فیلــم یا اثــری بــه نقد او 
نمی پردازنــد امــا نمایــش ما ایــن نــگاه را کاملا 
شکســته اســت.نمایش »زیگمونــد« بــرای اجرا 
در سالن استاد ســمندریان تماشاخانه ایرانشهر 
آماده می شود و  فرزین محدث، شهروزدل افکار 

و  یلدا عباسی بازیگران آن هستند.
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قـاب

سخن روز

عکس:  نادیا پُرماه

پس از رانش »تخلیه و تخریب ساختمان های آسیب دیده ی حصار«

از اشتباهات خود شرمنده نشوید و آن را جرم ندانید.
»کنفوسیوس«

سوژه روز

دهنوی، عضو هیات رئیسه مجلس گفت: کمیسیون 
تلفیق تصویب کرد که تمامی مشمولان خدمت 

سربازی دارای سه فرزند و بیشتر و مشمولان بالای 
۳۵ سال دارای دو فرزند از خدمت سربازی معاف 

 شوند.همچنین  به ازای هر سال خدمت امدادگران 
و نجات گران جمعیت هلال احمر نیز دو ماه کسر از 

خدمت لحاظ می شود.

 معافیت مشمولان دارای

 ۳ فرزند و بیشتر

کتــاب هنر انســان شــدن، اثــری نوشــته ی کارل 
 ۱۹54 ســال  در  بــار  اولیــن  کــه  اســت  راجــرز 
انتشــار یافــت. کارل راجــرز، بنیان گــذار جنبش 
روانشناســی انســان گرایانه، روان درمانگری را با 
خلق مفهــوم »درمان مخاطب-محور« متحول 
ســاخت. یافتــه هــای جدیــد در حــوزه ی »روان 
داروشناســی«، بــه خصوص در ارتبــاط با داروی 
پــروزاک، درمــان هایــی مبتنــی  ضدافســردگی 
بــر دارو را بــه وجــود آورده انــد که هــدف خود را 
تســریع فرآینــد بهبــودی در نظر می گیرنــد. اما 
این شــیوه های درمانــی همچنین، باعث شــده 
انــد تا رابطه ی انســانی میــان مراجعــه کننده و 
درمانگر به حاشیه رانده شود. امروزه که اهمیت 
و تأثیــر برقــراری ارتبــاط انســانی در نتیجــه ی 
رونــد درمــان، دوبــاره در حال بازگشــت به مرکز 
توجهات اســت، »درمان مخاطب-محور« دکتر 
راجرز و اطلاعات ارزشمند او در کتاب هنر انسان 
 شــدن، بیــش از هــر زمان دیگــری کمــک کننده 

خواهد بود.

خلاصه ای از کتاب  
بــا  بخــش  هفــت  از  شــدن،  انســان  هنــر  کتــاب 
عنوان هــای »در مقــام یــک شــخص از تجربه هــا 
و یادگیری هــا«، »چگونــه می توانــم بــه دیگــران 
کمــک کنــم«، »فرآیند انســان شــدن«، »فلســفه 
و نظــام اعتقــادات آدمــی«، »دســت یافتــن بــه 
واقعیت هــا«، »روان درمانی و زندگی اجتماعی« 
و »انســان و علوم رفتاری« تشــکیل شده است. در 
توضیحــات پشــت جلد کتــاب آمده اســت: »هنر 
انســان شــدن مفاهیم را طرح می کند کــه نه تنها 
می توانــد بــر زندگــی عامــه مــردم تاثیر بگــذارد، 
آموزشــی،  مشــاوران  روان پزشــکان،  بــرای  بلکــه 
مربیــان و معلمــان، گفتــار درمانگــران، مدیــران 
و کارشناســان علوم سیاســی نیــز بســیار کاربردی 
اســت. دیدگاه اساســی راجرز در این کتاب تحلیل 
مفاهیمــی ماننــد تحقق بخشــیدن به خویشــتن، 
فرآیند انســان شدن و رشد اســت. راجرز از دنیای 
نوین که با انسان همانند شی رفتار کرده و کرامت 
او را نادیــده می گیــرد انتقــاد می کنــد. او همچون 
کودکــی که باطنــی پــاک دارد با مشــاهده جهانی 
کــه بــه نابــودی کشــانده می شــود، دچــار هــراس 
شــده و می کوشــد بــا توضیح مســائل و پیشــنهاد 
 راهکارهــای عملــی ازتنــش میــان افــراد، نژادهــا 

و کشورها بکاهد.«

 جملاتی از متن کتاب  
۱- اصیــل بــودن بــه ایــن معنــی کــه نیــاز دارم تــا 
آنجا که ممکن اســت از احساســات واقعی خودم 
آگاه باشــم؛ نه اینکــه در ظاهر یک نگــرش را بروز 
دهــم و در درون خود، آگاهانه یــا ناآگاهانه، حس 
دیگری داشــته باشــم. اصیل بــودن، همچنین به 
این معناســت که بخواهم حس ها و نگرش هایی 
را کــه در درونــم وجــود دارند، با کلمــات و رفتارم، 
ابراز کنم و آشــکار ســازم. تنها به این شیوه، ارتباط 
مــی توانــد واقعیــت پیــدا کند و بــه نظر می رســد 
کــه واقعــی بودن، به عنــوان نخســتین ویژگی یک 

رابطه، از اهمیت بالایی برخوردار است.
۲- منظورم از پذیرش، این اســت کــه دیگری را به 
گرمــی مــورد احتــرام و توجه قــرار دهــم؛ صرفا به 
عنوان یک شــخص؛ مستقل از شــرایط و وضعیت 
او. برایش به عنوان یک انســان، به شکل نامشروط 
ارزش قائل باشــم؛ بدون هر قید و شرط دیگر. این 
یعنی احترام و علاقه نسبت به او به عنوان یک فرد 
مســتقل و میل به اینکــه او هم، احساســاتش را به 
همان ســبکی که خود می خواهد، در اختیار داشته 
باشد و تجربه کند. یعنی احترام برای نگرش های 
او در آن لحظــه، بــدون توجــه بــه منفــی یــا مثبت 
بــودن آن ها؛ و بدون توجه بــه اینکه این دیدگاه ها 
و نگرش ها تا چه حد ممکن اســت با نگرش هایی 

که او در گذشته داشته، در تناقض باشد.

این کتاب درباره ی من اســت به گونه ای که در آن 
جــا با آن مراجع می نشــینم. رویم به اوســت و در 
آن تقلای ژرف و حساس، تا آنجا که بتوانم شرکت 
می کنم. درباره ی من اســت که می کوشــم تجربه 
ی مراجــع را همــراه بــا معنــی و احســاس و مزه و 
طعمی که برای او داشــته است، درک کنم. درباره 
ی من اســت کــه به خاطــر فهمیــدن آن مراجع و 
بــرای خطاپذیــری انســانی خــود، می خواهــم زار 
بزنــم و دربــاره ی شکســت هایــی اســت کــه گاه و 
بیــگاه از ایــن که زندگــی را آن گونه کــه مراجع می 
بیند نمی توانم ببینم، نصیبم می شــود. شکست 
هایی که مانند اشیاء سنگین فرود می آیند و بر سر 
راه پیــچ در پیــچ و پر از ظرافت رشــدی که در حال 

تحقق یافتن است، قرار می گیرند.

درباره کارل راجرز  
 ۴ مــرگ   -  ۱۹۰۲ ژانویــهٔ   8 )زاده  راجــرز  کارل 
یکــی  آمریکایــی،  روانشــناس   ،)۱۹8۷ فوریــهٔ 
یکــی  و  شــخصیت  معــروف  نظریه پــردازان  از 
روان شناســی  رویکــرد  در  اصلــی  چهره هــای  از 
انســان گرایانه و اگزیستانسیالیستی در روانشناسی 

است.
کارل راجــرز در اوک پــارک در حومــهٔ شــیکاگو بــه 
دنیــا آمــد. نام پــدرش والتــر و نام مــادرش جولیا 
بــود. آن ها شــش فرزنــد بودند و راجــرز چهارمین 
بــود. پــدرش مهنــدس عمــران و پیمانکار بســیار 
موفقــی بــود، و به همیــن دلیل، راجــرز در کودکی 
هیــچ مشــکل مالی نداشــت. راجرز خــودش را به 
ایــن صــورت توصیــف می کنــد: »فرزنــد میانی در 
خانواده ای بزرگ و بســیار در هم بافته، که سخت 
کوشــی و مســیحیت )پروتســتان اصول گــرا، حتی 

افراطی(، در آن ارزشمند بود.«
تحقیقــات  پدرهــای  از  یکــی  عنــوان  بــه  راجــرز 
روان درمانی شناخته می شود و به دلیل تحقیقات 
پیشــرویی کــه انجام داده اســت، نشــانِ مشــارکت 
روان شناســی  انجمــن  از ســوی  علمــی برجســته 

آمریکا در سال ۱۹۵۶ به او تعلق گرفت.

نظریه ها و تئوریهای مهم کارل راجرز  
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مدیــر نظارت و وصــول مطالبات صندوق توســعه ملی با 
ذکر اینکه ســازوکار معرفی پالایشگاه ها توسط وزارت نفت 
تاکنون اجرایی نشــده اســت، گفت: وزارت نفت و صندوق 
توســعه ملی مســئولیت  تأخیر در تأمین مالــی طرح های 
پتروپالایشــی و همچنین توسعه پالایشــگاه های موجود را 
متوجه یکدیگر می دانند؛ در حالی که قانون آن از سال ۹8 

تصویب شده است.
بــه گــزارش روابــط عمومی صنــدوق توســعه ملــی، رضا 
محمدی مدیر نظارت و وصول مطالبات صندوق توسعه 
ملی در یک گفتگوی اختصاصی به خبرگزاری صداوسیما 
گفــت: قانــون حمایــت از توســعه صنایــع پاییــن دســتی 
نفــت خــام و میعانات گازی با اســتفاده از ســرمایه گذاری 
مردمی مشــهور به تنفــس خوراک یا پتروپالایشــگاه ها، در 
ســال ۱۳۹8 بــا توجــه به شــرایط تحریم ها و مشــکلاتی که 
در صــادرات نفت خام وجود داشــت، به تصویب مجلس 

شورای اسلامی رسید.
وی بــا اشــاره به ایــن که اصلاحیــه این قانون هم در ســال 
۱۴۰۰ رســیده، افــزود: آییــن نامــه اجرایــی ایــن قانون هم 
در دی ۱۴۰۰ بــه تصویــب هیئت وزیران رســید؛ با توجه به 
اهمیــت قانــون و تکالیفــی کــه بر عهــده صندوق توســعه 
ملی گذاشــته شده، در دو جلسه ســال ۱۴۰۰، هیئت امنای 

صندوق هم بر اجرای قانون تأکید کردند.
ایــن مقام مســئول بــا بیان این کــه هیئت عامــل صندوق 
توســعه ملی تأکید زیادی بر اجرای قانون دارد و جلســات 
متعددی در این صندوق توســعه ملی برای اجرای قانون 
پتروپالایشگاه ها برگزار شــده، بیان کرد: آیین نامه اجرایی 
ایــن قانون، مــواردی را ذکر کرده که دســتگاه های مربوطه 

باید آن را اجرا کنند.

وزارت نفت به وظایفش عمل نکرد  
وی ادامه داد: ماده سه قانون به دریافت اذن رهبری اشاره 
کــرده که تاکنون به صندوق ابلاغ نشــده اســت. مواد ۲۶ تا 
۲8 آیین نامه اجرایی آن هم اشــاره دارد که دستورالعمل 
حسابداری باید توسط وزارت نفت با همکاری وزارت امور 
اقتصادی و دارایی، بانک مرکزی، صندوق توســعه ملی و 
ســازمان برنامه و بودجه کشــور نوشته شــود که تاکنون این 

اتفاقنیفتاده است.
محمــدی بیــان کرد: کارشناســان صندوق توســعه ملی بر 
اســاس ضوابط این صنــدوق که اجرایی شــدن این قانون 
به آن وابســته است، دســتورالعملی را نوشته اند و منتظر 
برگــزاری جلســات از جانب وزارت نفت هســتیم تــا آن را 

نهایی کنیم.
وی افزود: در این دستورالعمل نحوه ارتباط پالایشگاه ها با 
صندوق و دریافت تسهیلات از آن، مدت تنفس خوراک و 
همچنین مدت بازپرداخت باید مشخص شود، اما وزارت 

نفت در این زمینه هنوز کار خاصی را انجام نداده است.
ایــن مقــام مســئول گفــت: در آییــن نامــه اجرایــی اشــاره 
شــده که پالایشــگاهی کــه می خواهــد از ظرفیت هــای این 
قانــون اســتفاده کنــد، بایــد بــه بهــره بــرداری رســیده و با 
8۰درصــد ظرفیــت مشــغول بــه فعالیــت باشــد؛ تاکنون 
 چنین پالایشگاهی توسط وزارت نفت به صندوق معرفی 

نشده است.
وی در ادامه گفت: سازوکار معرفی پالایشگاه ها باید توسط 
وزارت نفــت انجــام شــود که اجرایــی نشــده؛ همچنین در 
آیین نامه اشــاره شــده که بعد از دو سال از شروع فعالیت 

اجرایــی ســاخت پالایشــگاه، بایــد ۳۰ درصــد آن از طریق 
سرمایه گذاری مردمی واگذار شود.

مدیرنظــارت و وصــول مطالبــات صنــدوق توســعه ملــی 
اضافه کرد: بر اســاس نظام نامه صندوق، پالایشــگاه باید 
از طریــق بانک هــای عامل معرفی شــود کــه تاکنون هیچ 
پالایشــگاهی توســط بانک های عامل بــه صندوق معرفی 

نشده است.
وی گفــت: در قانــون اشــاره شــده کــه تنفــس خوراکــی که 
بــه پالایشــگاه ها داده می شــود، ۳۵ درصــد ســهم ماهانه 
صندوق اســت که جــدول آن هم به تصویب هیئت امنای 
صنــدوق رســیده؛ در آن زمــان پیــش بینــی ایــن بــوده که 
پالایشــگاه ها از ابتــدای ۱۴۰۳ بــه بهره برداری می رســند و 

هیئت عامل صندوق هم مصر است که اجرایی شود.

منتظر دریافت اذن رهبری هستیم!  
محمدی در پاسخ به این سوال که آیا مطالبه رهبر انقلاب 
در دیدار هــای عمومــی از دســتگاه های متولــی اجرای این 
قانون، به معنای صدور اذن ایشــان نیســت، گفت: ایشان 
بار هــا روی اجرایی شــدن این قانــون تأکید داشــته اند، اما 

تاکنون چیزی به صندوق توسعه ملی ابلاغ نشده است.
وی اظهار کرد: رئیس جمهور محترم هم مکاتبه ای با دفتر 
رهبر انقلاب داشته اند، اما هنوز از دفتر رئیس جمهور هم 
چیزی به صندوق ابلاغ نشــده است.مدیرنظارت و وصول 
مطالبات صندوق توســعه ملی در پاســخ بــه این موضوع 
کــه برخی از بانک ها بــرای اجرای طرح های پتروپالایشــی 
اعــلام آمادگــی کــرده اند، اما بــه علت این کــه نباید بنگاه 
داری کنند، موفق به دریافت مجوز از بانک مرکزی نشــده 
اند، گفت: مطابق با نظام نامه و شرایط اعطای تسهیلات 
ارزی و همچنین اساســنامه صندوق توسعه ملی، مواردی 
باید رعایت شــود و قطعا موضوع ســهامداری بانک ها در 
پالایشــگاه ها توســط کارشناســان صندوق بررســی خواهد 

شــما، امــا بــرای کاهــش خطــر ســرمایه گــذاری، اعطــای 
تسهیلات باید با عاملیت بانک ها باشد.

وی تأکیــد کرد: بانک ها در کنار صنــدوق، به عنوان عامل، 
از اعطای تهسیلات سود می برند و باید عامل پذیر باشند، 
امــا این که در طرح ها ســهامدار باشــند، مشــکلی را ایجاد 
نمی کنــد؛ زیرا جــزو ضوابط بانک مرکزی اســت. در قانون 

هم بانک ها مستثنی نکرده اند.

 وزارت نفت معرفی کرد، اما شامل پالایشگاه   

شیراز نمی شود
این مقام مســئول دربــاره اعطای تســهیلات به طرح های 
کیفی سازی پالایشــگاه های موجود بیان کرد: برخی از این 
پالایشــگاه ها قبلًا از تســهیلات صندوق استفاده کرده اند و 
بحث تســهیلات مجدد باید رعایت شود که در نظام نامه 

صندوق پیش بینی شده و شرایط خاص خودش را دارد.
وی ادامــه داد: تاکنــون هیــچ پالایشــگاهی بــرای دریافــت 
تســهیلات مربــوط بــه طرح های توســعه ای، بــه صندوق 
معرفی نشده است؛ وزارت نفت باید آن ها را به بانک های 
عامــل معرفی کند و آن ها هم از محــل قرارداد هایی که با 
صنــدوق دارنــد، نســبت به ارســال شناســنامه اعتبــاری و 

اطلاعات پالایشگاه ها به صندوق اقدام کنند.
مدیرنظــارت و وصــول مطالبــات صنــدوق توســعه ملــی 
نفــت  وزارت  از  مکاتبــه  مــورد  یــک  صرفــاً  گــرد:  تأکیــد 
دربــاره پالایشــگاه شــیراز به صندوق ارســال شــده که باید 
بــا ظرفیــت 8۰ درصــد بــه تولید رســیده باشــد، امــا طرح 
توســعه ای این پالایشگاه ها، در مرحله ساخت است؛ پس 
 شــرایط قانــون را رعایــت نکــرده و فعــلا نمی توانــد از این 

ظرفیت استفاده کند.
وی همچنین گفت: فکر می کنم که هیئت امنای صندوق، 
اعطای تســهیلات از ابتدای ۱۴۰۳ را به درستی پیش بینی 
کرده بود؛ در خصوص پالایشگاه هایی مانند تبریز که طرح 
توســعه ای دارنــد و می خواهند از ظرفیت هــای این قانون 
اســتفاده کننــد، وزارت نفــت می تواند بــا بانک های عامل 
مکاتبــه کند و قرارداد های صندوق با این بانک ها در ســال 

۱۴۰۲ هم منعقد شده است.
این مقام مســئول با تأکید بر این که صندوق توســعه ملی 
هیــچ مشــکلی با اجرای قانــون حمایت از توســعه صنایع 
پایین دســتی نفــت خــام و میعانــات گازی نــدارد، گفت: 
صرفاً بحث دستورالعمل حسابداری است که وزارت نفت 

به عنوان متولی باید در مورد اجرایی شدن آن اقدام کند.
وی همچنیــن گفت: این که بگوییم فقط به علت دریافت 
نشــدن اذن مکتــوب رهبــری کار پیــش نمــی رود، درســت 
نیست؛ چون هیچ پالایشگاهی تاکنون مطابق با ضوابط به 

صندوق توسعه ملی معرفی نشده است.
محمدی بیان کرد: هیچ پالایشــگاهی هم اکنون به صندوق 
توســعه ملی بدهی ندارد و بر اســاس ضوابط این صندوق، 
هر متقاضی می تواند یک تسهیلات فعال از محل منابع آن 
دریافت کند؛ مگر این که بخواهد از شرایط تسهیلات مجدد 
استفاده کند؛ مثل این که طرح قبلی به بهره برداری رسیده، 

مطابق با برنامه اجرا شده و بدهی معوق نداشته باشد.
وی در پایــان گفــت: تاکنــون ۳۱8 طرح از تســهیلات ارزی 
صنــدوق اســتفاده کــرده انــد و نیازی بــه مکاتبــات اداری 
پیچیــده نبوده اســت؛ ســرعت عمــل صندوق بالاســت و 

مشکلی در اجرای این قانون وجود ندارد.
به گزارش خبرگزاری صداوســیما، معاونــت برنامه ریزی 

وزارت نفت بار ها اعلام کرده که اقدامات لازم برای اجرای 
قانون حمایت از توســعه صنایع پایین دستی نفت خام و 
میعانــات گازی بــا اســتفاده از ســرمایه گــذاری مردمــی را 
انجــام داده و اکنون نوبت صندوق توســعه ملی اســت که 
به وظایف خود مطابق با این قانون عمل کند؛ در حالی که 
ســخنان مدیر نظارت و وصول مطالبات صندوق توســعه 

ملی، این موضوع را تأیید نمی کند.
از ســوی دیگر، هیئت امنای صندوق توســعه ملی، ســقف 
تعهدات این صندوق برای تنفس خوراک به تفکیک سال 
مالــی را به شــرح زیر و شــروع آن را از ســال ۱۴۰۳ تصویب 
کرده؛ در حالی که این قانون از سال ۹8 تصویب شده است.

قفل وزارت نفت و صندوق توسعه ملی روی   
پتروپالایشگاه ها

همچنین صندوق توســعه ملی در حالــی دریافت نکردن 
اذن مکتــوب از رهبر انقلاب را بــه عنوان یکی از علت های 
اجــرا نشــدن صنــدوق معرفــی می کند کــه ایشــان تاکنون 
ســه بار درباره اجرای این قانون بــه دولت های دوازدهم و 
ســیزدهم تذکر داده اند. رهبر انقلاب نخستین بار در آبان 
۹8 و در دیــدار بــا تولیدکنندگان و صنعتگــران گفتند: یک 
قانونی )قانون پتروپالایشــگاه ها( اخیراً در زمینه ی صنایعِ 
پایین دســتیِ نفــت و گاز تصویب شــده اســت. ایــن قانون 
باید اجرایی بشــود. بعضی از قوانیــن در مجلس تصویب 
می شــود، ولی اجرایی نمی شود؛ یعنی آیین نامه های لازم 
تهیه نمی شــود، همین طــور می ماند. باید ســریعاً این کار 

انجام بگیرد؛ باید دنبال بکنند که این کار انجام بگیرد.
ایشــان در بیانات خــود در دیــدار تولیدکننــدگان و فعالان 
اقتصــادی در ۱۰ بهمــن ســال ۱۴۰۰ نیــز فرمودنــد: صنایع 
مهم در حول و حوش خودشــان می توانند یک زنجیره ای 
از صنایع اشــتغال آفرین، صنایع پایین دستی که غالباً هم 
اشــتغال آفرین اســت به وجــود بیاورند. مثلًا حــالا در ذیل 
صنعــت نفت، این صنایع پایین دســتی انبوهــی که وجود 
دارد کــه یــک نمونه اش همین پتروپالایشــگاه ها اســت که 
قانونش هم در مجلس در سال ۹8 تصویب شد و به دولت 
وقت هم ابلاغ شد؛ منتها متأسّفانه دنبال گیری نشده، باید 
دنبال گیری بشــود. اینها، هم سرمایه های متوسط مردم را 

وارد میدان اشتغال می کند، هماشتغال آفرین است.
 رهبر معظم انقلاب اسلامی در تاریخ 8 شهریور ۱۴۰۱ هم 
دردیدار رئیس جمهوری و اعضای هیئت دولت گفتند:در 
بخش انرژی، این پتروپالایشــگاه ها کــه از زمان دولت قبل 
هم بنــده مکرّر تأکید می کــردم. یکی از ایــن کار های مهم 
است که حالا البتّه اطّلاع دارم شما مشغول شده اید، لکن 

دنبال کنید مسئله ی این ها را؛ مهم است.
عــلاوه بر ایــن، در زمان تصویب قانون حمایت از توســعه 
صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازی با استفاده 
از ســرمایه گذاری مردمی در ســال ۹8، بحث دریافت اذن 
رهبــری در مجلــس مطرح شــد کــه رئیس وقــت مجلس 
اعلام کرد، این اذن دریافت شده؛ موضوعی که در مشروح 
مذاکرات صحن علنی در جلســه ۳۴۲ نمایندگان مجلس 

شورای اسلامی قابل دسترسی است. 

قفل وزارت نفت و صندوق توسعه ملی روی پتروپالایشگاه ها

مدیرنظارت و وصول مطالبات صندوق توسعه ملی: سازوکار معرفی 
پالایشگاه ها باید توسط وزارت نفت انجام شود که اجرایی نشده؛ 

همچنین در آیین نامه اشاره شده که بعد از دو سال از شروع فعالیت 
اجرایی ساخت پالایشگاه، باید ۳۰ درصد آن از طریق سرمایه گذاری 
مردمی واگذار شود.همچنین بر اساس نظام نامه صندوق، پالایشگاه 

باید از طریق بانک های عامل معرفی شود که تاکنون هیچ پالایشگاهی 
توسط بانک های عامل به صندوق معرفی نشده است

 رضا محمدی، مدیر نظارت 
و وصول مطالبات صندوق توسعه ملی


